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سوغات قرارداد 25 ساله برای ایران چه بود؟

زیر و بم واردات از چیـن
بعد از انقلاب جریانی

 به دنبال قدسی کردن 
برخی اشخاص و نهادهای 

درون نظام برآمدند

 خام فروشی فولاد 
افزایش یافت

نقشه پاکسازی 
مخالفان زلنسکی  
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صفحه11

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام و رئیس بنیاد امید ایرانیان با انتشار بیانیه ای 
به مناسبت ســالگرد پیروزی انقلاب اسلامی  ایران خواســته بزرگ انقلابیون ۵۷ 
 را قدســی زدایی از اشــخاص و نهادها دانست و با هشدار نســبت به تبعات تداوم

 شیوه حکمرانی فعلی تاکید کرد: می بایست صدای انذار و هشدار مردم، دلسوزان و 
ایران دوستان را شنید و ایران را از خطرات گوناگونی که با آن رو به رو است نجات 
داد. عارف با تبریک چهل و ششــمین سالروز پیروزی انقلاب آورده است: چهل و 
پنج سال از پیروزی انقلاب اسلامی  ایران می گذرد؛ انقلابی که با همراهی همه اقشار 
مردم، اعم از جوانان، نخبگان دانشگاهی، روشنفکران، روحانیت، بازاریان و اصناف 

مختلف، علی رغم اختلاف نظر...

در ۱۰ ماهه امســال صادرات محصولات فولادی کاهــش ۵.۵ درصدی یافته اما 
صادرات گندله، کنســانتره و آهن اســفنجی که به نوعی محصول خام محسوب 
می شوند با افزایش مواجه شده اند. در زنجیره فولاد چند حلقه از جمله سنگ آهن، 
کنســانتره، گندله، آهن اسفنجی، شمش و محصول نهایی وجود دارد که از سنگ 
آهن تا آهن اسفنجی جز محصولات خام و شمش جزو محصول نیمه خام به شمار 

می روند. در دنیا ابتدای زنجیره فولاد که...

گروهبینالملل-هدیهگلمحمدی: پس از انتشار شایعات درخصوص برکناری 
فرمانده ارشــد نظامی  اوکراین به دلیل اختلاف با »ولودیمیر زلنسکی« شکاف در 
رهبری این کشــور در بحبوحه جنگ با روسیه بیش از گذشته آشکار شده است. 
ظرف چند روز اخیر شایعاتی مبنی بر اخراج »والری زالوژنی« فرمانده ارشد ارتش 
اوکراین توسط دفتر زلنســکی و وزارت دفاع تکذیب شد و این فرمانده فوق العاده 

محبوب همچنان سمت خود را حفظ کرده...

از واقعیت تا هشدار؟!

سونامی 
سرطان در ایران

منابــعچوبیموجــوددرجنگلهایایــرانیکیاز
باارزشترینداراییهامحســوبمیشود.زیراتنهاکمتر
از5درصدازمساحتایرانراجنگلهاپوشاندهاند.آینده
تولیدامدیافدرایرانبستگیبهمیزانمتریالخامموجود
دارد.میزانمتریالهایموجوددرایرانهموابستهبهمیزان
درختانفرســودهومیزانوارداتچوبخاماست.دراین
میانبهعلتتولیدمحــدودمتریالهایخام،صنعتهای
وابســتهبهتولیدچوبهمنمیتوانندرشدزیادیداشته
MDF،باشــند.یکیازمهمترینصنایعوابستهبهچوب
هاهستند.امدیافهابهطورگستردهایدرتولیدوسایل
چوبی،کابینتهایآشــپزخانه،درب،کفپوشوکارهای
تزئینیودکوریاستفادهمیشوند.امااینصنعتهموارهبه
علتدوموضوعگرانیوارداتچوبخامونبودچوبداخلی

موردتهدیدقرارمیگیرد.

بــه گــزارش دنیای اقتصاد ، در این راســتا پژمــان چهرازی، 
مدیرعامل لوح ســبز جنوب از شرکت های تابعه توسعه نیشکر با 

بیان اینکه حفظ و صیانت از جنگل   ها، به ویژه جنگل   های 
با ارزش شمال کشــور از اهمیت بالایی برخوردار است 
می گوید بنابراین ما تلاش کردیم تا از باگاس نیشــکر 
 ام دی اف با کیفیــت تولید کنیم. بــه گفته چهرازی در 
ســال های گذشته باگاس   ها ســوزانده و باعث آلودگی 
هوا می   شــدند، اما پژوهش   ها نشــان داد که می توان 
از آن اســتفاده   های بهینــه   ای کرد. بر این اســاس در 
سال های اخیر از تفاله   های نیشکر،  ام دی اف که یکی از 
فرآورده   های چوبی به شمار می رود، با کیفیت بین المللی 
تولید و به بازار   های داخلی و خارجی عرضه می شود. به 
گفته این مدیرعامل جلوگیری از آلودگی و صدمه   های 

زیست محیطی ناشی از آتش سوزی و امحای باگاس، ایجاد اشتغال 
مستقیم و غیرمستقیم و تاثیرات مثبت اقتصادی و اجتماعی در 
منطقه، ایجــاد ارزش افزوده مطلوب در فرآیند تولید  ام دی اف از 
ماده اولیه باگاس و کمک به توســعه صنعتی مناطق نیشکرخیز 
جنوب کشور از جمله مزایای اســتفاده از این محصول در تهیه 
 ام دی اف است. این مدیرعامل با بیان اینکه در حال حاضر، سهم 
صنعت نیشکر از بازار ام دی اف ایران پنج درصد است خاطرنشان 

کرد: باید رویکرد تازه ای در تولید این محصول از باگاس نیشکر در 
شرکت های متکی به نیشکر ایجاد شود.

چهرازی افزود: چهرازی: ما نگاه جدیدی به تولید ام دی  اف در 
 MDF کشور داریم و تنها تولیدکننده و بزرگترین تولیدکننده
هســتیم  که از باگاس )تفاله( نیشکر MDF  تولید می کنیم. 
درتولید این MDF با کیفیت در راستای حفظ محیط زیست از 

قطع درختان جلوگیری شده است.
 وی در پاسخ به این سوال که در سال های اخیر نگرانی هایی در 
مورد خطرات احتمالی  ام دی اف ایجاد شده است؛ عمده نگرانی ها 
در رابطه با  ام دی اف چیســت؟ گفت: عمــده نگرانی در رابطه با 
استفاده از  ام دی اف انتشار یا متصاعد شدن گاز پرخطر فرمالدئید 
از آن است. عموما چسب مورد کاربرد در ساخت  ام دی اف چسب 
اوره فرمالدئید  )UF( نام دارد. اوره فرمالدئید چسبی سنتز شده با 
روش شیمیایی است که به صورت پودری یا مایع وجود دارد. این 
چســب از ترکیب اوره و فرمالدئید با نسبت   های مشخص ساخته 
شده اســت.  درصد بیشــتر فرمالدئید در ترکیب سبب افزایش 
خاصیت چسبندگی می شود و در مقابل هرچه میزان فرمالدئید 
به کار رفته در چسب بیشتر باشد، گاز فرمالدئید بیشتری نیز از 

پانل   های چوبی متصاعد خواهد شد.

 فرمالدئید عموما ماده ای اســت که فــرار بوده و به خاطر این 
ویژگی ذاتی خود ماه   ها و حتی ســال ها پــس از تولید  ام دی اف 
نیز انتشــار می یابــد. به منظور کاهش خطــرات کار با  ام دی اف 
راه حل هایی وجود دارد؛ نمونه آن استفاده از چسب های خاص و 
روکش های محافظ است. این کارشناس صنعت  ام دی اف با بیان 
اینکه به علت نگرانی ها در این باره درخواســت می شود تولیدات 
جدید با عمر کمتر از یک ســال این محصول در دکوراســیون 

بیمارســتان ها و به خصوص زایشگاه ها استفاده نشود تاکید کرد: 
میزان خطر ات احتمالی این محصول رابطه مستقیمی در میزان 
به کارگیری چسب دارد البته ما توانسته ایم با تغییر فرمولاسیون 
میزان خطرات را بسیار کاهش دهیم. وی در خصوص این سوال 
که  ام دی اف ایرانی بهتر اســت یا خارجی؟ گفت: یکی از 
مهم تریــن تفاوت های بیــن  ام دی اف ایرانی و خارجی 
می توان به موج دار بودن گلاس های ایرانی اشــاره کرد. 
متاسفانه در کشور بعضی از برندهای  ام دی اف به دلیل 
پایین آوردن قیمت این محصول اقدام به تولید ورق های 
 ام دی اف با کیفیت پایین کردند که در نتیجه ورق های 
 ام دی اف بــه صورت یکنواخت و صاف نیســت که این 
موضوع باعث شــده تا اکثر خریداران به ســمت بازار 

 ام دی اف خارجی بروند.  
گرچــه این موضوع در برند هــای خارجی هم یافت 
می شود اما نســبت به تولید داخل کمتر است. به طور 
خلاصــه می توان گفت که کیفیت انــواع  ام دی اف چه خارجی و 
چه داخلی وابســته به بعضی از فاکتورهای مشــخص است که 
موجب برتری آن محصول می شــود و نمی توان با قطعیت گفت 
که تولید داخل بهتر اســت یا خارج یــا بالعکس؛ چون بعضی از 
برندهای داخل هستند که کیفیت آنها حتی از کیفیت برندهای 
خارجی نیز بهتر اســت. اما  ام دی اف تولیدشده از باگاس نیشکر 
یکی از باکیفیت ترین  ام دی اف هاســت که این موضوع باعث شده 

این محصول در حال حاضر به ۱2 کشور همسایه و اروپایی صادر 
شود. این تولیدکننده درخصوص تفاوت  ام دی اف ایرانی و خارجی 
از لحاظ قیمت نیز گفت : این تفاوت از نظر قیمت به عوامل زیادی 
وابسته است که می توان به نوع چوب مورد استفاده، نوع روکش، 
هزینه هــای حمل ونقل، نیروی کار و انرژی اشــاره کرد و به تبع 

هرچه کیفیت محصول بالا باشد قیمت آن نیز بیشتر است.
  ام دی اف های خارجی به دلیل نوســان دلار در کشــور دارای 
هزینه های بالاتری هستند که این مورد درخصوص  ام دی اف هایی 
اســت که دارای کیفیت و مرغوبیت مناسبی هستند اما به طور 
کلی یکی از مزایای  ام دی اف تولید شده از نیشکر مربوط به قیمت 
پایین آن اســت. تنوع محصولات با کیفیت بالا و قیمت مناسب 
و اشتغال زایی مزیت این محصول بومی است. چهرازی در نهایت 
خواســتار حمایت   های دولت و ممانعت از واردات  ام دی اف شد و 
افزود: همچنان شاهد واردات تخته MDF  از کشور   های ترکیه، 
چین و تایلند هستیم و همین امر سبب شده محصولات تولیدی 
بسیاری از شرکت ها در انبار   ها بدون متقاضی و مشتری بمانند و 

سرمایه گذاری   ها هدر بروند.

سهم صنعت نیشکر از بازار ام دی اف ایران پنج درصد است

چهرازی:مانگاهجدیدیبهتولیدامدیافدرکشــورداریمو
تنهاتولیدکنندهوبزرگترینتولیدکنندهMDFهســتیمکه
ازباگاس)تفاله(نیشــکرMDF تولیدمیکنیم.درتولیداین
MDFباکیفیتدرراستایحفظمحیطزیستازقطعدرختان

جلوگیریشدهاست

چهرازی، مدیرعامل شرکت لوح سبز جنوب:

صفحه4

شهادتامامموسیکاظم)ع(تسلیتباد
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عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام و رئیس بنیاد امید ایرانیان با انتشار بیانیه 
ای به مناسبت سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی ایران خواسته بزرگ انقلابیون ۵۷ 
 را قدســی زدایی از اشخاص و نهادها دانست و با هشــدار نسبت به تبعات تداوم

 شیوه حکمرانی فعلی تاکید کرد: می بایست صدای انذار و هشدار مردم، دلسوزان و 
ایران دوستان را شنید و ایران را از خطرات گوناگونی که با آن رو به رو است نجات 
داد. عارف با تبریک چهل و ششــمین سالروز پیروزی انقلاب آورده است: چهل و 
پنج ســال از پیروزی انقلاب اســلامی ایران می گذرد؛ انقلابی که با همراهی همه 
اقشــار مردم، اعم از جوانان، نخبگان دانشگاهی، روشنفکران، روحانیت،بازایان و 
اصنافِ  مختلف،  علی رغمِ   اختلاف نظر  در برخی رویکردها،  اما با هدفِ   تحقق 
آرمان های  دیرینه و معوقه ی ملت ایران که در انقلاب مشروطیت ناکام مانده بود؛ 
یعنی، حاکمیت قانون، استقلال، آزادی و حق تعیین سرنوشت، با هدایت و راهبری 

رهبر فقید انقلاب حضرت امام خمینی به وقوع پیوست.
رهبر فقید انقلاب بعنوان برجسته ترین مرجع دینی و فقیه عصر خویش،  آنگاه 
که با ارجاع به مردم و برگزاری رفراندوم،  نوع حکومت  و نظام  برآمده از آن انقلاب 
را مبتنــی بر رأی مردم، تعریف کرد، برای اولین بار در تاریخ این کشــور، تعیین 
کننده گی و موسس بودن »جمهور« را در قاب و قالب »جمهوری اسلامی ایران« 

به منصه ظهور رساندند.
عده ای بعد از انقلاب فرصت طلبانه به دنبال نشستن

 بر سر سفره انقلاب و برقراریِ حکومت اسلامی بودند 
وی افزود: هرچند عده ای که در انقلاب ۵۷ نه  نقشــی اساســی ایفا کردند و 
نــه فهمی جامع و دقیق از مطالبات  تاریخی ایرانیان داشــتند، فرصت طلبانه به 
دنبال نشستن بر سر سفره انقلاب و برقراریِ  حکومت اسلامی به جای جمهوری 
اســلامی بودند تا بدون ارجاع به آرای عمومی و نقــش بنیادین مردم بتوانند بر 

مناصب تکیه بزنند.
مجلس اول یکی از موفق ترین مجالس بعد از انقلاب بود

عــارف ادامه داد: با اســتقرار نظام جمهوری اســلامی ایران،  نهادهای برآمده 
از انتخاب مردم،  بویژه مجلس شــورای اســلامی از جمله مجلس اول،  با حضور 
نحله های فکری متنوع و گرایشــهای مختلف سیاســی،  شــکل گرفت که یکی 
از موفق تریــن مجالس بعد از انقلاب بود و حضور نماینــدگان مردم با تفکرات 
مختلف در آن مجلس اتفاقا به تقویت  انسجام، وحدت، اقتدار و امنیت ملی کمک 
شایانی کرد، یعنی هم حضور معنادار مردم در انتخابات و هم حضور کاندیداها با 
تفکرات مختلف در کنار هم باعث شد در آن مقطع زمانی، نظام نوپای جمهوری 

اسلامی ایران که در  کانون توجهات جهانی و در معرض تهدیدات گوناگون از شرق 
و غرب بود، با ابتنا و اتکا به رای ملت، بر بحران های عمیق عصر تأسیس، فائق آمد.

تحولاتی که در دهه ۶۰ رخ داد با روح حاکم بر انقلاب اسلامی 
 سال ۵۷ در تعارض معنادار قرار گرفت

رئیس بنیاد امید ایرانیان خاطر نشــان کرد: تحولاتی که در دهه ۶۰ در کشور 
رخ داد و اتخاذ راهبرد حذف به جای جذب،  با روح حاکم بر انقلاب اسلامی سال 

۵۷ در تعارض معنادار قرار گرفت. 
در کنــار حفظ  تمامیت ارضی کشــور بویژه در دوران ۸ ســال دفاع مقدس 
که با جان فشــانی فرزندان این مملکــت رخ داد و نیز همراهی بی نظیر مردم با 
دولت وقت، علیرغم تنگناها و محدودیت های اقتصادی ناشــی از جنگ، با تدابیر 
صورت گرفته توسط مسئولان، مردم در صحنه های مختلف حضور معنادار از خود 
نشــان دادند و همراهی خود را در شرایط ســخت با انقلاب اسلامی نشان دادند. 
در برهه های مختلف، راهبرد انســجام و وحدت ملــی و اتحاد مردم و حاکمیت، 
همیشه باطل السحر نقشه های شوم  دشمنان ایران بوده است، اما آیا همراهی ها 
و پشــتیبانی های صورت گرفته از ســوی مردم به همان میزان با پاسخ مناسب 

مسئولان همراه بود؟
حاکمیت نتوانسته در برابر همراهی های موثر مردم با انقلاب اقدام 

قابل توجهی انجام دهد
وی در ادامه این بیانیه آورده اســت: آنچه که از معدل اقدامات صورت گرفته 
توســط حاکمیت در برابر رفتارها و کنش های مردم برآورد می شود، نشان دهنده 
آن اســت  که حاکمیت نتوانسته است در برابر همراهی های موثر مردم با انقلاب 
در شــرایط سخت و دشــوار، اقدام قابل توجه ای انجام دهد و وظایفی که میثاق 
مشــترک  مردم و حاکمیت یعنی قانون اساسی، برعهده اش گذاشته است را به 

درستی انجام دهد.  
چرا با گذشــت ۴۵ ســال از پیروزی انقلاب، بخش قابل توجــه ای از مردم 
همچنان باید با مشکلات عدیده معیشتی دست و پنجه نرم کنند؟ چرا همچنان 
باید رانت و تبعیض در ادارات و نهادها و حتی نهادهای انقلابی وجود داشته باشد؟ 
چرا فاصله طبقاتی روز به روز در جامعه بیشــتر می شود؟ چرا دایره خودی ها 
در نظــام برآمده از رأی مــردم، روز به روز تنگ تر می شــود؟ چرا مردم باید در 
حکومتی که متصف به اسلامی بودن است، شاهد فسادهای کلان، آن هم توسط 
برخی منصوبان باشــند؟ چرا وضعیت نخبگان جامعه ما به گونه ای باید باشد که 
احســاس امنیت برای فعالیت های خود در کشــور نکنند و علی رغم میل باطنی 

ترک وطن کنند؟
چرا و چگونه صندوق رأی به وضعیت کنونی دچار شده است؟

وی تصریــح کرد: چرا نباید از خود بپرســیم که چــرا و چگونه صندوق رأی 
بعنوان منبع مشــروعیت بخش جمهوری اسلامی، از آن اهمیت و جایگاه و با آن 
میزان استقبال، به وضعیت کنونی دچار شود؟ آیا نباید حذف و طردهای متوالی، 
ایســتادگی در مقابل مطالبات ملی و البته برخــی ناوفاداری ها و خلف وعده ها را 

بعنوان مبانی امید سوزی در کشور و نظام بدانیم؟
عارف افزود: علی رغم تمامی تلاشهایی که در ادوار مختلف بعد از انقلاب توسط 
مســئولان بویژه در دو دهه اول انقلاب صورت گرفت، هنوز با شــاخص های یک 

کشور توسعه یافته فاصله معناداری داریم.

بعد از انقلاب جریانی به دنبال قدسی کردن برخی اشخاص 
و نهادهای درون نظام برآمدند

عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام ادامه داد: مطمئنا یکی از شاخص های 
توســعه یافتگی کشور که اتفاقا از آرمانهای اولیه انقلاب ۵۷ بود موضوع »آزادی« 
است. متاسفانه بعد از انقلاب اسلامی جریانی به دنبال قدسی کردن برخی اشخاص 
و حتی نهادهای  درون نظام برآمدند و به تبع آن، مانع از هرگونه نقد و انتقاد شدند 
و در صورت هر نوع مواجهه و نگاه انتقادی،  با برخوردهای امنیتی رو به رو  شدند، 
در صورتی که خواسته بزرگ انقلابیون ۵۷،  قدسی زدایی از اشخاص و نهادها بوده 
است. وی اظهار داشت: باید از خود بپرسیم که کدام نگاه و راهبرد،  توسعه ستیزی 
و پرداختن به منافع فردی و جناحی را بر مقدرات کشــور و مردم ما حاکم کرد و 
به جای اصول بنیادین انقلاب ما، ایدئولوژی پردازی های ناســازگار با منافع ملی را 
بر عرصه  سیاســت کشور ما مسلط ساخت؟ کدام جریان و رویکرد و بر اساس چه 
تحلیل و راهبردی، نقش ملت در سرنوشت خود را به حاشیه برده و چرا برعواقب 
انحلال جمهور ملت بر اقتدار و امنیت کشور، واقف نیستند؟ این فعال اصلاح طلب 
ادامه می دهد: می بایســت صدای انذار و هشدار مردم،  دلسوزان و ایران دوستان را 
شــنید و ایران را از خطرات گوناگونی که با آن رو به رو است نجات داد. به عنوان 
فردی که از ابتدای انقلاب در خدمت جامعه بویژه جامعه نخبگی کشــور بوده ام،  
صراحتا هشــدار می دهم  که تداوم شیوه حکمرانی فعلی بر  کشور،  نتیجه ای جز 
سرمایه سوزی و تعمیق روز افزون شکاف ها و بحران های مختلف از جمله  بحران 
مشارکت و به تبع آن بحران مشروعیت و ناکارآمدی در پی نخواهد داشت. از این 
رو  معتقدم قبل از آنکه دیر شود،  می بایست صدای انذار و هشدار مردم،  دلسوزان 
و ایران دوســتان را شــنید و ایران را از خطرات گوناگونی که با آن رو به رو است، 
با اصلاح شــیوه حکمرانی،  نجات داد چــه آنکه هر چه زمان بگذرد امکان اصلاح 

سخت تر خواهد شد.
باید از پیشروی خطر آفرینان ایران ویران کن جلوگیری کنیم

وی تصریح کرد: از طرفی خطاب به  مردم عزیز کشــورمان عرض می کنم که 
تجارب این فرزند کوچک ملت از حضور در عرصه های مختلف و شــناختی که از 
عرصه  جهانی، منطقه ای و تهدیداتی که از جانب دشمنان  تاریخی ملت و کشور 
ایــران دارم، مــرا انذار می دهد که این نکته را به مــردم عزیزمان در میان بگذارم 
که تنگناها و مصائبی که با آن رو به رو هســتند، نباید آنها را از سیاســت ورزی 
هوشمندانه، مسئولانه و ملی و حضور جدی در صحنه های انقلاب و سرنوشت ساز 
نظیر انتخابات  به سمت و سوی بی توجهی، منازعه و تقابل با حاکمیت پیش برد. 
تجارب تاریخی جهانی و ملی به ما یادآور می شــود که همچنان باید از روزنه های 
موجود  نهایت استفاده را برد و با حضور در صحنه هایی که می تواند سرنوشت کشور 
را تغییر دهد مانع از میدان داری تفکری که با جمهوریت مخالف است شویم. باید 
از ایران و منافع آن درسخت ترین شرایط نیز دفاع کرد و از پیشروی خطر آفرینان 
ایران ویران کن جلوگیری کنیم. عارف خاطر نشــان کرد: یاد و خاطره همه شهدا 
بویژه شهدای انقلاب ۵۷ و رهبر فقید انقلاب را گرامی می دارم، علاقمندان ایران و 
ملت را به بازیابی،  بازســازی و بازگشت به اصول انقلاب فرا می خوانم. ایران امروز، 
نیازمند تغییر دســت فرمان حکمرانی و عبور از منازعه به مصالحه و اصلاح ِ ملی 
اســت. امیدوارم در روزها و ایام پیش رو  شــاهد تحولات و تغییرات شگرفی در 

راستای بهبود خواهی برای ایران  و ایرانیان باشیم.

»محمد مخبر« معاون اول رئیــس جمهوری در آیین 
تجلیل از بازنشستگان و مســتمری بگیران نمونه سراسر 
کشور ســازمان تأمین اجتماعی که در مجموعه فرهنگی 
ورزشی تلاش برگزار شد، با تأکید بر اینکه دولت با جدیت 
پیگیر متناســب سازی حقوق بازنشستگان است و تا پایان 
دولت این موضوع حل خواهد شــد، گفــت: حداقل کف 
حقوق ماهیانه ۶ میلیونی بازنشستگان تامین اجتماعی از 
نظر دولت قابل قبول نیســت و باید مساله حداقل حقوق 
دریافتــی و افزایش حقوق بازنشســتگان تأمین اجتماعی 
هر چه ســریعتر حل شــود و به زودی بــه حداقل حقوق 

ماهیانه آنها را بــه ۱۰ میلیون تومان نزدیک می کنیم که 
تاکنون نیز در این دولت ارزشمندترین بنگاه های اقتصادی 
برای پرداخت بدهی های تأمین اجتماعی به سازمان تأمین 
اجتماعی واگذار شده است و اکنون تأمین اجتماعی از یک 
ســازمان بدهکار در ابتدای دولت به یک دستگاه طلبکار 

تبدیل شده است.

وی در بخــش دیگــری از ســخنان خود با اشــاره به 
مشکلات کشــور در زمان روی کار آمدن دولت سیزدهم 
به ویژه در حوزه شیوع بیماری کرونا و مشکلات اقتصادی 
کشور تصریح کرد: بازنشستگان ارزشمندترین و مهمترین 
سرمایه کشــور هستند و با وجود تمام این سختی ها، حل 
مشکلات بازنشستگان و پرداخت حقوق آنان از مهمترین 

دغدغه های اصلی دولت بود که توانستیم این مشکلات را با 
آموزه های مکتب امام خمینی )ره( و رهبری داهیانه مقام 
معظم رهبری پشت ســر بگذاریم. مخبر خاطرنشان کرد: 
با تلاش های دولت ســیزدهم توانســتیم با افزایش فروش 
نفت و آزادســازی دارایی های مسدود شده کشور وضعیت 

درآمدی را سامان دهیم. 
معاون اول رئیس جمهوری با بیان اینکه باید در تعریف 
بازنشستگی و ازکارافتادگی تجدیدنظر صورت پذیرد ادامه 
داد: مفهوم بازنشستگی و خانه نشینی در فرهنگ دینی و 

تاریخی کشور موضوعیتی ندارد.

عارف به مناسبت سالگرد پیروزی انقلاب:

بعد از انقلاب جریانی به دنبال قدسی کردن برخی اشخاص و نهادهای درون نظام برآمدند

مخبر: 

متناسب سازی حقوق بازنشستگان حل خواهد شد

تقارن مبعث با روز نیروی هوایی
 دلیل دیدار زودهنگام رهبر انقلاب با همافران

فرمانده نیروی هوایی ارتش جمهوری اســلامی دلیل دیــدار زودتر از موعد 
جمعی از فرماندهــان و کارکنان نیروی هوایی و پدافنــد هوایی ارتش با رهبر 

انقلاب را تشریح کرد.
امیر سرتیپ واحدی فرمانده نیروی هوایی ارتش جمهوری اسلامی با اشاره به 
دیدار امروز جمعی از فرماندهان و کارکنان نیروی هوایی و پدافند هوایی ارتش با 
رهبر انقلاب گفت: این روز برای بنده و همکارانم در نیروی هوایی ارتش بسیار با 
ارزش است. ما هر سال برای گرامی داشت یاد و خاطره پیشکسوتان نیروی هوایی 
در سال ۱۳۵۷ و بیعت با فرماندهی معظم کل قوا در روز ۱۹ بهمن ماه خدمت 
حضرت آقا می رسیدیم، اما با توجه به اینکه ۱۹ بهمن ماه امسال با مبعث پیامبر 

اکرم )ص( مقارن شده است، این دیدار امروز انجام می شود.
وی خاطرنشان کرد:  این دیدار با سال های گذشته تفاوتی دارد و آن هم اینکه 
هم اکنون تعداد زیادی از همکارانم از نیروی هوایی و پدافند هوایی در حسینیه 
امــام خمینی )ره( حضور دارند و هــزاران نفر دیگر از همکاران ما نیز به صورت 
برخط در پایگاه های مختلف در اقصی نقاط کشــور این دیدار را به طور مستقیم 

ملاحظه می کنند.

رزمایش دریایی مشترک ایران، روسیه و چین
 برگزار می شود

امیر دریادار شــهرام ایرانی در مرکز آموزش تفنگــداران و تکاوران دریایی 
و آمادگاه شمال کشــور در منجیل اظهار داشت: رزمایش دریایی مشترک 
ایران با روسیه و چین تا پایان سال برگزار می شود البته از دیگر کشورها هم 

دعوت شده است تا در این رزمایش شرکت کنند.
دریادار ایرانی مهم ترین راهبرد نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران 
را در شرایط حاضر حفظ و حراست از منافع و منابع اقتصادی نظام اسلامی و 
مردم دانســت و افزود: این رزمایش با هــدف تأمین امنیت منطقه و منافع 
مشترک اجرا می شود. فرمانده نیروی دریایی ارتش ادامه داد: ما با همراهی 
کشــتی های ایران در دریا، از کشــتیرانی جمهوری اسلامی ایران حراست و 
بــرای تأمین امنیت و ایمنی به کشــورهایی که نیاز به حمایت دارند کمک 
می کنیم. وی گفت: با پشتیبانی های وزارت دفاع و نیروهای مسلح، تا پایان 

امسال الحاق چند کشتی به ناوگان نیروی دریایی پیش بینی شده است.
در این مراســم، دریادار دوم تکاور دریایی ستاد گودرز بهرامی فرمانده سابق 
آموزش تفنگداران و تکاوران دریایی منجیل هم با اشــاره به تلاش ۱۰ ساله 
برای پیشرفت و توسعه برنامه های نرم افزاری و سخت افزاری در این مرکز، 

از آمادگی همه نیروهای این پایگاه خبر داد.

امضای تفاهمنامه همکاری حرم امام خمینی)س(
 با سازمان صدا و سیما

تفاهمنامه همکاری حرم امام خمینی)س( با سازمان صدا و سیمای جمهوری 
اســلامی  ایران در حرم مطهر حضرت امام به امضای طرفین رســید. به گزارش 
خبرنگار جماران، بر اساس این تفاهمنامه که با حضور حجت الاسلام و المسلمین 
ســید حسن خمینی به امضای حجت الاســلام و المسلمین محمدعلی انصاری 
سرپرســت حرم امام خمینی)س( و پیمان جبلی رئیس ســازمان صدا و سیما 
رسید، ۵۰ هکتار از اراضی شهر آفتاب به منظور احداث مرکز آموزشی و شهرک 

سینمایی در اختیار سازمان صدا و سیما قرار می گیرد.
نکتــه دوم این تفاهمنامه ایجاد یک واحد رادیــو و تلویزیونی در جوار حرم 
حضرت امام است که حرم امام ساختمانی را در اختیار صدا و سیما قرار می دهد 
تا یک واحد رادیو و تلویزیونی جهت تولید برنامه و پخش مراسم های مذهبی و 

ملی حرم امام در آنجا تجهیز و فعال شود.

رهبری

دفاعی

ویژه

رهبر معظم انقلاب اسلامی صبح روز دوشنبه 
در دیدار جمعی از فرماندهان و کارکنان نیروی 
هوایی و پدافند هوایی ارتش، بیعت شماری از 
همافران با امام خمینی را در ۱۹ بهمن ۱۳۵۷، 
»شتاب دهنده« انقلاب خواندند و با تبیین نقش 
شتاب دهندگی خواص -به معنای مجموعه ها و 
عناصری که با شــناخت و تشخیص صحیح و 
شــجاعانه و به موقع اقدام می کنند-، افزودند: 
خواص در ایجاد شتاب لازم برای تحقق اهداف 

انقلاب، وظایف سنگینی بر عهده دارند.
حضرت آیت الله خامنه ای همچنین حضور 
هرچه پرشورتر مردم در انتخابات ۱۱ اسفند را 
تضمین کننده اقتدار و امنیت ملی برشمردند و 
تأکید کردند: به فضل الهی مردم در راهپیمایی 
سراسری ۲۲ بهمن، شرکت گسترده و پرشوری 
خواهند داشت و با دفاع از انقلاب، وفاداری خود 

به امام خمینی را برجسته خواهند کرد.
فرمانــده کل قــوا، حادثــه شــگفت انگیز 
بیعــت جمعی از همافــران و کارکنان نیروی 
هوایــی با امــام خمینــی را در ۱۹ بهمن ۴۶ 
ســال قبل، دارای عبرت ها و درس های پایان  
ناپذیری دانستند و افزودند: نیروی هوایی با از 
خودگذشتگی و با آن کار مخلصانه و شجاعانه، 
در پیوستن به انقلاب پیشگام شد و در روزهای 
بعــد با مقاومت در مقابل حمله گارد شــاه به 
مرکز نیروی هوایــی در تهران، مردم و جوانان 
را به شوق و امید آورد و به خیابان کشاند و در 
پیروزی انقلاب در ۲۲ بهمن، نقش بسیار مهم 

»شتاب دهنده« را ایفا کرد.
رهبــر انقلاب با اشــاره به تشــکیل جهاد 
خودکفایی در نیروی هوایــی چند ماه بعد از 
پیروزی انقــلاب، افزودند: همان روحیه اقتدار 
و شــجاعت و قدرت روحی باعث شــد نیروی 
هوایــی در تشــکیل جهــاد خودکفایی هم 
پیشگام و شــتاب دهنده شود. حضرت آیت الله 
خامنه ای نیروی هوایی دوره طاغوت را از لحاظ 
فرماندهی، سیاســت گذاری و تجهیزات، کاملًا 
در اختیار و تحت امر آمریکایی ها برشــمردند 
و افزودنــد: عناصر مؤمن و انقلابــی با جهاد 
خودکفایی، نیروی هوایی را از مالکیت آمریکا 
خارج و کاملًا بــه نیرویی ایرانی تبدیل کردند 
و پیش برندگی و قــدرت تحول آفرینی خود را 

نشان دادند.
ایشان،  برخورداری از عناصر و مجموعه های 
شتاب دهنده را نیاز مستمر انقلاب ها و حرکات 
عظیم و هــدف دار اجتماعی خواندند و گفتند: 
براســاس تجربیات تاریخی، حرکات بزرگ به 
تدریج دچار رکود و کندی و سســتی و حتی 
بازگشــت به عقب می شــوند که جلوگیری از 
ابتلای به ایــن آفت مخرب، نیــاز به فعالیت 

شتاب دهنده ها دارد.
رهبــر انقلاب برخــی جاذبه هــای درونی 
انقلاب اســلامی از جمله مبارزه با ظلم و ظالم، 
ایستادگی در مقابل قلدرهای جهانی، توجه به 

دنیای مردم و آینده کشور و در عین حال توجه 
کامل به معنویت و مراسم و مناسک عبادی را 
باعث رویش های جدید و جایگزینی ریزش ها 
خواندند و گفتند: با وجود این جاذبه های ذاتی، 
انقلاب و کشور نیازمند وجود شتاب دهنده هایی 
است تا در کارهای بزرگ دچار کندی و سستی 

و نشویم.
حضرت آیــت الله خامنــه ای، خــواص را 
شتاب دهندگان حقیقی برشمردند و در نکته ای 
مهم گفتند: منظور از خواص، صرف نام و نشان 
دار بودن نیست؛ بلکه خواص کسانی هستند که 
در همه قشرها و صنوف ملت، با فکر و شناخت 
و قدرت تشخیص عمل می کنند و بدون تبعیت 
از جو و فضاســازی ها، با قدرت و شجاعانه و به 

هنگام، به وظایف خود عمل می نمایند.
ایشان افزودند: هرکس در میان دانشگاهیان، 
بازاریان،  روحانیون،  سیاســیون،  دانشجویان، 
مطبوعاتی ها، نظامیان و هر قشــر دیگر با فهم 
مسائل و شناخت جبهه بندی دوست و دشمن 

عمل می کند، جزو خواص محسوب می شود.
رهبــر انقلاب وظیفه و نقش آفرینی خواص 
در موارد حساس را سنگین خواندند و گفتند: 
خــواص باید جهت عمومی حرکــت جامعه را 
حفظ کنند و نگذارند این حرکت دچار انحراف 
شود که اگر از این وظیفه غفلت شود، حوادثی 

پیش خواهــد آمد که ضربه هــای تاریخی به 
همراه می آورد. ایشان تردید و تعلل یا خیانت و 
تبانی برخی خواص در جنگ صفین را نمونه ای 
از غفلت های خسارت بار تاریخ اسلام دانستند و 
خاطرنشان کردند: در تاریخ اسلام موارد زیادی 
وجود دارد که خواص و اهل تشخیص در لحظه 
لازم بخاطــر تردید، تأمل، تنبلی و در مواردی 
خیانت، حضور بهنگام نداشــتند و این غفلت 
آنهــا، روی دیگران و جمعیت تابع جوّ نیز آثار 

منفی داشته است.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
جبهه دشــمن برای خواص برنامه خاص دارد، 
افزودند: هدف دشــمن این است که خواص با 
گرفتار شــدن به تردید و تعلل و جذب شدن 
به چرب و شــیرین دنیا، در بزنگاهها و مواقع 
حســاس، کار لازم و نقش شتابدهندگی خود 

را انجام ندهند.
ایشــان وظیفه خواص در مقابل این نقشه 
را جهاد تبییــن و خنثی کردن تردیدافکنی و 
شــک آفرینی بدخواهان دانستند و گفتند: در 
قرآن کریــم، نمونه ای از نقش آفرینی یک مرد 
مؤمن بیان شده است که در مقابل توطئه برای 
قتل ســه پیغمبر الهی، با شجاعت و صراحت 
مردم را به پیروی از پیامبران دعوت، و با صدای 

بلند ایمان خود را بیان می کند.

رهبــر انقلاب، وظیفه خواص را بیان صریح 
حقایق و پرهیز از دوپهلوگویی و بیان سخنان 
تردیدآمیــز دانســتند و افزودنــد: امروز یک 
میدان جدی برای نقش آفرینی خواص دنیای 
اســلام اعم از علما، دانشــمندان، سیاسیون و 

مطبوعاتی ها، موضوع غزه است.
ایشان با اشاره به رقم خوردن فجایع انسانی 
در غزه با پشتیبانی آمریکا از رژیم صهیونیستی، 
تبییــن ایــن حقیقت بــرای ایجــاد مطالبه 
عمومی ملت های مسلمان از دولت هایشان برای 
ضربه قاطع به رژیم صهیونیستی را وظیفه مهم 
خواص خواندند و گفتند: ضربه قاطع به معنی 
وارد جنگ شــدن با رژیم صهیونیستی نیست 
بلکه بــه معنی قطع رابطه اقتصــادی با رژیم 

صهیونیستی است.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
ملت ها تــوان به خط کردن دولت هــا و وادار 
کردن آنها به قطع حمایت و پشتیبانی از رژیم 
صهیونیستی را دارند، گفتند: با وجود اینکه این 
رژیم ظالم و گرگ صفــت اینگونه به جان زن 
و کودک و بیمار افتاده و بیســت و چند هزار 
نفر را به قتل رسانده است اما برخی کشورهای 
اسلامی باز هم به آن کمک اقتصادی می کنند 
و حتی شنیده می شود بعضی از آنها سلاح هم 
به رژیم صهیونیســتی می دهند. ایشان درباره 

مســائل مهم داخلی نیز، انتخابات اسفند ماه 
را میدانی دانستند که خواص می توانند در آن 

نقش ایفا کنند.
رهبــر انقلاب اســلامی با تأکید بــر اینکه 
انتخابات هرچه پر شــورتر برگزار شود، قدرت 
ملــی و امنیت ملی بیشــتر نمایــان و تأمین 
می شــود، افزودند: با حضور مردم در صحنه و 
مشــاهده قدرت نظام و کشور، تهدید دشمن 
خنثی می شــود چرا که قــدرت و اقتدار ملی، 

امنیت ملی به وجود می آورد.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به نزدیک 
بودن ۲۲ بهمن و ســالروز پیــروزی انقلاب، 
گفتند: همچنان که مردم در ۴۵ سال گذشته 
حتی بدون یک نوبت تعطیلی در همه شهرها و 
روستاها به خیابان ها آمده و با سر دادن شعار، 
از انقلاب خود دفاع، و تبعیت و بیعتشــان را با 
امام بزرگوار اعلام کرده اند، امسال نیز ان شاءالله 
مردم عزیز در راهپیمایی ۲۲ بهمن که نشــانه 
اقتدار ملی اســت به صورت پر شــور شرکت 

خواهند کرد.
در ابتدای این دیدار، امیر ســرتیپ حمید 
واحدی فرمانده نیروی هوایی ارتش با اشاره به 
تعهد نیروی هوایی به راه و مکتب شــهیدانی 
چون بابایی و ســتاری، گزارشی از برنامه ها و 
دستاوردهای یکسال گذشته این نیرو بیان کرد.

رهبر انقلاب در دیدار جمعی از فرماندهان و کارکنان نیروی هوایی و پدافند هوایی ارتش:

غفلتخواصضربههایسنگینتاریخیبههمراهمیآورد

عیدی کارکنان دولت و بازنشستگان تعیین شد
علی بهادری جهرمی، سخنگوی دولت اعلام کرد: براساس مصوبه هیات دولت، 
حداقل عیدی یا پاداش آخر سال کارمندان و بازنشستگان دولتی مبلغ دو میلیون 

و ۵۰۰ هزار تومان تعیین شد.
وی ادامه داد: برای کارکنان و بازنشستگان متاهل مبلغ ۷۰۰ هزار تومان نیز 
اضافه می شود و به ازای هر فرزند نیز ۳۰۰ هزار تومان عیدی تعلق خواهد گرفت.

دبیر شورای عالی امنیت ملی ایران
 وارد بغداد شد

ســردار »علی اکبر احمدیان« دبیر شــورای عالی امنیــت ملی ایران صبح 
دوشنبه به منظور گفت وگو با مقامات عراقی وارد بغداد شد.

»علی اکبر احمدیان« دبیر شــورای عالی امنیت ملی ایران صبح امروز وارد 
فرودگاه بین المللی بغداد شــد و از سوی مقامات عراقی مورد استقبال قرار 

گرفت. 
بر اســاس گزارش رســانه های عراق، احمدیان قرار است در جریان سفر به 
عراق با شــماری از مقامات این کشــور از جمله »محمد شیاع السودانی« 
نخســت وزیر و »قاسم الاعرجی« مشاور امنیت ملی عراق دیدار و گفت وگو 
کند. یک منبع آگاه به شــبکه ۹۶۴ عراق گفت که سفر دبیر شورای امنیت 
ملی ایران به عراق یک روزه می باشد و در ارتباط با تحولات عراق و منطقه 

است.
»علی اکبر احمدیان« اول خرداد امسال جایگزین دریابان علی شمخانی شد 

و این اولین سفر وی به عراق پس از تصدی این سمت می باشد.

رئیسی: 
دبیرکل سازمان ملل به من گفت 
»دو عذرخواهی به شما بدهکارم«

سید ابراهیم رئیسی در »همایش ملی روایت پیشرفت« تصریح کرد: موضوع 
روایت پیشرفت بسیار با اهمیت است و رهبر معظم انقلاب اسلامی نیز به همه ما 
تاکید دارند که پیشــرفت ها باید بیان و دیده شده و به شکل مناسب به نسل نو 
معرفی شوند تا همه جهانیان ببینند که در پرتو انقلاب اسلامی توانستیم گام های 
بلندی در مسیر پیشرفت برداریم. رئیس جمهوری با بیان اینکه تبیین پیشرفت ها 
امید را در دل ها زنده کرده و ارتقا می بخشــد، افزود: روایت پیشــرفت ها تلاش 
دشــمن برای القای ناامیدی و یاس را به شکســت کشانده و نشان می دهد که 

نمی توانند کارشان را با یاس و ناامیدی پیش ببرند.
رئیســی دهه فجر را دهه امیدآفرینی نامید و اظهار داشــت: آنچه امام راحل 
عظیم الشــان مــا با امید، باور، تــوکل بر خدا و اعتماد به نفــس مطرح و آن را 
پرچم داری کرد و ملت ایران نیز به دنبال ایشان حرکت کردند، تلاش برای ایجاد 
یک تحول بود؛ بهترین تعبیر از امام راحل در کلام رهبر معظم انقلاب مطرح شد 

که ایشان را امام تحول خواه توصیف کردند.
رئیــس جمهوری با اشــاره بــه اینکه امام راحــل به دنبال ایجاد کشــور و 
نظامی مســتقل، آزاد، برخوردار از نظام دینی متکی به تمدن درخشان و مدنیت 
ایرانی-اســلامی و ارائه سبکی از زندگی متناسب با شأن انسان واقعی بود، گفت: 
امام برای این نظام ساختارســازی کرد و با تدوین قانون اساســی آن را نهادینه 
کرد و اصل نظام و قانون اساســی آن را به رای مردم گذاشت که قاطعانه به آن 
رای موافق دادند، اما دشــمن در تمام این مراحل در مقابل تلاش امام و مردم، 
به دنبال این بود که مراحل مختلف این تحول اتفاق نیفتد. رئیسی با بیان اینکه 
دشــمن در دهه اول که دهه تاسیس جمهوری اســلامی بود برای جلوگیری از 
تاســیس و استقرار این نظام و ســاختارهای آن تلاش کرد و در دهه دوم تلاش 
داشت با تحمیل جنگ و به راه انداختن فته منافقین مرحله تثبیت نظام محقق 
نشود، خاطرنشــان کرد: با وجود تلاش دشمن برای اثبات ادعای خود مبنی بر 
ناکارامد بودن نظام دینی برای اداره زندگی انســان معاصر، مراحل تاســیس و 
تثبیت جمهوری اســلامی  طی شد و نظام اسلامی وارد دهه سوم حیات خود که 

دهه توسعه و ارسال پیام انقلاب خود برای منطقه و جهان بود، شد.

رویداد

امنیتی

دولت
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وزیر ارشــاد دولت روحانی گفت: حکمرانی معیوب بر نسل 
نخبه باعث شد، نسل استارت آپی و مدیریتی فرار را بر قرار 

ترجیح دادند. ۶۰ درصد ترجیح می دهند مهاجرت کنند.
به گزارش خبرنگار ایلنا،  سیدرضا صالحی امیری در نشست 
آسیب شناســی مهاجرت نخبگان گفت: جای تاسف است 
که بعد از ۴۰ ســال کار فرهنگــی دغدغه مهاجرت را بیان 
می کنیــم، هیچکس بــا مهاجرت مشــکلی ندارند و هیچ 

کشوری آن را تهدید فرض نمی کند.
این فعال سیاسی گفت: مهم ترین مشکل ما دسترسی آماری 

اســت و مسئولین امر باید خجالت بکشند آمار را در اختیار 
پژوهشــگران نمی گذارند و ما باید از مراکز مهاجر پذیر آمار 
بگیریــم که بین ۶ تا ۸ میلیون آمــار مهاجرتی را داریم . ما 
کمترین مهاجرت و بیشــترین فرار نخبگان را داریم و باید 
پاسخ داد چرا فرار نخبگی صورت می گیرد.  علت را در بیان 

مسئله حکمرانی معیوب دانستیم.
وی افزود : حکمرانی معیوب بر نسل نخبه باعث شد، نسل 
اســتارت آپی و مدیریتی فرار را بر قــرار ترجیح دادند. ۶۰ 
درصد ترجیح می دهند مهاجــرت کنند چه کردند که ۶۰ 

درصد ترجیح می دهند اینجا زیست نکنند و میل مهاجرت 
در میان دانشجویان در ســال ۱۴۰۱ به ۶۸ درصد رسیده 
اســت، نظام حکمرانی باعث و عامل رانش نسل فرهیخته 

و نخبه ماست.
صالحی امیری گفت: فرض کنیم همه تحریم ها برداشــته 
شــود، برجــام بازگردد چه می تواند توســعه را به کشــور 
بازگرداند؟ توسعه گران ما رخت بربسته اند. نکته بعدی افول 
ســرمایه اجتماعی است.  بعضی از ســنجه ها بی اعتمادی 
عمومی را ۸۵ درصد نقل کرده اند. نکته بعدی انزوانشــینی 

نخبگان و بر مسند نشستن ناکارآمدان است.
وی افزود: نکته بعدی فســاد در ساختار و متن است. فساد 

چای دبش را با روان مردم چه کرده است؟ 
صالحی امیــری گفت: وقتی عقلانیت در بخشــی از نظام 
تصمیم گیری وجود ندارد، وقتی که رادیکالسم درکشور قد 
علم می کند، وقتی مسائل آب و خشکسالی و محیط زیست، 
مسئله دخالت در حریم خصوصی، حجاب و مسدود کردن 
شبکه های اجتماعی روبه رو می شویم حق بدهیم نگرانی در 

جامعه زیاد می شود.

علی اکبر صالحی بیان کرد: الان مهاجرت از دانشگاه ها عبور کرده و به آموزش 
و پرورش رســیده اســت، حتی یک نفر به من گفت مهاجرت به کودکســتان 
رسیده است، کسانی که دارای وضعیت مالی خوبی هستند کودک شان را از دوره 

کودکستان به خارج از کشور می فرستند.«.
 به گزارش خبرآنلاین، نشســت »آسیب شناســی مهاجرت نخبگان« در خانه 
اندیشــمندان علوم انســانی ایران برگزار شــد. علی اکبر صالحی، رئیس سابق 
ســازمان انرژی اتمی، در این جلسه خسارت های مالی مهاجرت نخبگان اشاره 
کرد، او گفت: »برای خروج هر نخبه ۵ میلیون دلار ســرمایه از کشور از دست 
می رود، زیان مالی مهاجرت نخبگان در ســال ۱۳۹۳ بیش از ۳۸ میلیارد دلار 
برآورد شده اســت، بنابر آمار مجلس شورای اسلامی در سال ۱۳۹۸ تعداد ۶۰ 
هزار نفر از ایرانی هایی که مهاجرت کردند در گروه مهاجران نخبه دســته بندی 

شدند، مانند افراد حاضر در المپیادهای علمی و رتبه های برتر کنکور.

او ادامــه داد: چند مشــکل درخصوص مهاجــرت نخبگان داریــم، یک رفتار 
غیرعقلایی با دو تابعیتی ها به ویژه در مراکز علمی اســت، دو هراس امنیتی در 

مراکز علمی کشور، در دانشگاه نگرانی و هراس امنیتی وجود دارد.
 صالحی بیان کرد: به مسئولین گفته می شود نخبگان دارند مهاجرت می کنند، 
برخی شــان می گویند »خب بروند.« این خیلی عجیب و ترویج گفتمان هرکی 

می خواهد برود است.
 او ادامه داد: از رئیس مرکز بررســی های اســتراتژیک ریاست جمهوری خبری 
شنیدم که تعجب کردم، گفتند ما در بررسی مهاجرت ها وقتی از جوانان سوال 
کردیم به ما گفتند که »نمی خواهیم در ایران باشیم« نه این که مشکل معیشتی 
داشــته باشند، بلکه نمی خواهند در ایران باشند، چندین بار خبر را خواندم که 
شــاید اشتباه باشد، اگر این خبر درســت باشد خیلی خطرناک است چراکه ما 
دیگر هیچ نقطه امیدی برای جوان نگذاشــتیم.  صالحی گفت: الان مهاجرت از 

دانشــگاه ها عبور کرده و به آموزش و پرورش رسیده است، حتی یک نفر به من 
گفت مهاجرت به کودکستان رسیده است، کسانی که دارای وضعیت مالی خوبی 

هستند کودک شان را از دوره کودکستان به خارج از کشور می فرستند.

صالحی امیری تشریح کرد

نظام حکمرانی معیوب عامل فرار نخبگان از کشور 

علی اکبر صالحی:

هراس امنیتی در دانشگاه ها وجود دارد

قاضی القضات:
از دایره عدالت و عدالت ورزی خارج نشویم

رئیس قوه قضائیه گفت: ما مسئول تحقق و بسط عدالت هستیم؛ برای این منظور، 
ابتدا باید عدالت در گفتار و مواضع و رفتار ما تجلی داشته باشد و اهتمام داشته 

باشیم که خدای ناکرده از دایره عدالت و عدالت ورزی خارج نشویم.
به گزارش ایلنا، حجت الاسلام محسنی اژه ای، روز گذشته )دوشنبه( طی سخنانی 
در نشســت شورای عالی قوه قضاییه، ضمن تسلیت شهادت حضرت امام موسی 
کاظم علیه السلام و گرامیداشت ایام الله دهه فجر، اظهار کرد: ما مسئول تحقق و 
بسط عدالت هستیم؛ برای این منظور، ابتدا باید عدالت در گفتار و مواضع و رفتار 
ما تجلی داشته باشــد و اهتمام داشته باشیم که خدای ناکرده از دایره عدالت و 
عدالت ورزی خارج نشویم. قاضی القضات با اشاره به بازدید امروز خود از نمایشگاه 
دســتاورد های فناورانه قضایی، گفت: اقدامــات و ابتکارات »مرکز آمار و فناوری 
اطلاعات قوه قضاییه« طی یک ســال اخیر، قابل تقدیر است؛ در نتیجه اقدامات 
صورت گرفته در این حوزه، در برخی امور از میزان هزینه ها کاســته شــده و بر 
سهولت و سرعت خدمت رسانی به مردم در مراجع قضایی افزوده شده است؛ این 

مسیرِ آغاز شده باید با قدرت ادامه یابد. 
حجت الاســلام محسنی اژه ای در ادامه ضمن اشــاره به دستاورد های »سازمان 
ثبت اسناد و املاک کشور« و همچنین دادگستری ها در توسعه خدمت رسانی به 
مردم، به اقدامات صورت گرفته در »مرکز حفاظت و اطلاعات قوه قضاییه« اشاره 
کــرد و گفت: مرکز حفاظت و اطلاعات قوه قضاییه، رویکرد خود را تغییر داده و 
بر نگاه و جنبه صیانتی خود افزوده است. البته در موارد و مواقع لزوم، متخلفین، 
از ناحیــه مرکز حفاظت و اطلاعات، تحت تعقیب قرار گرفتند و اقدامات قانونی 

در قبال آن ها انجام شد.
رئیس قوه قضاییه همچنین به اقدامات و دســتاورد های »ســازمان زندان ها و 
اقدامات تأمینی و تربیتی کشــور« نیز اشاره کرد و بیان داشت: اقدامات سازمان 
زندان هــا طی یک ســال اخیر در راســتای بهبود وضعیت زنــدان و زندانیان، 
قابل تقدیر اســت؛ در سالی که گذشت ســازمان زندان ها، تلاش های مطلوبی 
را در راســتای بازاجتماعی کردن زندانیان، حرفه آمــوزی برای آن ها و توجه به 

خانواده های زندانیان، انجام داد.

واکنش شمخانی به ادعای ترامپ
دبیر سابق شورای عالی امنیت ملی گفت: به دلیل روابط نزدیک ایران با عراق 
و همچنین رعایت ملاحظات همســایگی، نیم ســاعت قبل از انجام عملیات 
عین الاســد، موضوع صرفا به نخست وزیر وقت عراق به صورتی اطلاع رسانی 

شد.
به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، دریابان علی شــمخانی مشاور سیاسی مقام 
معظــم رهبری در گفتگوی اختصاصی با نورنیوز ضمن تکذیب اظهارات اخیر 
دونالد ترامپ رییس جمهور ســابق آمریکا در خصوص تماس ایران با آمریکا 
قبل از حمله موشکی به پایگاه عین الاسد گفت: بر اساس تصمیم مورد اجماع، 
مقرر شــد، عملیات موشــکی پرحجم بر علیه پایگاه عین الاسد که مهمترین 
پایگاه آمریکا در عراق به شــمار می رود برای دستیابی به حداکثر تخریب به 

صورت کاملا غافلگیرانه انجام شود.
آنگونه که نورنیوز روایت کرده، دبیر ســابق شورای عالی امنیت ملی افزود: به 
دلیــل روابط نزدیک ایران با عراق و همچنین رعایت ملاحظات همســایگی، 
نیم ســاعت قبل از انجام عملیات، موضوع صرفا به نخست وزیر وقت عراق به 
صورتی اطلاع رسانی شــد که امکان پیش بینی تمهیدات حفاظتی خاص از 

سوی آمریکا مقدور نباشد.
شمخانی خاطر نشان کرد: بیان مطالب خلاف واقع از سوی فردی چون ترامپ 
که به دروغگویی شهرت دارد و اکنون نیز با داشتن پرونده های سنگین فساد 
سیاسی،اقتصادی و اخلاقی مجددا به عرصه انتخابات ریاست جمهوری آمریکا 

وارد شده، خیلی عجیب نیست.
وی افزود: اگر احترامی که ترامپ مدعی آن شــده، وجود داشت، طبیعتا خود 
او، پمپئو، بولتون و ســایر مقامات سیاسی و نظامی امریکا که در جنایت غیر 
قابل بخشش به شهادت رساندن سردار سلیمانی و ابومهدی المهندس و سایر 
فرماندهان مقاومت دست داشــتند، نباید پس از گذشت سالها همچنان پول 

مالیات مردم آمریکا را صرف حفاظت ویژه از خود می کردند.

روزنامه فرهیختگان مجرم شناخته نشد
سخنگوی هیئت منصفه دادگاه های سیاسی و مطبوعاتی گفت: اعضای هیئت 
منصفه، مدیر مســئول و خبرنگار روزنامه فرهیختگان را با اکثریت مطلق آرا 
مجرم نشناختند. به گزارش ایلنا، اکبر نصراللهی بیان کرد: دادگاه رسیدگی به 
پرونده مدیر مســئول و خبرنگار روزنامه فرهیختگان به ریاست قاضی کریمی 
در شــعبه نهم دادگاه کیفری یک برگزار شــد. وی یادآور شد: اعضای هیئت 
منصفه بعد از شنیدن اظهارات شــاکیان و دفاعیات متهمان، مدیر مسئول و 

خبرنگار روزنامه فرهیختگان را با اکثریت مطلق آرا مجرم نشناختند.

جواد امام:
جبهه اصلاحات امکان ارائه لیست ندارد

سخنگوی جبهه اصلاحات با انتشار توئیتی از عدم ارائه لیست انتخاباتی از سوی 
این جبهه در تهران در انتخابات پیش رو خبر داد. به گزارش خبرآنلاین، جواد امام 
ســخنگوی جبهه اصلاحات در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: با توجه به شرایط 
موجود و به استناد راهبرد انتخاباتی و مصوبه مجمع عمومی مورخ ۱۴۰2/۱۱/۱۵، 
جبهه اصلاحات ایران در انتخابات اســفندماه در تهران امکان ارائه لیست ندارد. 
بدیهی اســت جبهه اصلاحات استان ها بر اساس راهبرد انتخاباتی جبهه تصمیم 

خواهند گرفت.

امکان ارائه لیست انتخاباتی
 برای ۱۰۰ حزب و ۱۹ جبهه

دبیر کمیســیون ماده ۱۰ فعالیت احزاب و گروه های سیاسی گفت: ۱۰۰ حزب و 
۱۹ جبهه سیاسی می توانند برای انتخابات لیست ارائه کنند.

عبدالله مرادی در گفت وگو با ایسنا درباره احزاب قانونی که می توانند برای انتخابات 
لیست ارائه کنند، اظهار کرد: ماده ۸ قانون انتخابات صراحت دارد که فقط احزاب 
و جبهه های قانونی می توانند برای انتخابات فهرســت و لیست بدهند. بر همین 
اساس، کمیسیون ماده ۱۰ مصوبه ای داشت که صرفا احزابی می توانند از ماده ۸ 
قانون انتخابات استفاده کنند که در زمان بندی اعلام شده، مجامع عمومی خود را 
برگزار کرده باشند. وی ادامه داد: تا این لحظه ۱۰۰ حزب مجامع عمومی خود را 
در زمان مقرر برگزار کرده اند و همین احزاب می توانند لیست و فهرست بدهند مگر 
اینکه ســایر احزاب هم در فرصت باقی مانده مجامع عمومی خود را برگزار کنند. 

وزارت کشور اسامی این صد حزب را اعلام خواهد کرد.
مرادی با اشاره به فعالیت ۱۹ جبهه قانونی در کشور، گفت: جبهه ها مشکلی برای 
فعالیت ندارند زیرا در زمان ثبت تاسیس، زمان فعالیت خود را اعلام می کنند و بر 

همان اساس می توانند فعالیت کنند.

واکنش زیدآبادی 
به اهدای جایزه قلم مقدس به شریعتمداری

احمد زیدآبدی نوشــت: گویا وزیر ارشــاد جایزۀ »قلم مقدس« را به حســین 
شریعتمداری مدیر مســئول روزنامۀ کیهان داده است. اگر آقای شریعتمداری 
این روزها عزادار نبود، در بارۀ »مقدس« بودن قلم او و درک وزارت ارشاد از این 

واژه، فصلی مشبع می نوشتم.
احمد زیدآبادی، روزنامه نگار در واکنش به اهدای جایزه قلم مقدس به حسین 
شریعتمداری در کانال تلگرامی اش نوشت:  گویا وزیر ارشاد جایزۀ »قلم مقدس« 

را به حسین شریعتمداری مدیر مسئول روزنامۀ کیهان داده است.
اگر آقای شــریعتمداری این روزها عزادار نبــود، در بارۀ »مقدس« بودن قلم او 
و درک وزارت ارشــاد از این واژه، فصلی مشبع می نوشتم اما عجالتاً هیمنقدر 

بگویم که:
مردی تندخو و گزنده زبان و عبوس چهره و پرخاشگر و ناسزاگو، بر جمعیتی وارد 
شد. پرسیدند؛ نامت چیست؟ گفت: رحمت الله! ظریفی در آن میان گفت: حقا 

که نام نعوذبالله برای جنابعالی شایسته تر است!

قضائی

رویداد

احزاب

ویژه

امروز، روزگار عجیبی اســت! همه کسانی که 
در جامعه نقش سیاســی و یــا اقتصادی و یا 
اجتماعی دارنــد، از اوضاع می نالند! عده ای در 
انزوا هستند که به برکت تمامیت خواهی های 
برخی از رجال سیاســت از حقوق سیاســی 
و اقتصادی شــهروندی خود محروم هستند! 
عده ای دیگر که در ارتباط با قدرتند نیز نالانند 
و ظاهرا از این مقــدار حضور در قدرت راضی 
نیســتند! ما ورای گروه های سیاســی مردم 
عزیز و شــریف کشورمان هستند که دارای آه 
و سوز خاصی هستند! خلاصه کلام؛ جملگی از 
اوضاعی که در آن قرار دارند شکوه ها داشته و 

آینده پیش روی را نیز روشن نمی بینند!
به گمان صاحب این قلم، راه صلاح و اصلاح را 
باید در سیره حضرات معصومین )ع( جستجو 
کرد. از آن رهگذر که در ایام شهادت حضرت 
امام کاظم )ع( هســتیم  اجــازه دهید با توجه 
به ســیره آن بزرگوار که خود در سخت ترین 
شــرایط زندگی می کرد، نکاتــی به عرض تان 

برسانم.
کظم غیظ فردی و اجتماعی و سیاسی

خیلی معروف و روشــن است که لقب مبارک 
امام هفتم؛ »کاظم« اســت که نشــان از فرو 
بردن غضــب دارد. غالبا در کتاب های اخلاقی 
فرو بردن خشــم را در مسائل فردی و مواجهه 
با بداخلاقی های محدود خانوادگی و اجتماعی 
معنا می شــود. اما »کظم غیــظ« که در قرآن 
-آل عمران ۱۳۴- از صفات عالی رتبه خوبان 
شمرده شــده؛ دارای یک وسعت قابل تاملی 
اســت. در نگاه عمیقِ اخلاقی و اجتماعی که 
بر »معرفت نفس« اســتوار می شود؛ »کظم« 
نرم کردن هر تندی و سختی است و تندی ها 
شــامل مصادیق مختلفی اســت؛ گاهی تند 
شدن ها از سنخ تندی هایی است که شهروندان 
در مواجهه با سختی های معیشت و وعده های 
کاذبانه مسئولین می بینند و در حالت عصبانیت 
قرار گرفته و راندمان فعالیت آنان پایین آمده 
و در نتیجه خانواده آنان هم در معرض خطر و 

حتا تا مرز فروپاشی قرار می گیرد.
در اینجا لازم اســت که یک نیــروی »کظم 
غیــظ« که خاســتگاه نرم کــردن تندی ها و 
فشــارهای عصبی را عهده دار است وارد شده 
و با رساندن شــهروندان به حقوقشان، جامعه 
را آرام کنــد و جلــوه ای از »کظم و نرم کردن 
تندی ها« شود. از همین قبیل است تندی های 
اجتماعی و تندروی های سیاسی که در جامعه 
نیاز به یک نیروی اندیشــمند و با اخلاق دارد 
تا بتواند با پاســخ های اخــلاق مدارانه -و نه 

ریاســت طلبانه- از همه نیروهــای اجتماعی 
و سیاســی بهره برده و در نتیجه آن تندی ها 
را نــرم کند. در همین جا لازم اســت متذکر 
شوم که حکمرانان موفق، حکمرانانی هستند 
کــه نه تنها با اخلاق و حلــم باعث نرم خوئی 
شهروندانشان می شوند بلکه در برابر دشمن نیز 
با دوری از تصمیمات شتاب زده و عدم تحریک 
آنان، تندخوئی دشمن را نرم می کنند و با یک 
عقلانیت و منش حکیمانــه بهانه تندی را از 
دشمن می گیرند. این وسعت معنای »کظم« 

است و امام کاظم )ع( چنین بوده است.
ظلم و فساد ریشه در 

ریاست طلبی دارد...
گاهی زمانه به گونه رقم می خورد که درجبهه 
مخالــف حق و حقیقــت، افــراد جاهلانه به 
حق کُشــی دســت برده و قدرت را برای خود 
حفظ می کنند. اما این موضوع کلیت ندارد چرا 
که در جبهه تضییع کننده حقوق، هیچ گونه 
جهل دیده نمی شــود، و بلکــه بصورت واضح 
انســان می بیند که عالمانه و عامدانه بر حق و 
حقوق جامعه تیغ می کشــند!! روایت ذیل در 

این موضوع قابل توجه است.
صدوق در کتاب »عیون« نقل می کند؛ سفیان 
بن نــزار می گوید: »روزی بالای ســر مأمون 
ایستاده بودم، گفت: می دانید چه کسی تشیّع 

را به من آموخت ؟ همه گفتند: نه! 
به خدا نمی دانیم، گفت: پدرم  هارون الرشــید 
به من آموخت. یکی از حاضران گفت: چگونه 
چنین چیزی ممکن است با اینکه پدرت افراد 
خاندان پیامبــر را می کشــت؟ مأمون گفت: 
روزی پدرم موســی بن جعفر را احضار کرد و 
فوق العاده به او احترام نمود و در هنگام وداع، 
صورت و چشمانش را بوسید و به ما سه برادر 
-من و امین و مؤتمن- گفت: همراه سرور خود 
برویــد، رکاب مرکب او را گرفته و او را ســوار 
کنید و جامه هایش را درســت کرده، تا منزل 

او را بدرقه کنید!!
 پس از بازگشــتن، وقتی مجلس خالی شــد 
گفتــم: این مرد کــه بود که تــو او را تعظیم 
نمودی و برای او از مجلس خود برخاســتی و 
بر صدر مجلس نشاندی؟ پدرم گفت: این امام 
و حجت خداســت بر مردم و خلیفه خدا میان 
بندگان اوســت. گفتم: این صفت ها که گفتی 
همه از آن توســت. گفت: من بــا زور و اجبار 
و غلبه، در ظاهر پیشــوای این جماعت هستم 
ولی حقیقت این اســت که موسی بن جعفر، 
امام بر حق است. سوگند به خدا او سزاوارتر از 
همه مردم حتی من، به مقام رســول الله است. 

سوگند به خدا! اگر تو که پسرم هستی در مورد 
سلطنت با من ستیز کنی گردنت را می زنم زیرا 
حکومت، پدر و مادر و فرزند نمی شناسد«. این 
نقل تاریخی نشان از یک واقعیت مهمی است 
که ظالمین؛ ظلمشان ریشــه در ندانم کاری 
نیست، اتفاقا برخی از آنان بسیار آگاه و دانای 
به امور هستند، بلکه آنچه ظالم را ظالم کرده 

است ریاست طلبی اوست!
مسئولین سپر جان 

شهروندان هستند و نه بالعکس
در فرهنگ غنی شــیعه؛ رهبران و حاکمان و 
مسئولان سپری هستند تا هر گونه بلاء و فشار 
و سختی بر جامعه تحمیل نشود و شهروندان 
بتوانند بــه آرامی  زندگی کنند. این درســت 
برخلاف فرهنگ مســتبدان اســت که خود و 
فرزندان و خانواده شــان در سفرهای پر هزینه 
و در ناز و نعمت و بهره مندی از بهترین برندها 
هستند و رخســار شریف شان رنگ آفتاب داغ 
تابستان و سرمای زمستان را ندیده و از پشت 
میز خود دســتور به صبر و تحمل به دیگران 
می دهند!! روش امامــت امام کاظم )ع( روش 
خاصی اســت، خود زیر بار فشــارها می رود تا 
شــعیانش در آرامش و زندگی راحت باشند. 
مرحوم کلینی در کتــاب کافی نقل می کند؛ 
حضرت موسی بن جعفر )صلوات الله علیهما( 
فرمودند: »همانا خداوند بر شیعه غضب نمود و 
مرا مخیّر نمود که عقوبت را از طرف آنها تحمل 
کنم و یا خود آنها عقوبت شوند، بخدا قسم من 
آن را به جان خود خریدم و شــیعیانم را حفظ 
ــیعَۀِ  وجَلَّ غَضِبَ عَلیَ الشِّ َ عَزَّ کردم؛ – إنَِّ اللهَّ

ِ بنَِفْسِي.« فَخَیَّرَنيِ نفَْسِي أوَْ هُمْ فَوَقَیْتُهُمْ وَ اللهَّ
رهبران جامعه و ضرورت برپائی 

نشست های مشورتی
در حُسن مشــورت تردیدی نیست، اما همین 
مشــورت وقتی به دائره مدیریت ها و بالاترین 
نقطه آن که رهبری جامعه اســت می رسد، از 
»حُسن« و نیک بودن به »ضرورت« می رسد. 
در فرهنگ قــرآن؛ رهبر جامعــه اگر پیامبر 
معصومی  باشــد که همه وجودِ روحی او علم 
و حکمت و اخلاق باشــد بازهم مورد دستور 
اســت که »وشــاورهم فی الامر« -آل عمران 
۱۵۴- و این یک واجبِ شــرعی اســت که به 

عهده رهبران جامعه است.
جالب اســت حضرت کاظم )ع( گرچه دارای 
مقام امامت اســت و در ظاهر عهده دار ریاستِ 
بر جوامع اســلامی  نیست و فقط بر بخشی از 
خانواده ها مانند بنی هاشم و یا شیعیان زعامت 
دارد، اما از مشــورت غفلت نــدارد و حتی با 

غلامان نیز نشست های مشورتی برپا می کند. 
ابوخالــد برقــی در کتاب »المحاســن« نقل 
می کند که حسن بن جهم گفت: نزد ابوالحسن 
الرضا -علیه السّلام- بودیم و نام و ذکر خیری 
از پدرش حضرت کاظم )ع( نمودیم. ایشــان 
فرمود: »هیچ عقلی با عقل پدرم قابل مقایسه 
نبود؛ با این حال چه بســا با غلامان سیاهش 
مشــورت می کرد. به او  گفتند: با چنین کسی 
مشورت می کنی؟! پدرم حضرت کاظم فرمود: 
چه بسا خداوند -تبارک و تعالی- زبانش را ]به 
خیر و صواب[ بگشاید. چه بسا غلامان پدرم به 
او مشورت و پیشنهادی می دادند و او در زمین 
و باغش اعمال می کرد؛ – کنا عند أبی الحسن 
الرضــا )ع( فذکرنا أبــاه )ع( فقال کان عقله لا 
یوازن به  العقول  و ربما شاور الأسود من سودانه 
فقیل له تشــاور مثل هذا قال إن الله تبارک و 
تعالی ربما فتح لســانه قال فکانوا ربما أشاروا 
علیه بالشی ء فیعمل به من الضیعۀ و البستان .«

عوام فریبی و ادعای ارتباط
با شخصیت های معنوی

جوامع دینی اگر صدها خوبی داشــته باشند 
که دارند، اما این دلیل نمی شــود که از همان 
دریچه دینی به جامعــه خرافات و موهومات 
تزریق نشــود.  اتفاقا جوامع دینی زمینه قبول 
و پرورش بذر و یا تخم های افعی بنام خرافات 
را بیشــتر از جوامع سکولار و یا بی دین دارند 
نشانه صحت این مدعا این است؛ وقتی کسی 
بــا حالت عرفانی بخود گرفتــن و صدا در گلو 
انداختن و گاهی گریه های دروغ و داستان های 
دروغ وســط میدان می آید، کارش می گیرد و 
هم نردبان قدرت را طی می کند و هم از ثروت 

و بیت المال بهرمند می شود!! 
این نمونه توجه کنید؛ شــیخ مفید در کتاب 
الارشاد نقل می کند؛ هارون وقتی به قبر مطهر 
رســول خدا نزدیک شد، در مقابل قبر ایستاد 
و اینگونه ادای احترام کرد: »الســلام  علیک یا 
رسول الله، الســلام  علیک یابن عّم«. سلام بر 
تو ای رسول خدا، سلام بر تو ای پسرعمو.  هارون 
با چنین بیانی خواست به حاضران رابطه نسبی 
خویش با پیامبر)ص( را القا کند و از این طریق 
به خود ببالد و بر دیگران برتر اســت. حضرت 
کاظم که در جمع حاضــر بود و عوام فریبی و 
دغلکاری  هــارون را نظاره می کرد، از جمعیت 
جدا شــد و به طرف قبر رفت و در مقابل قبر 
مطهر پیامبر ایســتاد و عرضه داشت: »السلام 
علیک یا رسول الله، السلام علیک یا ابه« سلام 
بر تو ای رســول خدا و سلام بر تو ای پدر. مهم 
این است امام کاظم علیه السلام با این رفتار به 

مجموعه حاضران فهماند که اگر هارون معیار 
برتری خود نسبت به دیگران را خویشاوندی با 
پیامبر)ص( می داند، من در حد بسیار بالاتری 
از این معیــار برخوردار هســتم، یعنی او اگر 
خود را پســر عموی پیامبر می داند، من فرزند 
پیامبر هستم.  هارون که انتظار چنین رفتاری 
را نداشت و برنامه های فریبنده خود را خنثی 
شده می دید، ســخت برآشفت بطوریکه رنگ 
صورتش تغییر کرد و آثار خشــم در چهره اش 
آشکار شد. زنده بودن جامعه و اندیشمندان آن 
به این اســت اجازه نقل خرافات و موهومات را 
در منابر و جلســات ندهند، خصوصا تریبون و 
رســانه هایی مانند نمازجمعه و مجلس شورا و 
صداوسیما و... که غفلت در این مسئله حیاتی 
دینی باعث ســیلاب شــدید بر تمام باورهای 

درست دینی خواهد بود.
شنیدن همه صداها 
حتی صدای مخالف

از دیگــر درس های مهم امــام کاظم )ع( که 
متاســفانه می توان گفت درد امــروز جامعه 
ماست؛ شــنیدن همه صداهاســت. این بیان 
امــام هفتم را ملاحظه کنیــد؛ مرحوم کلینی 
در بخش العقل والجهل از کتاب مهم »کافی« 
نقل می کند که امام کاظم )ع( به هشام فرمود: 
»ای هشــام! خدا اهل فهم و عقل را در قرآن 
رْ عِبَادِ الذَّینَ  بشارت داده و فرموده است: فَبَشِّ
بِعُونَ احَْسَنَه؛ پس بشارت  یسْتَمِعُونَ القَْوْلَ فَیتَّ
بده به آن بندگان من که به ســخن گوش فرا 
می دهند و از بهتریــن آن پیروی می کنند.« 
حضرت موســی کاظم)ع( در واقع با اشاره به 
ایــن آیه، تلاش دارند به یکــی از کارکردهای 
مهم عقل یعنی تجزیه و تحلیل و غربال کردن 
مسائل تاکید نمایند و وجه تمایز انسان با سایر 
موجودات را به نمایش بگذارند. رفع بســیاری 
از دردهای سیاســی و اجتماعی و پیداکردن 
راهکارهای مناســب برای مشکلات اقتصادی؛ 
اجــازه نظر دادن به افراد اســت، امــا اگر در 
جامعه ای یک صدا شنیده شود و آن شنیدن 
هم بخاطر تملق گوئی آن صدا از قدرت باشد، 
شــرائط بگونه می شــود که حل و فصل آن از 

عهده افراد خارج می شود!
ضرورت وجود تعقّل

 در کنار تخصص
محور مهم دیگری که می توان با شناسائی آن 
به دادِ مظلومان و رفع مشکلات امروز شتافت 
در ارج گذاردن به نگاه کارشناســی و تخصص 
اســت امــا در صورتی که علم بــا عقل، یعنی 
کارشناسی با فهم درست در انجام امور، همراه 
باشــد. در نگاه امام کاظم )ع( همانطوری که 
علم بسیار مهم و ضروری است، تعقل هم سهم 
بســزائی دارد. حضرت کاظم )ع( از یک سوی 
تاکید بر علم و دانشِ تخصصی دارد و از سوی 
دیگر فهم و تعقل و دانایی را مورد سفارش قرار 
می دهد و به هشــام فرمود: »یا هشام! ثمَُّ بیَنَ 
انََّ العَْقْلَ مَعَ العِْلمِْ.« عقل باید با علم توام باشد. 
به عبارتی علم مواد خامی اســت که به وسیله 
آن عقــل قدرت تجزیه و تحلیل را می یابد. در 
این راســتا آنچنان کارشناسی و فهم درست 
امور، مهم است که در روایتی که مرحوم برقی 
قمی  در کتاب المحاسن نقل کرده آمده؛ یکی 
از بســتگان امام کاظم )ع( برای امور باغداری 
شخصی را خواست استخدام نماید و در خدمت 
بگیرد، به واســطه ای بنا بود شــخصی را به او 
معرفی کنــد تصریح کرد که حتما خدمتکارم 

باید شیعه باشد. 
وقتی امام را از این موضوع باخبر شد، بلافاصله 
فرمودند؛ برای کار باغداری و کشاورزی کسی 
را انتخاب کن که تخصص در آن امر داشــته 
باشد و اینکه چه باوری دارد به خود او مربوط 
است؛ صلاحه لنفســه و لکن اشتر له مملوکا 
قویــا یکون فی ضیعته. ایــن راهنمایی بزرگ 
امام هفتم نشــان دهنده این حقیفت اســت 
کــه تخصص حرف اول را می زند و بســیاری 
از مشــکلات امروزِ ما در همین نقطه اســت! 
فراری دادنِ متخصصان، اندیشمندان، اساتید 
و بی میــل کردنِ آنان نســبت بــه ماندن در 
وطن رنج بزرگی اســت که دوای آن در گفتار 
ارزشمند امام کاظم )ع( قابل دسترسی است، 
اما آیا گوش شنوایی داریم که جان به سخنان 
رهبران بزرگ الهی مان داشــته باشیم مطلب 

دیگری است!
سخن آخر

شــیعه وقتی می تواند ادعا شیعه واقعی بودن 
داشته باشد که از راهنمایی های رهبران بزرگ 
خود که صاحب مقام عصمت هســتند، ارادت 
و محبت واقعی داشــته باشــد و آن ارادت در 

پیروی دیده می شود ولاغیر.

امام کاظم )ع( و دردهای امروز جامعه ما
حجت الاسلام والمسلمین  هادی سروش
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فرسایش خاک در ایران ۷ برابر میانگین جهانی
مدیرکل هوا و تغییرات اقلیم ســازمان حفاظت محیط زیســت گفت: در حال 
حاضر ســهم انرژی های تجدیدپذیر در ایران ۸۷ مــگاوات یعنی کمتر از یک 
درصد است در حالی که ایران رتبه اول ظرفیت انرژی خورشیدی را دارد اما به 
دلیل سیاســت گذاری غلط در بازار انرژی، هیچ سرمایه گذاری حاضر نیست در 

این زمینه سرمایه گذاری کند.
داریوش گل علیزاده در نخستین سمینار و نمایشگاه فناوری های نوین پیشگیری 
و کاهش آلودگی هوا اظهار کرد: طبق اصل پنجاهم قانون اساسی، حفظ محیط 
زیســت به عنوان یک وظیفه عمومی تلقی می شــود تا نسل امروز و نسل های 

بعدی، حیات رو به رشد داده باشند.
مدیرکل هوا و تغییرات اقلیم ســازمان حفاظت محیط زیســت گفت: محیط 
زیست  پیچیدگی های خاصی دارد و هیچ دولتی نمی تواند بدون مشارکت بخش 
خصوصی در این حوزه موفق باشــد. بخش خصوص در راستای ایفای تکالیف 
قانونی و مسئولیت های اجتماعی خود می تواند در خصوص محیط زیست بسیار 
کمک کننده باشد. بر اساس ماده ۱۶ قانون هوای پاک، واحدهای صنعتی مکلف 
به ایجاد HSE هســتند که این موضوع پررنگ تر شده است. بسیار خوب است 

که امروز صنعت به اصل کمیابی منابع واقف شده است.
وی تصریح کرد: امروز ایران از نظر شــدت مصرف انرژی رتبه اول دنیا را دارد. 
شــدت مصرف انرژی در ایران دو برابر میانگین دنیا، ۱۵ برابر کشور ژاپن و دو 
و نیم برابر کشــور چین است. همچنین ششمین کشــور تولیدکننده گازهای 
گلخانه ای هستیم؛ روزانه ۴۲ میلیارد مترمکعب هدررفت گازها از طریق فلرها با 

ارزش حدود ۵ میلیارد دلار در سال در ایران رخ می دهد.
گل علیزاده بیان کرد: امروز از آلودگی هوا به عنوان یک چالش در کشور صحبت 
می شود اما آلودگی هوا چالش نیست بلکه یک مسأله جدی است؛ چالش اصلی 
کشور تغییر اقلیم است و پیامدهای اصلی آن شامل فرسایش خاک و فرونشست 

زمین است.
وی با بیان اینکه کشور ایران در زمینه آثار تغییر اقلیم بسیار آسیب پذیر است، 
تصریح کرد: در حال حاضر ایران شش تا هفت برابر میانگین جهانی، فرسایش 
خاک دارد. این در حالی اســت که ۹۰ درصد منبع تولید غذا خاک است اما به 
راحتی خاک را از دســت می دهیم. مثلا سیلاب های خوزستان موجب می شود 

خاک زیادی که منبع اصلی تولید است از بین برود. 
مدیرکل هوا و تغییرات اقلیم سازمان حفاظت محیط زیست عنوان کرد: در سال 
حدود ۱۲ سانتی متر فرونشست زمین داریم. فرونشست زمین از همه پیامدهای 
محیط زیســتی خطرناک تر است و آثار آن به اندازه یک زلزله ۸ ریشتری است 
اما متاســفانه هنوز باور نکرده ایم که کشور کم آبی هستیم و در پهنه خشک و 
نیمه خشــک قرار داریم.وی افزود: از خشکسالی به عنوان »پدیده« نام می بریم 
در حالی که خشکســالی پدیده نیست و یک واقعیت است و در واقع در کشور 

ما، ترسالی یک پدیده است.

بارش برف و باران طی برخی ساعات در تهران
اداره کل هواشناســی استان تهران با پیش بینی گذر موج ضعیفی از استان طی 
امروز )۱۷ بهمن ماه( از بارش برف و باران در مناطق شــمالی و غربی تهران طی 

برخی ساعات خبر داد.
به گزارش ایسنا بر اساس بررسی نقشه های پیش یابی و تحلیل الگوهای همدیدی، 
وضعیت جوی اســتان تهران با گذر موج ضعیفی از استان طی امروز )۱۷ بهمن 
ماه( آسمان نیمه ابری تا ابری، در پاره ای نقاط به ویژه نواحی شمالی و غربی گاهی 
بارش برف و باران و وزش باد پیش بینی می شود همچنین در ساعات بعد از ظهر 
تا اواخر وقت امروز در سطح استان به ویژه در نیمه جنوبی گاهی وزش باد شدید 

تا خیلی شدید انتظار می رود.
بر اساس اعلام اداره کل هواشناسی استان تهران، از روز چهارشنبه تا جمعه )۱۸ تا 
۲۰ بهمن ماه( به تدریج با استقرار جوی پایدار وضعیت جوی استان، آسمانی صاف 
تا کمی ابری و در مناطق پرتردد و صنعتی همراه با افزایش غبار محلی و کاهش 

کیفیت هوا پیش بینی می شود.
آســمان تهران امــروز )۱۷ بهمن ماه( نیمه ابری تا ابــری و وزش باد، در بعضی 
ســاعت ها وزش باد شدید و بارش پراکنده با حداقل دمای ۱ و حداکثر دمای ۱۲ 
درجه ســانتیگراد و طی چهارشنبه ) ۱۸ بهمن ماه( کمی ابری، گاهی وزش باد با 

حداقل دمای ۴ و حداکثر دمای ۱۳ درجه سانتیگراد پیش بینی می شود.

محیط زیست

هواشناسی

آمارهای شیوع ســرطان در ایران، به گونه ای 
است که نشان از سیر صعودی دارد؛ با این حال 
دســت اندرکاران نظام ســلامت کشور، وجود 

سونامی سرطان در ایران را رد می کنند.
به گــزارش خبرنگار مهر، بررســی مطالعات 
و تحقیقات علمــی و میدانی از روند شــیوع 
سرطان ها در کشور، نشان می دهد در برخی از 
سرطان ها شاهد سیر صعودی هستیم و بعضی 
از ســرطان ها نیز تا حدودی کم رنگ هستند. 
با این حال، برخی متخصصان حوزه ســرطان 
شناسی و انکولوژی، نســبت به روند افزایشی 
سرطان ها در کشور ابراز نگرانی کرده و خواستار 
دقت نظر وزارت بهداشت در بحث پیشگیری و 

کنترل برخی سرطان ها هستند.
لیلا مؤدب شــعار رییس اداره سرطان وزارت 
بهداشــت گفت: در حال حاضر ســرطان های 
پســتان, روده بزرگ, ریه, پروستات و معده از 
جمله سرطان های شایع در کشور هستند که 
برنامه ریزی هایی برای تشخیص زودهنگام آنها 

انجام شده است.
وی با عنوان این مطلب که غربالگری سرطان 
پستان و روده بزرگ از ســال های گذشته در 
کشــور در حال انجام اســت، افزود: به زودی 
غربالگری سرطان ریه و معده در برخی استان ها 
که آمار مبتلایان در آن استان ها بیشتر است، 

برای اولین بار انجام خواهد شد.
مؤدب شــعار در ادامه از بازنگری دستورالعمل 
تشخیص سرطان های دهانه رحم, روده بزرگ 
و پســتان در کمیته های تخصصــی و علمی 
خبر داد و گفت: این دستورالعمل به زودی به 
دانشــگاه های علوم پزشکی کشور ابلاغ خواهد 
شــد. کوروش اعتماد مدیرکل دفتر مدیریت 
بیماری های غیرواگیر وزارت بهداشت، با اشاره 
به اینکه سرطان یکی از مهم ترین علل مرگ و 
میر در کشور اســت، تأکید کرد: پیشگیری از 
سرطان می تواند از طریق ترویج سبک زندگی 
سالم، غربالگری و آموزش انجام شود. همچنین 
تشخیص زودهنگام ســرطان نیز می تواند به 
افزایش شــانس بقا و بهبــودی بیماران کمک 

کند.
وی به تشریح برنامه ملی پیشگیری و تشخیص 
زودهنگام سرطان پرداخت و افزود: این برنامه 
با هدف کاهش مرگ و میر ناشــی از سرطان 
در کشور تدوین شده که شامل اقداماتی نظیر 
غربالگری سرطان پستان و روده بزرگ، آموزش 
به جامعه و ارتقای کیفیت خدمات تشخیصی و 

درمانی است.
اعتماد به موضوع ســالمندی کشور اشاره کرد 
و گفت: با بالا رفتن ســن و سالمندی، احتمال 
ابتلاء به ســرطان نیز افزایــش پیدا می کند و 
همین موضوع در سال های آتی افزایش سرطان 

را در بر خواهد داشــت. سعید کریمی معاون 
درمــان وزارت بهداشــت، در واکنش به وقوع 
ســونامی ســرطان در ایران، گفت: وقتی سن 
امید به زندگی افزایش می یابد طبیعتاً با توجه 
به افزایش ســن، تعداد موارد بروز سرطان نیز 
افزایش می یابد؛ چرا که عامل سن در بیماری 

سرطان بسیار نقش دارد.
وی افزود: علاوه بر ســن، موارد دیگری مانند 
عوامل ژنتیکی، آلودگی محیط، آلودگی هوا و 
مواد شــیمیایی می توانند در ابتلاء به سرطان 

مؤثر باشند.
معاون درمان وزارت بهداشــت گفت: این طور 
مطرح می شود که ما با سونامی سرطان مواجه 
هستیم اما این موضوع صحت ندارد و بیشترین 

ابتلاء به سرطان مربوط به اروپا است.
راهله معین آرا متخصــص جراحی عمومی و 
فوق تخصص جراحی پلاستیک، گفت: سرطان 
پستان یکی از شایع ترین علل بروز تومورهای 

بدخیم در زنان و مرگ ومیر ناشــی از سرطان 
در زنان است. وی افزود: طبق آمار منتشر شده 
در ســال ۲۰۲۳، از هر ۸ زن یک نفر در طول 
زندگی خود در معرض ابتلاء به این ســرطان 
قرار دارد، یعنی میزان شیوع سرطان پستان در 
زنان حدود ۱۳ درصد برآورد شده است. البته، 
این بیماری ممکن است در مردان نیز بروز یابد 
اما میزان شیوع آن بسیار کمتر، یعنی حدود ۱ 

نفر از ۸۳۳ نفر است.
علی قنبری مطلق فوق تخصص خون و سرطان، 
میزان بروز سرطان در ایران را در حد متوسط 
جهانی دانست و گفت: حدود ۱۵۵ هزار نفر در 
سال به آمار بیماران مبتلا به سرطان در کشور 

اضافه می شود.
وی افزود: میزان بروز سرطان در ایران طی دو 
دهه آینده افزایش قابــل توجهی پیدا خواهد 
کرد، به طوری که افزایش ۱۱۵ درصدی را در 

میزان بروز سرطان خواهیم داشت.

قنبری مطلق، با عنــوان این مطلب که میزان 
بروز ســرطان در کشــورهای در حال توسعه 
خیلی بیشتر از کشورهای توسعه یافته خواهد 
بــود، ادامه داد: مهم ترین عامل بروز ســرطان 
در کشــورهای در حال توسعه از جمله ایران، 
افزایش امید به زندگی اســت که نشأت گرفته 
از کنترل بیماری های واگیر است که باعث شده 

طول عمر انسان افزایش پیدا کند.
عضو هیأت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید 
بهشتی، با عنوان این مطلب که در کشورهای 
توسعه یافته پیک امید به زندگی اتفاق افتاده 
اســت، افزود: عوامل دیگری هــم در افزایش 
موارد ابتلاء به سرطان نقش دارند که می توان 
به شیوه زندگی ناسالم و عوامل محیطی اشاره 

کرد.
ایــن فوق تخصص خون و ســرطان به عوامل 
محیطی اشاره کرد و گفت: آلودگی هوا و آب، 
سهم زیادی در ابتلاء به سرطان دارند؛ به طوری 

که در شــهرهای بالای ۱۰۰ هزار نفر جمعیت 
کشور، میزان تولید گازهای نامناسب به ازای هر 
مترمکعب هوا، ۱۱۵ میکروگرم است، در حالی 
که این عدد در متوسط جهانی، ۶۳ میکروگرم 
اســت. همچنین، اســتفاده از ســوخت های 
نامناســب که منجر به تولید گازهای ســمی 

می شود، ۲ برابر متوسط جهانی است.
عضو هیأت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید 
بهشــتی، در ادامه به شــایع ترین ســرطان ها 
در مردان و زنان ایرانی اشــاره کــرد و افزود: 
در مردان، ســرطان پروستات و زنان، سرطان 
پستان، شایع ترین ها هستند و در هر دو جنس، 

سرطان پستان شایع ترین است.
وی افزود: تا سال ۹۵، سرطان معده در رده اول 
سرطان های شایع مردان بود که به دلیل همین 
عواملی که توضیح داده شد، سرطان پروستات 
به رده اول آمد و ســرطان معــده در رده دوم 

قرار گرفت.

از واقعیت تا هشدار؟!

سونامی سرطان در ایران

در جلسه اخیر قرارگاه اجتماعی کلانشهر تهران مقرر 
شد در روزهای آتی با همراهی دستگاه قضایی اقدامات 
لازم در رابطه با خانه هــای پلاک قرمز تعیین تکلیف 

شده، انجام شود.
به گزارش ایســنا، جلســه قرارگاه اجتماعی کلانشهر 
تهــران با حضــور علیرضــا زاکانی شــهردار تهران و 
نمایندگانی از نیروی انتظامی، قوه قضاییه، دانشگاه های 

علوم پزشکی، سازمان بهزیستی و.. برگزار شد.
در این جلسه گزارش پیشبرد مصوبات پیشین قرارگاه 
در رابطه با ساماندهی معتادان متجاهر و کودکان کار، 
آخرین وضعیت تعیین تکلیف پلاک قرمزها و همچنین 
پذیرش مددجویــان در مراکز غربالگری مردان و زنان 

ارائه شــد. در ادامه آخرین وضعیــت پلاک قرمزهای 
تهران براســاس گزارش های احصا شــده از شهرداری 
های نواحی مورد بررســی قرار گرفت و مقرر شــد در 
روزهای آتی با همراهی دســتگاه قضایی اقدامات لازم 
در رابطه با خانه های پلاک قرمز تعیین تکلیف شــده 
انجام شــود. بر اساس گزارش ســایت شهر، در بخش 
پایانی جلســه قرارگاه نیز با بررســی آخرین ظرفیت  
پذیرش معتادان متجاهر در مراکز تربیتی آموزشــی و 
درمانی پایتخت از جمله مجموعه های یاورشهر مواردی 
در زمینه ساماندهی و جمع آوری معتادان متجاهر در 
مناطق مرکزی شــهر تهران، آموزش معتادان درمان 

شده و... به تصویب رسید.

مدیرعامل سازمان خدمات و مشارکت های اجتماعی 
شــهرداری تهران با بیان اینکه بــرای پذیرش افراد 
بی خانمان هیچ مشکلی از نظر ظرفیت نداریم، گفت: 
حتی بــرای ترنس ها هم فضای ویژه ای در نظر گرفته 

شده است .
 بــه گزارش ایســنا، احمــد احمدی صــدر در مورد

پذیرش افراد بی سرپناه اظهار کرد: هیچ مشکلی از نظر 
ظرفیت و اسکان موقت و سرپناه برای بی خانمان های  
کلانشــهر تهران وجود ندارد و تمام ظرفیت ها آماده 

است. 
خصوصا در این ایام که شــاهد برودت هوا هســتیم 
آمادگی کامل برای پذیرش وجود دارد و از شهروندان 

می خواهیــم در صورت مواجهه با ایــن افراد ضمن 
تمــاس با ۱۳۷ آنان را به ســمت مراکز ما راهنمایی 

کرده تا از سرما در امان باشند.
احمدی صدر درباره پذیرش ترنس ها هم گفت: برای 
ترنس ها فضای ویژه ای در نظر گرفته ایم. به طوری که 
وزارت بهداشــت همکاری کرده و ما هم زیرساخت و 
فضایی را آماده کرده ایم تا آنها هم ســرپناهی داشته 

باشند.
وی گفت: شــهروندان مطمئن باشند که پس از اعلام 
موارد افــراد بی ســرپناه و.. به شــماره تلفن ۱۳۷، 
گشت های فوریت خدمات اجتماعی نسبت به انتقال 

این افراد به مددسراها اقدام می کنند.

اختصاص فضایی برای اسکان موقت ترنس هاتعیین تکلیف پلاک های قرمز پایتخت

معاون حمایت و سلامت خانواده کمیته امداد امام خمینی)ره( خبر داد

احتمال افزایش ۳۰ درصدی مستمری مددجویان در سال ۱۴۰۳

کاهش ۱۵ تا ۲۰ درصدی ترانزیت موادمخدر از ایران

معــاون حمایت و ســلامت خانــواده کمیته امــداد امام 
خمینی)ره( با اشــاره به طرح نهضت ملی مســکن اظهار 
کرد: به لحاظ اینکه تعداد اقســاط و آورده اولیه و پرداخت 
اقساط برای مددجویان مقداری مشکل است، در این راستا 
رییس کمیتــه امداد مکاتبات متعددی با رییس جمهور و 
مجلس شورای اسلامی انجام داده تا نسخه نهضت مسکن 
ملی به گونه ای برای محرومان تدوین شــود که بتوانند از 

این خدمت استفاده کنند.
به گزارش ایســنا، حسین خدرویسی در نشستی خبری با 
بیان اینکه بر حســب نیاز و مشکلات نیازمندان، در حال 
حاضــر دو میلیون و ۳۴۹ هــزار خانوار با جمعیتی بالغ بر 
۴ میلیون و ۹۷۰ هزار نفر تحت پوشــش خدمات حمایتی 
کمیته امداد قرار دارند، گفت: راهبرد اصلی امداد در شرایط 
فعلــی، از ارائه خدمات صرفا حمایتی به توانمندســازی و 

خروج پایدار از چرخه فقر تغییر پیدا کرده است.
وی ادامه داد: تلاش شــده علاوه بر خدمات اورژانســی و 

اجتماعــی و رفع حوائج، به ســمت خدمت برای خروج از 
چرخه فقر و توانمندســازی حرکت کنیم. در این راســتا 
کمیتــه امــداد در حوزه ها و معاونت هــای مختلف برنامه 
جامعی برای توانمندسازی مددجویان طراحی کرده است 
و تلاش شده متناسب با شرایط خانواده ها و در نظر گرفتن 
نیازها، توانمندی و ظرفیت های بالقوه و بالفعل هر خانواده 

برنامه توانمندسازی خاص خانواده تامین شود.
معــاون حمایت و ســلامت خانواده کمیته امــداد با بیان 
اینکه مددجویان ما شــامل دو دسته هستند، یادآور شد: 
افرادی هستند که صرفا نیازمند خدمات حمایتی هستند 
که شــامل بیماران صعب العلاج و زمین گیر و ســالمندان 
با جمعیتــی بیش از یک میلیون و ۷۰۰ نفر، اســت . این 
دسته از مددجویان مستعد شغل نیستند و صرفا حمایتی 
هستند. دسته دیگر مددجویان افرادی هستند که مستعد 
شغل اند که متناسب با ظرفیت و استعدادهایشان برای این 
دســته از مددجویان برنامه توانمندسازی، اشتغال و سایر 

مهارتها و مشــاوره شغلی، فرهنگی، آموزشی و حقوقی و... 
اجرا می شود.

خدرویســی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه 
یکی از مشــکلات ما و مددجویان موضوع تامین مســکن 
اســت، اظهار کرد: کمیته امداد با هماهنگی و همکاری با 
سایر نهادهای انقلابی و ظرفیت دولت، یکی از سازمانهای 
مسکن ساز موفق در سطح کشور است و شاهدیم که تعداد 
قابل توجهی از مسکن های امداد در سراسر کشور به ویژه 

نقاط روستایی افتتاح می شود.
وی همچنیــن گفت: در حوزه کمــک به پرداخت اجاره و 
ودیعه مســکن، با بهره گیری از ظرفیت قانونی و مساعدت 
بانکهای عامل کشــور در ۱۰ ماه گذشــته، بیش از ۲۳۰۰ 
میلیــارد تومان ودیعه مســکن به مددجویــان پرداخت 

کرده ایم.
خدرویسی به طرح نهضت ملی مسکن اشاره و تصریح کرد: 
به لحاظ اینکه تعداد اقساط و آورده اولیه و پرداخت قسط 

برای مددجویان مقداری مشکل است، در این راستا رییس 
کمیته امداد مکاتبات متعددی با رییس جمهور و مجلس 
شــورای اسلامی انجام داده است که نسخه نهضت مسکن 
ملی به گونه ای برای محرومان تدوین شــود که بتوانند از 

این خدمت استفاده کنند.
معاون حمایت و خدمات ســلامت کمیتــه امداد در ادامه 
درباره میزان پرداخت مستمری کمیته امداد به مددجویان 
گفت: در حال حاضر مستمری خانوار یک نفره ۷۷۰ هزار 
تومان، دو نفره یک میلیون و ۹۰ هزار تومان، سه نفره یک 
میلیون و ۵۲۵ هزار تومان و چهار نفره یک میلیون و ۹۶۰ 

و پنج نفره و بالاتر دو میلیون و ۴۱۰ هزار تومان است.
وی همچنین اعلام کرد: میزان افزایش مســتمریها ســال 
آینــده ۳۰ درصد پیش بینی و در مجلس تصویب شــده 
است البته این تصمیم نیازمند طی کردن مراحل نهایی در 
شورای نگهبان است اما بناست تا در سال آینده مستمری 

مددجویان ۳۰ درصد افزایش یابد.

دبیرکل ســتاد مبارزه با موادمخدر با بیــان اینکه بیش از 
۸۰ درصد مجموع کشــفیات موادمخدر در کشــور توسط 
فرماندهی انتظامی انجام می شــود، گفت: پلیس، مبارزه با 

موادمخدر را از نقطه صفر مرزی شروع کرده است.
به گزارش ایســنا، اســکندر مؤمنی در همایش تخصصی 
روسای پلیس مبارزه با موادمخدر تصریح کرد: بیش از ۷۰ 
درصد کشفیات موادمخدر در مرزهای شرقی و حاشیه شرق 
کشور صورت می گیرد و شاید کمتر از ۳۰ درصد کشفیات 
در عمق کشور باشد که نشان از تلاش های ماموران انتظامی 
و تمرکز خوب و مناســب پلیس دارد که مبارزه را از نقطه 

صفر مرزی شروع کرده است.
مؤمنی اظهارکــرد: پلیس نقــش بی بدیلی در مبــارزه با 

موادمخــدر دارد و بیــش از ۸۰ درصد مجموع کشــفیات 
موادمخدر در کشور توسط فرماندهی انتظامی کشور انجام 
می شــود، همچنین بیش از ۷۰ درصد کشفیات موادمخدر 
ناشی از اقدامات اطلاعاتی است و کمتر از ۳۰ درصد اقدامات 

انتظامی است.
دبیرکل ستاد افزود: بر اساس آخرین آمار رسمی سازمان ملل 
در سال ۲۰۲۳، مصرف موادمخدر در دنیا، ۲۳ درصد نسبت 
به سال های گذشته  آن افزایش داشته است. همچنین سالانه 
۵۰۰ هزار نفر به دلیل ســوءمصرف جان خود را از دســت 
می دهند. مؤمنی با بیان اینکه شرایط منطقه به گونه ای است 
که شاهد افزایش روزافزون موادمخدر صنعتی در افغانستان 
هســتیم، گفت: به صراحت می گوییم که تولید موادمخدر 

صنعتی رهاورد غرب است؛ زیرا پیش سازهای تولید شیشه، 
مت آمفتامین و مخدرهای صنعتی از کشورهای غربی وارد 
افغانستان می شود، در آن کشور تبدیل به شیشه می شود و 
بار دیگر به کشورها ارسال می شود؛ لذا درعین حال که همه 
موضوعات را پیگیری می کنیم، موادمخدر صنعتی را در تقدم 

اولویت ها قرار داده ایم.
وی افــزود: بر اســاس کار پژوهشــی یکی از دانشــگاه ها، 
خوشبختانه با مجموعه اقداماتی که توسط همه دستگاه ها از 
جمله مقابله ای و نهادهای فرهنگی انجام شده است، آهنگ 

رشد مصرف موادمخدر در کشورمان کاهش یافته است.
دبیرکل ســتاد بیان کرد: مبارزه ایران با موادمخدر و حجم 
زیاد کشفیات از سوی کشورمان، منجر به تغییر مسیر قاچاق 

مواد مخدر به ســمت دریا و مرزهای آبی شد. البته مبارزه 
در مرزهای آبی نیز توســعه و تقویت شده است؛ به طوری 
که ترانزیت از مســیر ایران با توجه به اقدامات و ریسک آن، 
به ۱۵ تا ۲۰ درصد کاهش یافته و قاچاقچیان مســیرهای 

دیگری را برای ترانزیت انتخاب کرده اند.
به گزارش روابط عمومی ستاد مبارزه با موادمخدر؛ مؤمنی 
در پایان با اشــاره به حوزه جمع آوری و ساماندهی معتادان 
متجاهر گفت: اقدامات خوبی در این حوزه انجام شده است. 
ایجاد مرکز نگهــداری و درمان و بازپروری معتادان وظیفه 
پلیس نیست، اما فراجا با توجه به اهمیت موضوع و احساس 
مســئولیت بالا پای کار آمده که این نشان می دهد اهتمام 

جدی در این کار وجود دارد.

اجرای طرح  باندینگ ۱۱۰۰ اصله درخت در منطقه۲
شهردار ناحیه ۴ منطقه ۲ گفت: طرح باندینگ درختان با هدف حفظ و حراست 

از گنجینه سبز در حال اجرا است.
به گزارش روابط عمومی شــهرداری منطقه ۲، سید سلمان سوری  گفت: وی 
افــزود: به منظور کنترل آفــات گیاهی عملیات باندینگ یکهــزار و۱۰۰ اصله  
درخت نارون، صنوبر، چنار و.. انجام شد که در مدیریت تلفیقی آفات در فضای 
سبز شــهری جمعیت آفات را با اســتفاده از اقدامات مختلف زراعی، فیزیکی، 
مکانیکی، اکولوژیکی، بیولوژیکی و شیمیایی در سطح زیر آستانه خسارت زایی 

کنترل می کند.
ســوری با اشاره به جزییات این عملیات گفت: رنگ سفید بر روی تنه درختان، 
ترکیبی از آفت کش ها و رنگ اســت؛ که بــرای کنترل آفات گیاهی و رنگ به 
کار برده شــده جهت آگاهی رسانی و جلوگیری از لمس تنه درختان آغشته به 
آفت کش ها توسط شهروندان است.شهردار ناحیه۲ گفت: این عملیات با  نظارت 
کارشناسان مرکز تحقیقات، آموزش و مشاوره فضای سبز اجرا  و تاثیر مناسبی 
در کاهش آفات نباتی این درختان  دارد.به گفته وی  این اقدام در بزرگراه های  
جلال آل احمد، شــیخ فضل آلله نوری، ،رفیوژ خیابان ســتارخان و دیگر معابر 

اصلی ناحیه اجرا شد.

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران: 
روحیه ایثارگران انرژی بخش

 برای جوانان کشور است
معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شــهید و امــور ایثارگران در همایش نقش 
تشکل های ایثارگری در دفاع از مبانی و آرمان های انقلاب اسلامی که در دانشکده 
الهیات و معارف اســلامی دانشــگاه تهران برگزار شــد، گفت: روحیه ایثارگران 
انرژی بخش برای جوانان کشــور اســت و امیدوارم این روحیه باعث گشایش در 
امور کشور باشــد. به گزارش ایثار، دکتر سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی در 
این همایش ضمن گرامی داشــت یاد و خاطر شــهدا، گفت: بنیاد نهاد انقلابی و 

افضل نهادها است که ما در آن به خانواده شهدا و ایثارگران خدمت می کنیم. 
معاون رئیس جمهور خاطرنشــان کرد: ۱۳۰ تشکل شاهد و ایثارگری ثبت شده 
دارای مجوز در کشــور داریم که تشکل های وفادار انقلاب هستند زیرا برخاسته 
از جامعه ایثارگران اند. هنوز هم بعد از ۴۵ ســال دشــمنان در کمین هستند و 
جوانان غیور از ما در برابر کینه دشــمنان حفاظت می کنند. تشــکل های شاهد 
و ایثارگر اگر روزی در خط مقدم بودند امروز باز هم در میدان هســتند.  دکتر 
قاضی زاده هاشــمی گفت: چهره های فرهیخته و هنرمند بسیاری در بین جامعه 
ایثارگــری داریم. جانبازان در راهپیمایی های مختلف کشــور حضور دارند برای 
اینکه جزو ستون های اصلی این نظام هستند. روحیه ایثارگران انرژی بخش برای 
جوانان کشور است و امیدوارم که این روحیه باعث گشایش در امور کشور باشد. 

تمدید مهلت ثبت نام در دومین فراخوان 
دستیاری آموزشی دانشگاه آزاد

مهلت ثبت نام طرح دستیاری آموزشی دانشگاه آزاد اسلامی تا روز یکشنبه ۲۲ 
بهمن ماه تمدید شد. به گزارش ایلنا از روابط عمومی دانشگاه آزاد اسلامی، برای 
دومین بار مهلت ثبت نام طرح دســتیاری آموزشی دانشگاه آزاد اسلامی تا روز 

یکشنبه ۲۲ بهمن ماه تمدید شد. 
دانشجویان مقطع دکتری دانشگاه آزاد اسلامی که متقاضی تدریس هستند و از 
ثبت نام در دومین دوره دســتیاری آموزشی جامانده اند، می توانند تا ساعت ۲۴ 
روز ۲۲ بهمن ماه ســال جاری با مراجعه به سایت باشگاه پژوهشگران جوان و 

نخبگان به آدرس www. bpj. iau. ir نسبت به ثبت نام اقدام کنند.

شهری

ایثارگران

آموزش

معاونت اجتماعی ستاد فرهنگی و اجتماعی شورای عالی انقلاب فرهنگی:

مراکز آموزشی تا شعاع ۱۰۰ متری از عرضه و استعمال مواد دخانی پاکسازی می شوند
معاونت اجتماعی ســتاد فرهنگی و اجتماعی 
شــورای عالی انقــلاب فرهنگــی از برگزاری 
چهارمیــن جلســه هیــات اندیشــه ورز میز 
پیشــگیری فرهنگی و اجتماعــی از مصرف 
دخانیــات در دبیرخانه شــورای عالی انقلاب 

فرهنگی خبر داد.
به گزارش ایلنا از مرکز رسانه و روابط عمومی 
شــورای عالی انقلاب فرهنگی، میز پیشگیری 
فرهنگــی و اجتماعی از مصــرف دخانیات با 
هدف مدیریت حوزه مصــرف دخانیات هفت 

بسته سیاستی را تهیه کرده است که دو بسته 
مربوط به جونان و نوجوانان و بسته پیشنهادی 
پیوست رســانه ای در این جلسه مورد بررسی 
قرار گرفت.  از جمله مهمترین پیشــنهاداتی 
که در این بســته مورد بررســی قــرار گرفت 
طــرح ایجاد مناطقی با عنوان مناطق عاری از 
دخانیات بود که بر اساس این طرح با توجه به 
پروتکل های موجود باید با همکاری نهادهای 
مردمی، شهرداری ها، وزارت آموزش و پرورش، 
وزارت علوم تحقیقات و فناوری و وزارت صمت 

طرح عاری سازی مناطق از دخانیات اجرا شود 
که بر اســاس آن باید فضاها و مراکز آموزشی 
تا شعاع ۱۰۰ متر از عرضه و استعمال هرگونه 
مواد دخانی پاکســازی شــود و این مساله از 
طریق فرهنگ سازی و نصب علائم و تابلوهای 
هشــدار دهنده و همچنین ممنوعیت عرضه 
هرگونه دخانیات در این مناطق قابل اجراست.  
بر اساس بررسی های صورت گرفته در جلسه 
هیات اندیشه ورز، به جز دستگاههای اجرایی 
و نهادهای نظارتی گروه های مردمی می توانند 

در این زمینه بسیار موثر عمل کنند و استفاده 
از طرح های همیار سلامت از بین خود جوانان 
و نوجوانان هم می تواند بســتر مناسبی برای 
اجرایی ســازی این طــرح باشــد.  عبدالهی، 
معاونت اجتماعی ســتاد فرهنگی و اجتماعی 
شورای عالی انقلاب فرهنگی بیان کرد: بدون 
شک اجرای این طرح که بخشی از پیشنهادات 
مطرح شــده در بسته سیاستی این میز است، 
تاثیر بســیار فراوانی در پیشــگیری از مصرف 
دخانیات در کشــور و خصوصا در بین جوانان 

و نوجوانان خواهد داشــت.  وی درباره نحوه و 
زمان آماده سازی بسته سیاستی میز پیشگیری 
از مصرف دخانیات افزود: ۷ بســته مختلف در 
این میز تهیه شــده است که باید در جلسات 
هیات اندیشــه ورز مورد بررســی قرار گیرد 
و بــا توجه به تاکیدات دبیر ســتاد فرهنگی و 
اجتماعی در برخی از موارد باتوجه به مشترک 
بــودن برخــی از حوزه ها از دیگر ســتادهای 
دبیرخانه شــورای عالی انقلاب فرهنگی برای 

نهایی سازی بسته دعوت خواهد شد. 
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کشف جسد دختر جوان 4 روز پس از ناپدید شدن 
پس از چهار روز جســت وجو در سد قره قاچ ســمیرم، جسد دختر جوان در 
این سد پیدا شد. به گزارش رکنا، منصور شیشه فروش، مدیرکل مدیریت بحران 
اســتانداری اصفهان اظهار داشت: حدود چهار روز پیش گزارش رسید یک خانم 

حدود ۲۲ ساله در اطراف سد قره قاچ مفقود شده و هیچ اطلاعاتی از او نیست.
وی با بیان اینکه تلاش ها برای یافتن این خانم در محدوده سد قره اقاچ سمیرم 
ادامه داشــت، گفت: تیم  های امدادی شهرستان سمیرم، هلال احمر، بخشداری، 
نیروی انتطامی، امور منابع آب، شهرداری فتح آباد و شهرداری شهرضا برای یافتن 
این خانم به صورت پیمایش زمینی اقدام کردند. شیشــه فروش ادامه داد: ۲ تیم 
امداد و نجات در آب و تیم های غواصی از شــهرداری های مبارکه، زرین شــهر و 
شهرضا به وسیله گشت با قایق در دریاچه سد و غواصی برای جست وجو همکاری 
کردند. مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان با بیان اینکه با توجه به سرمای 
شــدید هوا عملیات سخت غواصی در ســد قره قاچ انجام شد، تصریح کرد: امروز 
جسد این خانم جوان در سد قره قاچ پیدا شد.وی عنوان کرد: دلیل مرگ این دختر 

و پیدا شدن جسد او در سد در حال بررسی است.

برخورد اتوبوس و مینی بوس
 ۱۱ مصدوم بر جای گذاشت

بر اثر برخورد یک دســتگاه اتوبوس و یک دستگاه مینی بوس و همچنین دو 
خودرو سواری در قم، یازده نفر مصدوم شدند. به گزارش دانشگاه علوم پزشکی قم 
و بنابر اعزام اورژانس ۱۱۵ قم، این حادثه در ســاعت ۶:۳۵ دقیقه صبح دیروز در 
شکوهیه قم رقم خورد. بعد از این حادثه بلافاصله دو دستگاه آمبولانس به محل 
اعزام و به مداوای ۱۱ مصدوم پرداختند. هشــت مصدوم در محل حادثه توسط 
کارشناســان اورژانس مداوا شده و ســه نفر نیز بعد از ارائه خدمات اولیه درمانی 
به بیمارســتان منتقل شدند. به گزارش ایســنا، این حادثه خوشبختانه فوتی در 

پی نداشت.

پنهان شدن دزدان طلاهای یک خانه 
در نزدیکی محل سرقت 

سارق طلاجات منازل شخصی توسط پلیس خرمبید دستگیر شد.
به گزارش رکنا، سرهنگ علی اکبر کریمی  فرمانده انتظامی خرمبید گفت: در 
پی اعلام به پلیس ۱۱0 مبنی بر وقوع یک فقره سرقت به عنف طلاجات خانه ای 
در یکی از محله های شهرستان خرمبید، پیگیری موضوع در دستور کار ماموران 
انتظامی قرار گرفت. وی افزود: ماموران انتظامی سریعا به محل اعلامی اعزام و شاکی 
که خانمی میانسال بود اعلام کرد که در منزل بودم که ناگهان فردی با سر و صورت 
پوشیده از پشت بام وارد خانه شد و با تهدید سلاح سرد اقدام به سرقت یک سکه 

و یک جفت گوشواره طلا کرد و متواری شد.
فرمانده انتظامی خرمبید خاطر نشان کرد: سریعا طرح مهار اجرا و در کمتر از ۲ 
ساعت سارق که در نزدیکی محل سرقت در یک منزل مخفی شده بود شناسایی 
و دستگیر شد. سرهنگ کریمی با بیان اینکه متهم در بازجویی اولیه به سرقت به 
عنف اعتراف و متقبل شد که طلاهای مسروقه را عودت دهد، گفت: سارق پس از 

سیر مراحل قانونی روانه زندان شد.

پزشک زیبایی پشت میله های زندان 
فرمانده انتظامی شهرستان قائم شهر از دستگیری پزشک زیبایی قلابی در این 

شهرستان خبر داد.
به گزارش رکنا، سرهنگ مهدی خادمی  در تشریح جزئیات این خبر گفت: با 
توجه به گزارش مردمی مبنی بر فعالیت فردی غیر متخصص به عنوان دکتر پوست 
و مو موضوع به طور ویژه در دستور کار پلیس قرار گرفت. وی افزود: در تحقیقات 
صورت گرفته از سوی پلیس این بود که متهم بدون مجوز و داشتن مدرک پزشکی 
اقدام به عمل زیبایی، تزریق بوتاکس ، لیزر مو و ... برای مراجعه کنندگان و تجویز 

دارو برای آنها به صورت غیر قانونی می کند.
فرمانده انتظامی شهرســتان قائم شــهر گفت: با توجه به حساسیت موضوع و 
با هماهنگی قضایی ماموران پلیس به همراه ماموران شــبکه بهداشــت و درمان 
شهرستان به محل مورد نظر اعزام و متهم دستگیر و مطب غیر مجاز وی پلمب 
شد. سرهنگ خادمی  با بیان اینکه در بازرسی از مطب متهم تعدادی لوازم پزشکی 
و لوازم اعمال تخصصی زیبایی پوست کشف و پزشک قلابی پس از تشکیل پرونده 

به مراجع قضائی معرفی شد.

مرگ تلخ کودک 5 ساله براثر واژگونی سمند
واژگونی خودروی سمند در زنجان باعث مصدوم شدن ۴ نفر و کشته شدن یک 
کودک ۵ ساله شد. به گزارش رکنا، داریوش تقی لو رئیس اورژانس پیش بیمارستانی 
و مدیریت حوادث دانشگاه علوم پزشکی زنجان گفت: ساعت ۳:0۷ بامداد دیروز 
واژگونی ســمند در جاده قدیم زنجان ابهر - بالاتر از روســتای دیزج به اورژانس 
۱۱۵ استان گزارش شد. وی تصریح کرد: در این حادثه آمبولانس هایی از کدهای 
فاتح - دو در محل حاضر شــده و دو مصدوم خانم ۳۵ ســاله - آقا ۴0 ساله، یک 
مصدوم خانم ۳۵ ساله و یک مصدوم خانم ۳۳ ساله را پس از اقدامات اولیه درمانی 

به بیمارستان موسوی منتقل کرد و یک کودک دختر بچه ۵ ساله فوت کرد.
این مسئول با بیان اینکه استان زنجان با توجه به موقعیت جغرافیایی اش روزانه 
شــاهد تصادف های منجر به جرح و فوت اســت،  افزود: همین موضوع،  ضرورت 
آمادگی نیروها و تجهیزات امدادی اورژانس استان را برای امدادرسانی به موقع به 

مصدومان و آسیب دیدگان حوادث دوچندان می کند.

راننده پژو با شلیک گلوله مردی را کشت 
یک قاتل متواری در ایرانشهر دستگیر شد.

بــه گزارش رکنا، ســرهنگ مهدی رشــنودی اظهار کرد: طــی اعلام مرکز 
فوریت های پلیسی ۱۱0 مبنی بر قتل شهروندی در یکی از روستاهای شهرستان 
ایرانشــهر ، بلافاصله اکیپی مجرب از کارآگاهان پلیس آن شهرستان با حضور در 

صحنه جرم، بررسی موضوع را به صورت ویژه در دستور کار خود قرار دادند.
وی در ادامه افزود: در بررســی های اولیــه کارآگاهان پلیس و طی تحقیقات 
میدانی در محل مشــخص شد که سرنشینان یک دســتگاه خودرو پژو ۴0۵ به 
سمت فردی با اســلحه کلت کمری تیراندازی و سریعا قبل از حضور ماموران از 
صحنه جرم متواری شــدند. سرهنگ رشنودی با اشاره به این که قاتل به همراه 
همدســتانش به روستاهای اطراف شهرستان متواری شده بودند، افزود: چند روز 
قبل با اقدامات پلیسی ســرنخ هایی از قاتل فراری در یکی از محلات شهرستان 
ایرانشهر به دست آمد که بلافاصله تیمی مجرب از کارآگاهان پلیس به محل اختفاء 
این قاتل فراری اعزام و متهم مورد نظر را شناسایی و تحقیقات تخصصی خود را 
برای دســتگیری او آغاز کردند. فرمانده انتظامی شهرستان ایرانشهر بیان کرد: با 
تلاش کارآگاهان پلیس در عملیاتی پلیســی قاتل و دو همدستش پس از دو ماه 
فرار و زندگی مخفیانه دســتگیر و یک قبضه سلاح کلت کمری به کاربرده شده 
در قتل، کشف گردید. وی با اشاره به اعتراف متهم به بزه ارتکابی )قتل( با توجه 
به روبه رو شــدن با ادله و مستندات پلیسی، افزود: اختلافات قبلی علت و انگیزه 

قتل بوده است.

آزارگر شیطان صفت بعد از 9 سال فرار دستگیر شد!
رئیس پلیس آگاهی خوزســتان از بازداشت فردی که به جرم آدم ربایی تحت 
پیگرد قانونی قرار داشــت، بعد از گذشت ۹ ســال متواری بودن، در شهرستان 

خرمشهر خبر داد.
سرهنگ سیروس دریکوند با اعلام جزئیات این خبر اظهار کرد: در پی رسیدگی 
به پرونده محکومان متواری توســط کارآگاهان پلیس آگاهی استان خوزستان ، 
فردی که به جرم آدم ربایی و تجاوز به عنف به حبس محکوم شده و از سال ۹۳ 

تا کنون متواری بود، مورد شناسایی قرار گرفت.
بــه گزارش رکنا، وی افــزود: کاراگاهان جنایی پس از بــه کارگیری منابع و 
مخبرین با توجه به اینکه متهم ۹ سال متواری بوده است، با اقدامات فنی و رصد 
اطلاعاتی و تعقیب و مراقبت، متهم را در شهرستان خرمشهر که خود را با اسامی و 
هویت های مختلف مخفی کرده بود شناسایی و در یک عملیاتی غافلگیرانه او را در 

مخفیگاهش دستگیر کردند.
رئیس پلیس آگاهی خوزستان با بیان اینکه متهم به محض معرفی به دادسرا، 
راهی زندان شــد، گفت: پلیس با قدرت و صلابت همواره ثابت کرده است که به 
هیچ وجه اجازه نخواهد داد تا امنیت و آرامش شــهروندان در جامعه مختل شود 
و از شــهروندان هم انتظار داریم که ضمن همکاری مستمر با پلیس، در صورت 
اطلاع از هر گونه موارد مشکوک بلافاصله مراتب را از طریق پل ارتباطی ۱۱0 به 

پلیس اطلاع دهند.

اخبار کوتاه

فرمانــده فراجا با بیان اینکه اقدامات پلیس 
در حوزه مبارزه با موادمخدر منجر به خشنودی 
مــردم مناطق مورد هدف قرار گرفته اســت، 
گفت: اعلام کردیم که مردم باید اقدامات ما را 
چه در حوزه مواد مخدر و چه در حوزه سرقت 
لمس کنند و ما به وعــده خود در جمع آوری 

معتادان متجاهر عمل کردیم.
به گزارش ایســنا، ســردار احمدرضا رادان 
در همایــش تخصصی روســای پلیس مبارزه 
مواد مخدر سراســر کشــور، اظهارکــرد: ایام 
الله دهــه  فجر، ایام مبارک مــاه رجب و یاد و 
خاطره شهدای گرانقدر انقلاب، دفاع مقدس و 
انتظامی و به ویژه شهدای عرصه مبارزه با مواد 
مخــدر را گرامی می داریم و امیدواریم که همه 
اقدامات ما منجر به رضایت شــهدا، خشنودی 
مردم و در پی آن خشنودی خدای بزرگ باشد 
و عرصه مبارزه با موادمخدر یکی از محل هایی 
اســت که می تواند این رضایت معنوی را برای 

همه ما به همراه داشته باشد. وی افزود: امروز 
دشمن به دنبال  تهدیداتی برای کشور ما است؛ 
اولی تحریک گروه های تروریستی در اطراف ما 
نظیر جیش الظلم و انصار الفرقان و ... و دیگری 
موضوع موادمخدر است که می تواند آسیب های 

فراوانی به کشور ما وارد کند.
وی با بیان اینکه در همایش قبلی به مردم 
قول جمع آوری معتادین متجاهر در محله های 
شــوش و هرنــدی را دادیــم و آن را اجرایی 
کردیم، خاطرنشــان کرد: هرگــز آمار برای ما 
در این موضوع حائز اهمیــت نبوده و فقط به 
حسی که مردم از این موضوع می گیرند توجه 
داریم هرچند بالغ بر ۵00 تن مواد در ۱0 ماهه 
امســال کشف و ضربات ســنگین به باندهای 
بزرگ مواد مخدر وارد و عملیات های دستگیری 

سرشبکه ها انجام شده است.
رادان بــا بیان اینکه مردم به موادمخدر نیز 
همانند سرقت نگاه می کنند، خاطرنشان کرد: 

در موضوع سرقت، فرماندهی انتظامی اقدامات 
بســیاری انجام داده و زمانی مردم آن را لمس 
می کنند که از آنها سرقت خردی صورت نگیرد؛ 
موادمخدر نیز همین گونه است مادامی که مردم 
با معتادین متجاهر مواجه و در محله های خود 
خرده فروشــان را مشــاهده می کنند هیچگاه 
ذهنشان به ســمت اقدامات بزرگی که در این 

عرصه ها انجام می گیرد، نمی رود.
فرمانده کل انتظامی کشور خاطرنشان کرد: 
در اجــرای طرح ها باید همواره طرح مســئله 
به درســتی انجام شــود و هرگز نباید آن را به 
الزامات دیگر گره بزنیم تا بتوانیم در طرح های 
خــود موفق عمــل کنیم و موضــوع معتادان 
متجاهــر را که ســال ها با آن مواجــه بودیم، 
توانســتیم این گونه حل کنیــم. رادان گفت: 
محله های هرندی و شــوش زمانی محل فخر 
تهــران بود. وقتی کلونی های معتادین در کنار 
هم قرار می گیرند چهره ای زشت از این منطقه 

مخابره می شود و در این میان افراد خیر با نیت 
خداپسندانه به این افراد غذا می دهند و بازارچه 
اوراق فروشان نیز در کنار آنها نیز محلی برای 
عرضه اقلام سرقت شده می شود و وجود خرده 
فروشــان موادمخدر در این منطقه آنجا را به 
محلی برای زیســت نامتعارف تبدیل می کند. 
در چنین شرایطی مردم از پلیس چه انتظاری 

دارند و چه قضاوتی خواهند کرد.
وی به اجــرای طرح جمــع آوری معتادان 
متجاهر در مناطق مورد هدف در اســتان های 
همدان، خراســان رضوی و کرمان اشاره کرد 
و گفت: مردم از این اقدامات پلیس احســاس 
امنیــت بالایــی می کننــد و یک تــرس در 
وجودشان از تکرار چنین چهره و قصه ای وجود 
دارد که باید تلاش کنیم و با خستگی ناپذیری 

این طرح را ادامه دهیم.
رادان با تقدیر از همه مسئولان، فرماندهان 
و کارکنانی کــه در اجرای این طرح، مقتدرانه 

عمل کردند، خاطرنشــان کــرد: وظیفه ای که 
مهم تــر از جمع آوری معتــادان از این مناطق 
است، تثبیت آن منطقه و رضایت مندی مردم 
اســت که امیدواریم با جدیت دنبال شود. در 
موضوع مبارزه با موادمخدر باید به نحوی عمل 
شود که خرده فروشان به هیچ عنوان احساس 
امنیت نکنند و حتما باید ما ســه حلقه عمده 
فروش، خرده فروش و مصرف کننده را با تمرکز 

بر خرده فروشان قطع کنیم.
فرمانــده فراجا به موضوع توانمندســازی 
بهبودیافتــگان موادمخــدر نیز اشــاره کرد و 
افزود: باید تلاش کنیم تا کمپ ها و محل های 
نگهداری معتادان به کارگاه های تولیدی تبدیل 
شود، چراکه این افراد پس از بهبودی نیازمند 
استقلال مالی هســتند و در این زمینه تلاش 
می کنیم بتوانیم نیازمندی های سازمان خود را 

نیز از این کارگاه ها برآورده کنیم.  
رادان با بیان این کــه در موضوع معتادین 
متجاهر نیازمند یک پنجره واحد هســتیم  تا 
این نقــص را رفع کنیم، اضافــه کرد: در یک 
منطقه بررســی شــده که یک معتاد متجاهر 
پس از ۱0 بار جمــع آوری و تحویل به مراجع 
ذیصلاح مجددا رها گشــته و به عنوان معتاد 

متجاهر شناخته نشده است.
وی خاطرنشان کرد: از دو روز آینده تیم های 
بازرســی به سراسر استان ها اعزام خواهند شد 
تا بررسی کنند معتاد متجاهری در شهر دیده 
می شود یا خیر و به هیچ عنوان در این موضوع 
شــاخص ما ارائه آمار نیست و اگر تیم های ما 
مشاهده کنند در استانی ۱00 هزار دستگیری 
داشته و در شهر مجددا معتاد متجاهری وجود 
دارد و در استانی پنج نفر دستگیری بوده و هیچ 
معتاد متجاهری مشــاهده نشود از نظر ما این 

استان موفق عمل کرده است.  
فرمانده فراجا در ادامه با تاکید بر اشــرافی 
اطلاعاتی در مرزها نیز گفت:  اشراف اطلاعاتی 
مقدم بر اقدام عملیاتی اســت و این کار را باید 
با روش ها و توانمندی های مختلف در آن سوی 
مرزها نیز با قوت دنبال کنیم.   شناسایی اموال 
قاچاقچیان و تحصیل مال نامشــروع این افراد 
باید در دستورکار قرار گیرد و هنگام دستگیری 

این اموال نیز به مراجع قضائی گزارش شود.
وی با بیان این که اقدامات فرهنگی هیچگاه 
نبایــد در اقدامات عملیاتی و اطلاعاتی مغفول 
بماند، گفت: امروز باید آگاه سازی های بیشتری 
در راســتای عملیــات روانــی و جلوگیری از 
آسیب های ناشــی از برخی موادمخدر صنعتی 

که در بین جوانان رواج یافته صورت گیرد.
فرمانــده کل انتظامی کشــور بــا تاکید بر 
مبارزه جدی و توامان با قاچاقچیان موادمخدر 
خاطرنشــان کرد: افرادی که به روی ماموران 
قانون آن هــم برای حمل موادمخدر ســلاح 
می کشند قطعا با حکم قانون از پای در می آیند.

رئیس پلیس امنیت اقتصادی فراجا برخورد 
با مجرمان یقه ســفید را نیازمند دقت نظر و 

تخصص مضاعف دانست.
به گزارش ایسنا، سردار حسین رحیمی در 
جلســه تدوین ســند راهبردی پلیس امنیت 
اقتصادی فراجا با اشــاره به اینکه همواره باید 
راهبــرد و افق های پیش رو بر اســاس اصول، 
اعتقــادات، باورهــا، حقایــق و واقعیت هــا و 
توانمندی های موجود تدوین و تنظیم شــود، 
گفت: ســند راهبردی باید به گونه ای تنظیم و 
تدوین شــود که بتوان بر اســاس مستندات و 
مولفه های تدوین شــده در آن به اهداف پیش 
رو دست پیدا کرد و این سند به منزله نقشه راه 

حرکت به جلو باشد.
وی بــا تاکیــد براینکه بر اســاس ســند 
راهبــردی باید برنامه ها و اهــداف پیش رو بر 
اســاس مســتندات دقیق و کارشناسی شده 
رصد، تدوین و ابلاغ شود، گفت: پلیس امنیت 

اقتصادی پلیســی نو پاســت که بــا توجه به 
حساسیت و اهمیت ماموریت های پیش رو باید 
ســند راهبردی آن به درستی تدوین، تنظیم 
و ابلاغ شود. رحیمی افزود: راهبرد در حقیقت 
چگونگی حرکت یک مجموعه در جهت تحقق 
ماموریت و اهداف تعیین شده رانشان می دهد 
که می توانند نقش موثری در پیشــبرد اهداف 
یک سازمان ایفا کند، گفت: مهم ترین راهبرد 
پلیس امنیــت اقتصــادی در حقیقت تامین 
امنیت اقتصادی فعالان اقتصادی کشــور است 
که در این راستا باید راهکارها و مولفه های لازم 
در حوزه های ایجابی و ســلبی تنظیم و تدوین 

و ابلاغ شود.
رئیس پلیس امنیت اقتصادی فراجا با تاکید 
براینکه راهبرد اصلی و اساسی ما بر پایه تکیه 
بر مسایل ایجابی است، گفت: جلب مشارکت، 
همــکاری و همیــاری ســازمان های دولتی، 
خصوصی و خصولتــی و بهره گیری از ظرفیت 

آنها در راســتای ایجاد بســتر لازم برای انجام 
فعالیت های اقتصادی سالم و سازنده در کشور 

از جمله مهم ترین راهبردهای ما است.
وی افــزود: اقدامات ســلبی و مقابله ای در 
سایه اقدامات ایجابی انجام خواهد شد و تلاش 
ما براین اســت که زمینــه لازم را برای تعالی، 
شــکوفایی و رشد اقتصادی کشــور با ایجاد و 

فراهم ساختن بستر لازم فراهم کنیم.
رحیمی بــا تاکیــد بــر اینکه بــا توجه به 
گســتردگی، پیچیدگی و حساسیت و اهمیت 
موضوعات اقتصادی، آمــوزش در این مهم از 
جایگاه و موقعیت حســاس و ویژه ای برخوردار 
است، گفت: وجود کارآگاهان زبده و متخصص 
در مســایل اقتصادی می تواند سهم عمده ای 
را در حوزه پیشــگیری و مقابله ای با مفاسد و 
جرایم اقتصادی ایفا کند. در این راســتا تلاش 
ما براین اســت که با راه اندازی دانشکده پلیس 
امنیت اقتصادی گام های موثر را در این حوزه 

برداریم. رئیس پلیس امنیت اقتصادی فراجا در 
پایان گفت:  مجرمان حوزه های اقتصادی که به 
مجرمان یقه ســفید معروف هستند با دانش و 

شــناخت لازم فعالیت های مجرمانه خود را به 
انجام می رسانند، که مقابله با اینگونه مجرمان 

نیازمند دقت نظر و تخصص مضاعف است.

فرمانده مرزبانی فراجا از کشــف بیــش از یک تن مواد 
مخدر از ســوی مرزبانان استان سیســتان و بلوچستان در 

مرزهای جنوب شرق کشور خبر داد.
به گزارش ایسنا، ســردار احمدعلی گودرزی در تشریح 
جزئیــات این خبر، گفــت:  مرزبانان هنگ مرزی ســراوان 
با اشــراف اطلاعاتی و کنترل مســتمر نوار مــرزی حوزه 

استحفاظی، مطلع شدند قاچاقچیان قصد دارند مقادیر قابل 
توجهی موادمخدر را از آن سوی مرزها وارد کشور کنند.

وی ادامــه داد:  ماموران مرزبانی بــا هدایت عملیاتی و 
پشتیبانی در مسیرهای احتمالی تردد قاچاقچیان به اجرای 
کمیــن  هدفمند پرداخته و ســوداگران مرگ را که درحال 
انتقال محموله موادمخدر به داخل کشــور بودند، مشاهده 

کردند.
گودرزی تصریح کرد: قاچاقچیان موادمخدر با مشــاهده 
مأمــوران، اقدام به تیراندازی به ســمت مرزبانان کردند که 
مأمــوران نیز بلافاصله با اتخــاذ موضع و تاکتیک عملیاتی 
مناســب مقابله به مثل کرده که بــه علت حجم زیاد آتش 
مربانان، قاچاقچیان تاب مقابله نداشــته و عرصه را بر خود 

تنگ دیده و با رهاکردن محموله موادمخدر از محل متواری 
شدند.

فرمانده مرزبانی فراجا افــزود: مرزبانان در این عملیات 
مقدار یک تن و ۸۳ کیلوگرم موادمخدر شامل یک تن و ۶0 
کیلوگرم موادمخدر از نوع تریاک و ۲۳ کیلوگرم موادمخدر 

از نوع شیشه را کشف کردند.

5۰۰ تن موادمخدر در ۱۰ ماه کشف شد

اولتیماتوم رادان به خرده فروشان موادمخدر

رئیس پلیس امنیت اقتصادی فراجا:

دقت نظر و تخصص مضاعف لازمه برخورد با مجرمان یقه سفید است

کشف بیش از یک تن تریاک و شیشه در درگیری مسلحانه با قاچاقچیان

رئیس پلیس فتای تهران بزرگ از دستگیری فردی 
که اقدام به نشر اکاذیب علیه یک شرکت بازرگانی در 

کشور کرده بود، خبر داد.
 به گزارش ایسنا، ســرهنگ داود معظمی گودرزی 
در تشــریح جزئیات این خبر گفت:  به دنبال مراجعه 
نماینده یکی از شــرکت های مطرح و شــناخته شده 
 در حــوزه واردات و صادرات به پلیس فتای پایتخت و 
طرح شــکایت علیه فرد یا افرادی کــه آنان را تهدید 
به نشــر اکاذیب علیه فعالیت این شــرکت در شبکه 
اجتماعی اینســتاگرام کرده بود، رسیدگی به موضوع 
در دســتورکار ماموران پلیس فتای تهران بزرگ قرار 

گرفت.
رئیــس پلیس فتا پایتخت با اشــاره به فرد یا افراد 
اخاذ از مدیران این شــرکت ۱0 میلیارد ریال وجه نقد 
درخواست کرده بودند، گفت: در واقع این ۱0 میلیارد 
ریال وجهی بود که برای توقف عملیات تخریب و نشر 

اکاذیب علیه این شرکت درخواست شده بود. 
وی ادامه داد:  پس از ارائه مســتندات توسط شاکی 
و بررســی های علمی  و فنی توسط کارشناسان پلیس 
فتای تهران بزرگ متهم که خانم جوانی بود در فضای 
مجازی مورد شناســایی قرار گرفت و پس از تشریفات 
قضایی در یکی از مناطق غربی تهران دســتگیر و به 

همراه تجهیزات الکترونیک به پلیس فتا منتقل شد.
 رئیس پلیس فتای تهران بزرگ با اشاره به بازجویی 
از متهم دستگیر شده در مقر انتظامی گفت:  متهم پس 
از حضــور در پلیس فتای پایتخت و مواجه شــدن با 
دلایل ، مدارک و مستندات موجود در پرونده ، چاره ای 
جز اعتراف پیش روی خود ندید و هدف خود را از این 

موضوع کسب مال اعلام کرد. 
در ادامه برای این فرد پرونده ای تشکیل شد و او به 
همراه پرونده متشــکله و برای ادامه روند رسیدگی به 

جرم روانه دادسرا شد.

رئیس پلیس آگاهي پلیس پایتخت از دســتگیري 
موتورسواري که با استفاده از یک دستگاه موتورسیکلت 
سرقتي ، مرتکب ۲0 فقره موبایل قاپي در محدوده مرکز 

تهران شده بود ، خبر داد. 
ســردار »علي ولي پور گــودرزي » در گفت و گو با 
خبرگزاري پلیس در تشــریح این خبر گفت: با ارجاع 
چندیــن پرونده مشــابه از ســرکلانتري هفتم پلیس 
پیشگیري تهران مبني بر موبایل قاپي یک موتورسوار 
با استفاده از یک دستگاه موتورسیکلت پلاک مخدوش 
در محــدوده »مرکز« تهران ، تیمــي از ماموران اداره 
هیجدهم پلیس آگاهي مســئولیت پرونده را برعهده 

گرفتند.
این مقام ارشــد انتظامي گفــت: کارآگاهان در گام 
اول تحقیقــات بــا راهنمایي مال باختــگان به محل 
وقوع سرقت اعزام شــدند و با انجام تحقیقات میداني 

مشخصات ظاهري  سارق را به دست آوردند.

وي افزود: با شناســایي شیوه کار موتورسوار، گشت 
زني هاي انتظامي و هدفمند آغاز تا اینکه گشت انتظامي 
پلیس آگاهي به موتورسواري که با موتورسیکلت پلاک 
مخدوش در حال زاغ زني شهروندان بود مشکوک و به 

سرعت وارد عمل شدند.
ســردار ولي پور گودرزي  گفــت: در یک عملیات 
پلیســي موتورســیکلت متهم متوقف و موتورسوار که 
مشخصات ظاهري وي با سارق مطابقت داشت دستگیر 
شد و متهم در همان تحقیقات اولیه به ۲0 فقره موبایل 

قاپي با استفاده از موتورسیکلت سرقتي اعتراف کرد.
ایــن مقام ارشــد انتظامــي  افزود: متهــم در پي 
جویي هــاي انتظامي اعتراف کرد، موتورســیکلت را از 
پارکینگ ســاختماني ربوده و با مخدوش کردن پلاک 
آن با اســتفاده از غفلت افراد عبوري موبایل قاپي مي 
کرده است.   وي گفت: با شناسایي ۲0 مال باخته متهم 

با دستور قضائي روانه زندان شد.

دستگیري موتورسوار موبایل قاپتهدید شرکت بازرگانی معروف به نشر اکاذیب برای ۱۰ میلیاردریال

رئیس پلیس پیشــگیري پایتخت از دستگیري ۲ موتور 
سوار که مرتکب ۱۴ فقره سرقت منزل شده بودند، خبرداد.

ســرهنگ »علي قاســم پور« رئیس پلیس پیشگیري 
پایتخــت در گفت و گو بــا خبرنگار خبرگــزاري پلیس، 
در تشــریح این خبر بیان داشــت: چهاردهــم بهمن ماه 
تیــم عملیــات کلانتري ۱۳۳ شــهرزیبا در حال گشــت 
زنــي در محدوده خیابان »رامین جنوبــي« بودند که یک 
موتورســیکلت پلاک مخدوش با ۲ سرنشــین مشکوک و 
موتور ســواران را تحت مراقبت هاي پلیسي قرار مي دهند. 
این مقام انتظامي افزود: در همین حین متهمان قصد ورود 

به منزلي داشــتند که  ماموران دستور ایست را صادر کرده 
ولي  متهمان ضمن شلیک به سمت ماموران سعي در فرار از 
صحنه جرم داشتند.  وي به  آمادگي هر چه تمام تر ماموران 
پلیس اشــاره کرد و گفت: با ایجاد طرح مهار موتورسواران  
خلع سلاح و دستگیر شدند. رئیس پلیس پیشگیري تهران 
گف:  از متهمان یک قبضه ســلاح سرد و یک قبضه سلاح 
گرم کشف و متهمان  به ۱۴ فقره سرقت منزل  با همکاري 
یکدیگر اعتراف کردند. رئیس پلیس پیشــگیري پایتخت 
افزود: متهمان براي  ســیر مراحل قانوني بهمراه پرونده به 

مراجع قضایي معرفي شدند.

قاتل متواری که پس از ارتکاب قتل در کرمانشاه به یکی 
از شهرهای استان تهران گریخته بود دستگیر شد.

به گزارش رکنا، سرهنگ علی کرمی رئیس پلیس آگاهی 
اســتان کرمانشاه اظهار داشــت: پس از وقوع یک مورد 
قتل در کرمانشــاه و تشکیل پرونده ای در این خصوص، 

رسیدگی به موضوع در دستور کار قرار گرفت.
وی ادامه داد: کاراگاهــان پلیس آگاهی با انجام کارهای 
اطلاعاتی موفق به شناســایی متهم متــواری در یکی از 
شــهرهای تهران شــده و پس از هماهنگی های لازم با 

مراجع قضائی عازم این استان شدند.

ســرهنگ کرمی افزود: کارآاگاهان پس از شناسایی محل 
اختفای متهم، در نهایــت وی را در عملیاتی غافلگیرانه 

داخل خودرویش دستگیر و به کرمانشاه منتقل کردند.
رئیس پلیس آگاهی استان یادآوری کرد: متهم دستگیر 
شده در بازجویی ها به ارتکاب قتل اعتراف و با راهنمایی 
وی یک قبضه اســلحه کلاشینکف، ۳ تیغه خشاب و ۸0 

عدد فشنگ نیز کشف شد.
وی در پایان از تشــکیل پرونــده ای در این خصوص و 
معرفی به دستگاه قضائی جهت سیر مراحل قانونی خبر 

داد.

بازداشت قاتل متواری در یک قدمی تهرانغافلگیري سارقان منزل در محله شهرزیبا 
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آغاز پیش فروش بلیت قطارهای اسفند ماه
مدیرعامل شرکت راه آهن از آغاز پیش فروش بلیت قطارهای اسفندماه، در روز 
سه شنبه ۱۷ بهمن ماه و عرضه آن  به صورت اینترنتی خبر داد. به گزارش ایسنا، 
سید میعاد صالحی- معاون وزیر راه و شهرسازی و مدیرعامل راه آهن - در فضای 
مجازی نوشــت: در راســتای رفاه هموطنان و درخواست های متعدد واصله و به 
منظور حذف صف های حضوری خرید بلیت، در پیش فروش بلیت های اسفند که 
روز سه شنبه آغاز می شود، برای اولین بار، کل ظرفیت بلیت به صورت اینترنتی 
عرضه می شــود. وی ادامه داد: پس از ۴ ســاعت، بلیت های باقیمانده همزمان 

اینترنتی و حضوری )آژانس( عرضه می شود. 

تولید ۴ میلیون تن محصول گلخانه ای در سال 
معاون امور باغبانی وزارت جهادکشاورزی از تولید سالانه ۴ میلیون تن محصول 
گلخانه ای کیفی در کشور خبر داد و ضمن آن به حتی برتری گلخانه های مدرن 
ایران با گلخانه های مدرن اروپایی اشــاره کرد. به گزارش ایســنا، محمدمهدی 
برومندی، در خصوص گرامیداشــت چهل و پنجمین ســالگرد پیروزی انقلاب 
اسلامی درباره افتتاح بزرگترین گلخانه کشــور در استان زنجان افزود: در حوزه 
باغبانــی یکی از برنامه های مهم بر اســاس برنامه های مقام عالی وزارت و دولت 
سیزدهم توسعه گلخانه ها در کشور است که برای تجاری سازی و کیفی سازی آنها 

تلاش های زیادی شده است. 

ادامه نوسانات در بورس 
بورس روز دوشــنبه در حالی در پایان سومین روز کاری خود با افت ۱8۱5 
واحدی به دو میلیون و ۹8 هزار و ۳۶۰ واحد رسید که ابتدای معاملات روزگذشته 
را بــا ریزش ۱۳۰۶ واحدی آغاز کرد. به گزارش ایســنا، ارزش کل معاملات روز 
دوشنبه بورس تهران ۴8 هزار و ۹۴۲ میلیارد ریال بود و شاخص هم وزن نیز با 
۱۴5۴ واحد افزایش به ۷۳8 هزار و ۹۱ واحد رسید. در این بازار ۳۳۰ هزار معامله 
انجام شد که نمادهای ثشاهد، خزامیا و داتام پرتراکنش های بورسی در معاملات 
دیروز بودند. نمادهای اخابر و رمپنا بیشترین تاثیر مثبت و نمادهای فملی، فولاد، 
وغدیر و فارس بیشترین تاثیر منفی را دوشنبه در بازار داشتند. نمادهای کچاد، 
وغدیر و پارس هم تاثیر مثبت بر شاخص کل بورس از خود بر جای گذاشتند و 
نمادهای میدکو، فولاد و کگل نیز بیشترین تاثیر منفی را بر شاخص کل بورس 
داشتند. در این میان، بیشترین حجم معاملات به شستا و خساپا اختصاص یافت 
و بیشترین ارزش معاملات را نیز پالایش، کمند و افران کسب کردند. در معاملات 

دوشنبه بیشترین تقاضا مربوط به نمادهای افران، همای و کمند بود. 

لرزه به بازار خودرو افتاد
گزارش ها از روند بازار خودرو، از ریزش 5 تا ۱۰ میلیون تومانی قیمت خودروها 
طی ۲۴ ساعت منتهی به دوشنبه حکایت دارد. به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، 
کاهش قیمت دلار که از ابتدای هفته آغاز شــد، بلافاصله در بازار خودرو تخلیه 
شد؛ به طوری که قیمت محصولات مختلف، از بازار ارز پیروی کرده و در مسیر 
نزولی قرار گرفت. بررســی روند بازار خودرو طی ۲۴ ساعت گذشته حاکی از آن 
است پراید ۱5۱ بدون تغییر قیمت، ۳۱۰ میلیون تومان به فروش رفت. پژو ۲۰۶ 
تیپ ۳ پانوراما مــدل ۱۴۰۲ در حدود 5 میلیون تومان کاهش قیمت را تجربه 
 TU5P کرد و ۶۱۰ میلیون تومان قیمت خــورد. اما قیمت پژو۲۰۷ اتوماتیک
مدل ۱۴۰۲ در بازار 5 میلیون تومان کاهش یافت و به قیمت 8۶5 میلیون تومان 
به فروش رفت. این در حالی اســت که پژو۲۰۷ تیپ5 مدل ۱۴۰۲ با کاهش 5 
میلیون تومانی، در بازار ۶55 میلیون تومان قیمت داشت. پژو۲۰۷ دنده ای مدل 
۱۴۰۲ هم با کاهش 5 میلیون تومانی، ۷۳۰ میلیون تومان به فروش رفت. در این 
میان، قیمت پژوپــارس ELX-TU5 مدل ۱۴۰۲ با کاهش 5 میلیون تومانی، 
۷۴5 میلیون تومان فروخته شد. قیمت پژوپارس LX مدل ۱۴۰۲نیز 5 میلیون 
تومان ریخت و ۷5۰ میلیون تومان قیمت خورد. بنا به این گزارش، تارا دنده ای 
V۱ مدل ۱۴۰۲ در حدود ۱۰ میلیون تومان کاهش قیمت را تجربه کرد و 8۰۰ 

میلیون تومان فروخته شد. 

اخبار کوتاه

بورس

خودرو

وزیر راه و شهرســازی ضمن بیــان اینکه 
جزئیات قطار سریع السیر تهران - مشهد سال 
آینده اعلام می شــود، گفت: امیدواریم تا پایان 
سال، خط ریلی رشت به کاسپین را راه اندازی 
کنیم که دریای خزر را به خلیج فارس متصل 
می کند و نقش کاربردی در انتقال بار دارد. به 
گزارش ایسنا، مهرداد بذرپاش در مراسم ورود 
۶85 دستگاه ناوگان نو و بازسازی شده به شبکه 
ریلی و همچنین مراســم امضای کاربرگ های 
ماده ۱۲ قانون رفع موانع تولید اظهار کرد: در 
یک سال گذشته، چند کار در دستور کار قرار 
دادیم. امســال چند پروژه زیرساختی صنعت 
ریلی به بهره بــرداری رســید، پروژه هایی که 
بخشی از تامین مالی آنها صورت گرفته اما در 
این ســال ها معطل مانده بود و بالاخره به مدار 

خدمت رسانی آمد.
یکــی از ایــن  پروژه ها همدان به ســنندج 
اســت که کردســتان را به شبکه ریلی متصل 
کــرد. وی  ادامــه داد: ســرمایه گذاری و بردن 
منابع مالی به بخش های مختلف کشــور، نیاز 
به زیرســاخت های حمل ونقلــی دارد. تکمیل 
کریدورهای شــرقی غربی و شمالی جنوبی به 
زیرســاخت های حمل و نقل نیاز دارد؛ در غیر 
این صورت فقط درحد شــعار است. همچنین 
پروژه بســتان آباد به تبریز پس از ســال ها به 
بهره برداری رسید. کاربرد منطقه ای برای استان 
آذربایجان و کاربرد کریدوری در مسیر شرق به 

غرب از ویژگی های این راه آهن است. 
وزیر راه و شهرســازی اظهار کــرد: پروژه 
اهواز اندیمشک یکی دیگر از این پروژه ها بود. 
همچنین امیدواریم در مدت زمان باقی مانده تا 
پایان ســال هم خط ریلی رشت به کاسپین را 
راه اندازی کنیم که دریای خزر به خلیج فارس 
متصل می کنــد و اتصال بندر به بندر را فراهم 
می کند و نقش کاربــردی در زمینه انتقال بار 
دارد. برای سال آینده هم اتصال بندر راهبردی 
چابهار به زاهــدان را در برنامه داریم. بذرپاش 
با اشاره به امضای کاربرگ های ماده ۱۲ قانون 
رفع موانع تولید خاطرنشــان کرد: امروز حدود 
۶۰۰ میلیارد به مرحله نهایی رســید و حواله 

پول به شرکت های که مشمول ماده ۱۲ قانون 
می شدند، قرار گرفت. 

وی با اشاره به  حوزه ناوگان باری، اظهارکرد: 
تاکید ما این است که در حوزه بار باید واگذاری 
صــورت گیرد. ما آماده واگذاری کشــنده ها و 
واگن به بخش خصوصی و شرکت های صاحب 
بار هستیم، که هم ســرمایه گذاری کنند و ما 
فقط زیرســاخت را در اختیار دهیم و مدیریت 
ســیر داشته باشیم. ما حتی حاضر به واگذاری 
لکوموتیوها هســتیم. وزیر راه و شهرسازی با 
بیان اینکه مســافری هم باید صرفه اقتصادی 

داشــته باشــد، گفت: هر شــرکتی که امکان 
ساخت واگن مســافری دارد، حاضر به قرارداد 
با تهاتر نفت با آنها هســتیم. این وظیفه را به 
شرکت  راه آهن محول می کنیم که یک قرارداد 
برای ساخت 5۰۰ واگن مسافری با هر شرکت 
داخلی منعقد کند؛ تامین منابع مالی با وزارت 
راه به هر صورت از جمله تهاتر نفتی خواهد بود. 
حمل و نقل ریلی ایمن ترین و سهل ترین روش 
حمل ونقل اســت و ما به دنبــال اضافه کردن 

ناوگان هستیم. 
بذرپاش خاطرنشــان کرد: هفته ای نیست 

که موضوع کریدورها از سوی رییس جمهوری 
پیگیری نشود. مقام معظم رهبری هم همواره 

این موضوع را پیگیری می کنند. 
اتمــام  پروژه هــای نیمه تمــام و تکمیــل 
زنجیره های کریدوری و توســعه نــاوگان در 
فاز اول با ســفارش و ســاخت داخل و بعد از 
آن واردات در دســتور کار مــا قرار دارد. وی با 
اشــاره به قرارداد خط ریلی رشــت - آستارا با 
طرف روسی بیان کرد: قرارداد تجاری و اداری 
رشــت - آســتارا همین روزها امضا می شود؛ 
مدیرعامل شــرکت روسی فردا به ایران می آید 

که قرارداد امضا شده و مشغول مذاکرات پایانی 
برای راه آهن رشت آســتارا شویم تا این پروژه 
در زمان بندی خودش جلو برود و عقب ماندگی 

نداشته باشیم. 
وزیر راه و شهرسازی در پاسخ به سوال ایسنا 
درباره وضعیت قطار سریع السیر تهران - مشهد 
گفت: به طور کلی قطار سریع الســیر از رئوس 
اصلی هدف گذاری ماســت که با شرکت های 
خارجی این موضــوع را پیگیری می کنیم؛ اما 
برای ســال آینده جزئیــات دقیق تری را اعلام 

خواهیم کرد. 

بنابــر آمار عمده صــادرات به کشــورهای امارات، 
اسپانیا، چین و افغانستان انجام می شود و عمده نگرانی 
ما در خصوص صادرات زعفران به افغانســتان است که 
به ســبب صادرات فله، زعفران ایران را به اسم خود به 
دیگر کشــورها صادر می کنند که براین اساس ما برای 
آینده بازار زعفران افغانســتان بازارسازی می کنیم. به 
گزارش خبرگزاری خبرآنلاین عضو شورای ملی زعفران 
گفت: قیمت کنونی هر کیلو زعفران دســته 55 تا ۶۰ 
میلیون تومان و زعفران نگین 8۰ میلیون تومان است. 
به گفته علی حســینی ، بنابر آمــار 8۰ درصد زعفران 
تولیدی صادر و ۲۰ درصد در داخل مورد استفاده قرار 
می گیرد، حال بدلیل بحث قیمت احتمال کاهش سرانه 
مصرف در داخل به کمتر از نیم گرم وجود دارد. باشگاه 
خبرنگاران جوان در گزارشی نوشت :حسینی ادامه داد: 
بنابر آمار عمده صادرات به کشــورهای امارات، اسپانیا، 

چین و افغانســتان انجام می شود و عمده نگرانی ما در 
خصوص صادرات زعفران به افغانســتان اســت که به 
سبب صادرات فله، زعفران ایران را به اسم خود به دیگر 
کشورها صادر می کنند که براین اساس ما برای آینده 
بازار زعفران افغانستان بازارسازی می کنیم. عضو شورای 
ملی زعفران با بیان اینکه پتانسیل تولید هزارتن زعفران 
در داخل وجود دارد، افزود: هم اکنون منابع برای تولید 
حداکثر ۳۰۰ تن زعفران خرج می شود. هرچند امسال 
طبق برآوردهای صورت گرفته تولید زعفران به سبب 
شرایط خشکسالی کمتر از این میزان است. او با اشاره 
به راهکارهای توسعه صادرات زعفران و افزایش ارزآوری 
گفت: سیاست گذاری در حوزه صادرات باید به گونه ای 
باشــد که صادرکننده بدون ترس از بازگشت ارز به امر 
صادرات ادامه می دهد. همچنین توسعه صنایع تبدیلی 

و تکمیلی متناسب با رشد تولید باید انجام شود. 

سخنگوی کمیســیون توسعه تجارت خانه صنعت، 
معــدن و تجــارت از رشــد 8.۴ درصــدی وزن و ۲۲ 
درصدی ارزش صادرات محصولات کشاورزی، شیلاتی، 
دامی و غذایی در ۱۰ ماهه امسال نسبت به مدت مشابه 
سال قبل خبر داد.به گزارش خبرگزاری مهر، سید روح 
الله لطیفی، ســخنگوی کمیسیون توسعه تجارت خانه 
صنعت، معدن و تجارت از رشد 8.۴ درصدی وزن و ۲۲ 
درصدی ارزش صادرات محصولات کشاورزی، شیلاتی، 
دامی و غذایی در ۱۰ ماهه امسال نسبت به مدت مشابه 
ســال قبل خبر داد که لبنیات، پسته و گوجه فرنگی 
سه محصول نخست صادراتی کشور در بین محصولات 
غذایی و کشاورزی ایران در این مدت بودند.وی افزود: 
از ابتدای امسال تا پایان دی ماه ۶ میلیون و ۷۷5 هزار و 
۶58 تن محصول کشاورزی، غذایی، دامی و شیلاتی به 
ارزش ۴ میلیارد و 8۷۳ میلیون و ۱۹۴ هزار و 88۴ دلار، 

صادر شــده است.وی ادامه داد: از این میزان ۴ میلیون 
و ۹۴۴ هزار و ۴8۱ تن محصولات زراعی، یک میلیون 
و ۱۳۳ هزار و ۷۱۰ تن محصولات غذایی فرآوری شده 
و نهایی و ۶۹۷ هــزار و ۴۶۷ تن نیز محصولات دامی، 
شیلاتی و لبنی بوده که به ترتیب ارزش صادراتی آنها، 
۲ میلیارد و ۹۳۰ میلیون و 585 هزار و ۷۲8 دلار، ۹۳۱ 
میلیون و ۹۶۱ هــزار و ۱58 دلار و یک میلیارد و ۱۰ 
میلیون و ۶۴۷ هزار و ۹۹8 دلار بوده اســت.لطیفی در 
خصوص ۴۰ کالای نخست صادراتی محصولات غذایی 
و کشاورزی توضیح داد: لبنیات با 5۶۱.۴ میلیون دلار، 
پســته با ۴۷8.۷ میلیون دلار، گوجه فرنگی با ۲55.۴ 
میلیون دلار، سیب با ۲۴8.۷ میلیون دلار و محصولات 
شــیلاتی با ۲۴۴.۹ میلیون دلار 5 محصول نخســت 
صادراتی غذایی و کشاورزی کشور در ۱۰ ماهه نخست 

امسال بودند.

صادرات ۴.۸ میلیارد دلاری محصولات کشاورزیافغان ها زعفران ایرانی را به نام خود زدند

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی تصمیم هیات قانون 
تعیین تکلیف در قالب نظریه اصلاحی در خصوص رای صادره از طریق قانون ماده 147 برابر رای 1004/1402 مورخ 1402/6/17 هیات موضوع قانون 

تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی ملک فشم تصرفات 
با توجه به تقاضانامه ارائه شده و مستندات ضمیمه شامل) مبایعه نامه عادی مورخ 47/6/25 و ملاحظه نقشه ملک و گزارش کارشناس منتخب 
و صورت جلسه احراز تصرف بشماره 87/7957 /5/30 برای 718 متر مشاع از پلاک 66 فرعی از25 اصلی واقع در شنستان رای صادر شده از 
طریق ماده 147 و به لحاظ عدم اجرای رای تا این تاریخ به دلیل اشتباه در حدود مجددا با توجه به اعلام کارشناس و دستور ریاست اداره در 
هیات قانون تعیین تکلیف مطرح گردید و همچنین برابر پاسخ وضعیت ثبتی که حکایت از احراز مالکیت متقاضی نسبت به ملک مورد تقاضا و 
انتقال ملک از مالک رسمی به متقاضی داشته و تصرفات متقاضی نسبت به مورد تقاضا احراز گردیده و بررسی های محلی کارشناس آقای مهدی 
مظاهری که حکایت از عدم تعارض و بلامنازع بودن تصرفات متقاضی دارد لذا مالکیت وراث آقای احمد حاجی علی لالانی برابر گواهی انحصار 
وراثت به شماره 245/5/95 مورخ 95/9/29 دادنامه 271 متقاضی در تاریخ 1395/2/9 در اقامتگاه دایمی خویش فوت شده و وراث حین الفوت 
عبارتند از 1- سجاد حاجی علی لالانی به شماره ملی 0440147344 -2 محمود حاجی علی لالانی به شماره شناسنامه 561 متولد 1352/1/10 
به شماره شناسنامه 17  از شمیران 4- مهدیه حاجی علی لالانی  به شماره شناسنامه 7 متولد1356/6/1 صادره  -3 داوود حاجی علی لالانی 
متولد1360/11/19-5 – ربابه آب محله همسر متوفی به شماره شناسنامه 11 متولد 1333/1/1 در قسمتی از ششدانگ به مساحت 718 متر مربع 
مشاع از2159 متر مربع بصورت یک قطعه زمین مشجر )باغ( با درختان مثمر تائید و رای خود را به میزان یک سهم از هفت سهم باستثنای یک 
هشتم بهای ثمنیه اعیانی از عرصه واعیان در 718 متر مربع مشاع از 2159 ششدانگ برای آقای مهدیه حاجی علی لالانی فرزند مرحوم احمد 

حاجی علی لالانی به شماره ملی 00440147344 متولد1369/10/23 صادره از شمیران با حدود ذیل صادر می نماید. 
شمالا: بطول 11/35 متر دیواری است به راه 

شرقا: به صورت منکسر و به طول های 26/85 متر 19/95 متر دیوار و سیم توریست به پلاک ثبتی 63 /25 فرعی
جنوبا: بصورت منکسر و به طول های 13/60 متر و 14/55 متر و5/80 متر به حریم راه و نهر عمومی دوم به صورت منکسر بطولهای 2/35 متر و 

10/75 متر 19/45 متر به پلاک ثبتی67 فرعی سوم بطول10/95 به راه 
غربا: به صورت منکسر به طول54/40 متر و سیم توریست به راه

محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز اگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین اگهی به مدت دو ماه اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 

نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/11/2 تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/11/17

15972 سرپرست واحد ثبتی حوزه ثبت ملک فشم
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی تصمیم هیات قانون 
تعیین تکلیف در قالب نظریه اصلاحی در خصوص رای صادره از طریق قانون ماده 147 برابر رای 1402/1004 مورخ 1402/6/17 هیات موضوع قانون 

تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی ملک فشم تصرفات 
با توجه به تقاضانامه ارائه شده و مستندات ضمیمه شامل) مبایعه نامه عادی مورخ 47/6/25 و ملاحظه نقشه ملک و گزارش کارشناس منتخب 
و صورت جلسه احراز تصرف بشماره 87/7957 /5/30 برای 718 متر مشاع از پلاک 66 فرعی از25 اصلی واقع در شنستان رای صادر شده از 
طریق ماده 147 و به لحاظ عدم اجرای رای تا این تاریخ به دلیل اشتباه در حدود مجددا با توجه به اعلام کارشناس و دستور ریاست اداره در 
هیات قانون تعیین تکلیف مطرح گردید و همچنین برابر پاسخ وضعیت ثبتی که حکایت از احراز مالکیت متقاضی نسبت به ملک مورد تقاضا و 
انتقال ملک از مالک رسمی به متقاضی داشته و تصرفات متقاضی نسبت به مورد تقاضا احراز گردیده و بررسی های محلی کارشناس آقای مهدی 
مظاهری که حکایت از عدم تعارض و بلامنازع بودن تصرفات متقاضی دارد لذا مالکیت وراث آقای احمد حاجی علی لالانی برابر گواهی انحصار 
وراثت به شماره 245/5/95 مورخ 95/9/29 دادنامه 271 متقاضی در تاریخ 1395/2/9 در اقامتگاه دایمی خویش فوت شده و وراث حین الفوت 
عبارتند از 1- سجاد حاجی علی لالانی به شماره ملی 0440147344 -2 محمود حاجی علی لالانی به شماره شناسنامه 561 متولد 1352/1/10 
به شماره شناسنامه 17  از شمیران 4- مهدیه حاجی علی لالانی  به شماره شناسنامه 7 متولد1356/6/1 صادره  -3 داوود حاجی علی لالانی 
متولد1360/11/19-5 – ربابه آب محله همسر متوفی به شماره شناسنامه 11 متولد 1333/1/1 در قسمتی از ششدانگ به مساحت 718 متر مربع 
مشاع از2159 متر مربع بصورت یک قطعه زمین مشجر )باغ( با درختان مثمر تائید و رای خود را به میزان دو سهم از هفت سهم باستثنای یک 
هشتم بهای ثمنیه اعیانی از عرصه واعیان در 718 متر مربع مشاع از 2159 ششدانگ برای آقای داود حاجی علی لالانی  فرزند مرحوم احمد 

حاجی علی لالانی به شماره ملی 00440147344 متولد1369/10/23 صادره از شمیران با حدود ذیل صادر می نماید. 
شمالا: بطول 11/35 متر دیواری است به راه 

شرقا: به صورت منکسر و به طول های 26/85 متر 19/95 متر دیوار و سیم توریست به پلاک ثبتی 63 /25 فرعی
جنوبا: بصورت منکسر و به طول های 13/60 متر و 14/55 متر و5/80 متر به حریم راه و نهر عمومی دوم به صورت منکسر بطولهای 2/35 متر و 

10/75 متر 19/45 متر به پلاک ثبتی67 فرعی سوم بطول10/95 به راه 
غربا: به صورت منکسر به طول54/40 متر و سیم توریست به راه

محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز اگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین اگهی به مدت دو ماه اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 

نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/11/2 تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/11/17

15972 سرپرست واحد ثبتی حوزه ثبت ملک فشم

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی تصمیم هیات قانون 
تعیین تکلیف در قالب نظریه اصلاحی در خصوص رای صادره از طریق قانون ماده 147 برابر رای 1004/1402 مورخ 1402/6/17 هیات موضوع قانون 

تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی ملک فشم تصرفات 
با توجه به تقاضانامه ارائه شده و مستندات ضمیمه شامل) مبایعه نامه عادی مورخ 47/6/25 و ملاحظه نقشه ملک و گزارش کارشناس منتخب 
و صورت جلسه احراز تصرف بشماره 87/7957 /5/30 برای 718 متر مشاع از پلاک 66 فرعی از25 اصلی واقع در شنستان رای صادر شده از 
طریق ماده 147 و به لحاظ عدم اجرای رای تا این تاریخ به دلیل اشتباه در حدود مجددا با توجه به اعلام کارشناس و دستور ریاست اداره در 
هیات قانون تعیین تکلیف مطرح گردید و همچنین برابر پاسخ وضعیت ثبتی که حکایت از احراز مالکیت متقاضی نسبت به ملک مورد تقاضا و 
انتقال ملک از مالک رسمی به متقاضی داشته و تصرفات متقاضی نسبت به مورد تقاضا احراز گردیده و بررسی های محلی کارشناس آقای مهدی 
مظاهری که حکایت از عدم تعارض و بلامنازع بودن تصرفات متقاضی دارد لذا مالکیت وراث آقای احمد حاجی علی لالانی برابر گواهی انحصار 
وراثت به شماره 245/5/95 مورخ 95/9/29 دادنامه 271 متقاضی در تاریخ 1395/2/9 در اقامتگاه دایمی خویش فوت شده و وراث حین الفوت 
عبارتند از 1- سجاد حاجی علی لالانی به شماره ملی 0440147344 -2 محمود حاجی علی لالانی به شماره شناسنامه 561 متولد 1352/1/10 
به شماره شناسنامه 17  از شمیران 4- مهدیه حاجی علی لالانی  به شماره شناسنامه 7 متولد1356/6/1 صادره  -3 داوود حاجی علی لالانی 
متولد1360/11/19-5 – ربابه آب محله همسر متوفی به شماره شناسنامه 11 متولد 1333/1/1 در قسمتی از ششدانگ به مساحت 718 متر مربع 
مشاع از2159 متر مربع بصورت یک قطعه زمین مشجر )باغ( با درختان مثمر تائید و رای خود را به میزان دو سهم از هفت سهم باستثنای یک 
هشتم بهای ثمنیه اعیانی از عرصه واعیان در 718 متر مربع مشاع از 2159 ششدانگ برای آقای سجاد حاجی علی لالانی فرزند مرحوم احمد 

حاجی علی لالانی به شماره ملی 00440147344 متولد1369/10/23 صادره از شمیران با حدود ذیل صادر می نماید. 
شمالا: بطول 11/35 متر دیواری است به راه 

شرقا: به صورت منکسر و به طول های 26/85 متر 19/95 متر دیوار و سیم توریست به پلاک ثبتی 63 /25 فرعی
جنوبا: بصورت منکسر و به طول های 13/60 متر و 14/55 متر و5/80 متر به حریم راه و نهر عمومی دوم به صورت منکسر بطولهای 2/35 متر و 

10/75 متر 19/45 متر به پلاک ثبتی67 فرعی سوم بطول10/95 به راه 
غربا: به صورت منکسر به طول54/40 متر و سیم توریست به راه

محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز اگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین اگهی به مدت دو ماه اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 

نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/11/2 تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/11/17

15972 سرپرست واحد ثبتی حوزه ثبت ملک فشم
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی تصمیم هیات قانون 
تعیین تکلیف در قالب نظریه اصلاحی در خصوص رای صادره از طریق قانون ماده 147 برابر رای 1004/1402 مورخ 1402/6/17 هیات موضوع قانون 

تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی ملک فشم تصرفات 
با توجه به تقاضانامه ارائه شده و مستندات ضمیمه شامل) مبایعه نامه عادی مورخ 47/6/25 و ملاحظه نقشه ملک و گزارش کارشناس منتخب 
و صورت جلسه احراز تصرف بشماره 87/7957 /5/30 برای 718 متر مشاع از پلاک 66 فرعی از25 اصلی واقع در شنستان رای صادر شده از 
طریق ماده 147 و به لحاظ عدم اجرای رای تا این تاریخ به دلیل اشتباه در حدود مجددا با توجه به اعلام کارشناس و دستور ریاست اداره در 
هیات قانون تعیین تکلیف مطرح گردید و همچنین برابر پاسخ وضعیت ثبتی که حکایت از احراز مالکیت متقاضی نسبت به ملک مورد تقاضا و 
انتقال ملک از مالک رسمی به متقاضی داشته و تصرفات متقاضی نسبت به مورد تقاضا احراز گردیده و بررسی های محلی کارشناس آقای مهدی 
مظاهری که حکایت از عدم تعارض و بلامنازع بودن تصرفات متقاضی دارد لذا مالکیت وراث آقای احمد حاجی علی لالانی برابر گواهی انحصار 
وراثت به شماره 245/5/95 مورخ 95/9/29 دادنامه 271 متقاضی در تاریخ 1395/2/9 در اقامتگاه دایمی خویش فوت شده و وراث حین الفوت 
عبارتند از 1- سجاد حاجی علی لالانی به شماره ملی 0440147344 -2 محمود حاجی علی لالانی به شماره شناسنامه 561 متولد 1352/1/10 
به شماره شناسنامه 17  از شمیران 4- مهدیه حاجی علی لالانی  به شماره شناسنامه 7 متولد1356/6/1 صادره  -3 داوود حاجی علی لالانی 
متولد1360/11/19-5 – ربابه آب محله همسر متوفی به شماره شناسنامه 11 متولد 1333/1/1 در قسمتی از ششدانگ به مساحت 718 متر مربع 
مشاع از2159 متر مربع بصورت یک قطعه زمین مشجر )باغ( با درختان مثمر تائید و رای خود را به میزان دو سهم از هفت سهم باستثنای یک 
هشتم بهای ثمنیه اعیانی از عرصه واعیان در 718 متر مربع مشاع از 2159 ششدانگ برای آقای محمود حاجی علی لالانی  فرزند مرحوم احمد 

حاجی علی لالانی به شماره ملی 00440147344 متولد1369/10/23 صادره از شمیران با حدود ذیل صادر می نماید. 
شمالا: بطول 11/35 متر دیواری است به راه 

شرقا: به صورت منکسر و به طول های 26/85 متر 19/95 متر دیوار و سیم توریست به پلاک ثبتی 63 /25 فرعی
جنوبا: بصورت منکسر و به طول های 13/60 متر و 14/55 متر و5/80 متر به حریم راه و نهر عمومی دوم به صورت منکسر بطولهای 2/35 متر و 

10/75 متر 19/45 متر به پلاک ثبتی67 فرعی سوم بطول10/95 به راه 
غربا: به صورت منکسر به طول54/40 متر و سیم توریست به راه

محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز اگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین اگهی به مدت دو ماه اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 

نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/11/2 تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/11/17

15972 سرپرست واحد ثبتی حوزه ثبت ملک فشم

وزیر راه وعده داد

راه اندازی خط ریلی رشت - کاسپین تا پایان سال
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ماراتن قیمت خوراکی ها در دی ماه
بررســی ها نشان می دهد در مقایسه بین دی 1401 و 1402، گوشت قرمز، تن 
ماهی و گوجه فرنگی با بیشــترین رشــد قیمتی مواجه بوده و در مقابل برخی 
اقلام همچون روغن جامد و برنج ایرانی دچار کاهش قیمت شده اند. به گزارش 
اکوایران، مرکز آمار هر ماهه آماری از متوســط قیمت 53 قلم کالای خوراکی 
در ســفره خانوار منتشر می کند که با اســتفاده از قیمت ماه مد نظر نسبت به 
ماه مشابه در ســال گذشته می توان افزایش نقطه به نقطه سطح قیمت کالا را 
محاسبه کرد. شایان ذکر است تورم با افزایش قیمت انواعی از کالاها تفاوت دارد 
چراکه به افزایش ســطح عمومی قیمت ها تورم گفته می شود و افزایش قیمت 
یک کالای خاص عمدتا با نام گرانی یا افزایش قیمت شناخته می شود. بر اساس 
گزارش های منتشر شده از مرکز آمار مشاهده می شود از دی ماه 1401 تا دی 
1402 چهار قلم کالای گوشت گوســفند، گوشت گوساله، کنسرو تن ماهی و 
گوجه فرنگی با بیش از 100 درصد افزایش در ســطح قیمت های خود مواجه 
بوده اند. محاسبات بر اساس متوسط قیمت ها در نقاط شهری بوده و این امکان 
وجود دارد تا در مناطق مختلف نســبت های متفاوتی از افزایش قیمت احساس 
شــده باشد. به همین ترتیب آمارها نشان می دهد افزایش نقطه به نقطه قیمت 
گوشــت گوسفند و گوســاله به ترتیب 127 و 122 درصد بوده است. علاوه بر 
آن متوسط قیمت کنســرو تن ماهی حدود 113 درصد در مقایسه به دی ماه 
1401 افزایش یافته و قیمت گوجه فرنگی نیز حدود 107 درصد بالاتر از سال 
گذشــته به ثبت رسیده است. در مقابل مشاهده می شــود اقلام کالایی مانند 
روغن نباتی جامد و برنج ایرانی با بیشترین کاهش قیمت مواجه بوده اند. آمارها 
نشان می دهد سطح قیمت برنج ایرانی از دی 1401 تا ماه مشابه در سال جاری 
حدودا 8. 5 درصد کاهش داشــته و روغن نباتی جامد نیز با بیش از 10 درصد 
افت قیمت همراه بوده است. به طور کلی مشاهده می شود 5 قلم کالا در مقیاس 
نقطه به نقطه کاهش قیمت را تجربه کرده اند. همچنین آمارها نشان می دهند 
در بازه زمانی مورد بررسی، 8 قلم کالا افزایش قیمتی بین 50 الی 80 درصد را 
تجربه کرده اند. در مقابل قیمت 31 قلم کالا بین 20 تا 50 درصد افزایش داشته 

و 4 قلم کالا کمتر از 20 درصد گران شده اند. 

قیمت نفت بالا رفت
قیمت نفت در معاملات روز دوشــنبه بازار آســیا، افزایش یافت و بخشی از 
کاهش شدیدی که در معاملات هفته گذشته داشت، جبران کرد. به گزارش 
ایسنا، بهای معاملات نفت برنت با 3۶ سنت معادل 0. 5 درصد افزایش، به 77 
دلار و ۶۹ سنت در هر بشکه رسید. بهای معاملات وست تگزاس اینترمدیت 
آمریکا با 25 ســنت معادل 0/4 درصد افزایش، 72 دلار و 53 ســنت در هر 
بشکه معامله شد. هر دو شاخص در هفته گذشته، حدود هفت درصد کاهش 
داشتند. نفت برنت و شــاخص نفت آمریکا، روز جمعه پس از انتشار گزارش 
اشتغال بهتر از حد مطلوب آمریکا در ژانویه که احتمال کاهش نرخ های بهره 
در آینده نزدیک را کمتر کرد، دو درصد سقوط کردند. تحلیلگران شرکت مالی 
آی ان جی در یادداشتی نوشتند: امیدواری به آتش بس میان رژیم صهیونیستی 
و نیروهای مقاومت فلسطین، یکی از عوامل موثر در کاهش قیمت ها در هفته 
گذشــته بود. با ایــن حال، فعلا آتش بس قریب الوقوع به نظر نمی رســد. در 
پــی حملات آمریکا علیه اهدافی در یمن و همچنین علیه گروه های مقاومت 
اسلامی در خاورمیانه، سرمایه گذاران نگران تشدید تنش های ژئوپلیتیکی در 
این منطقه مانده اند. ویویــک دیهار، تحلیلگر گالای بانک کامن ولث گفت: با 
توجه به این که حملات اخیر آمریکا به شدتی که تصور می رفت، نبوده است، 
تصور می کنم صحبت درباره آتش بس در غزه، با کاهش تنش های خاورمیانه، 
تاثیر غالب تری داشته باشــد. بازارهای نفت احتمالا با حذف ریسک اختلال 
عرضه در خاورمیانه، واکنش نشان خواهند داد. دو حمله پهپادی اوکراینی به 
بزرگترین پالایشــگاه روسیه در جنوب این کشور، جدیدترین مورد از سلسله 
حملات به تاسیسات نفتی روسیه است که صادرات نفتا از این کشور را کاهش 
داده است. شــرکت لوک اویل که مالک پالایشگاه ولگوگراد به ظرفیت 300 
هزار بشــکه در روز اســت، بعدا اعلام کرد این تاسیسات فعالیت عادی دارد. 
بر اســاس گزارش رویترز، در آمریکا، برق در پالایشگاه نفت شرکت بریتیش 
پترولیوم به ظرفیت 435 هزار بشکه در روز در وایتینگ ایندیانا، تا اواسط روز 
جمعه برقرار شد اما بریتیش پترولیوم تاریخ ازسرگیری فعالیت این تاسیسات 

را اعلام نکرده است. 

تورم ترکیه به ۶۴ درصد رسید
تورم ســالانه ترکیه در ماه ژانویه به ۶4.8۶ درصد افزایش یافت.به گزارش 
ایسنا، موسسه آمار ترکیه اعلام کرد که تورم سالانه در ترکیه طی ماه ژانویه 
به ۶4.8۶ درصد رســیده است. رقم منتشرشده نسبت به رقم گزارش شده 

در ماه گذشته اندکی افزایش یافته است.
بیشترین افزایش در نرخ تورم سالانه عمدتا ناشی از جهش ۹2.27 درصدی 
قیمت ها در گروه هتل ها، کافه ها و رستوران ها بوده است. پوشاک و کفش با 
40.۶23 درصد افزایش نسبت به مدت مشابه سال قبل کمترین رشد قیمت 
را در ماه مورد گزارش به ثبت رســاندند.قیمت مصرف کننده ماه به ماه طی 
ژانویه ۶.7 درصد و قیمت تولیدکننده نســبت به ماه دســامبر 44.2 درصد 
افزایش یافت. این نرخ در مقایسه با دسامبر 4.14 درصد صعود کرده است.

ترک اســتات اظهار کرد که نرخ تورم 12 ماهه در ژانویه 2024 به 54.72 
درصد رســید.وزیر دارایی ترکیه، مهمت شیمسک گفت که تورم ماهانه در 
مــاه ژانویه ۶.7 درصد به دلیل اثرات موقت افزایش یافت، در حالی که تورم 

سالانه ۶4.۹ درصد بود.
وی تاکید کرد: این اثرات موقتی که تا حد زیادی در نرخ ماه ژانویه منعکس 
شد، انتظار نمی رود بر روند تورم تاثیر بگذارد.مهمت شیمسک افزود: از ماه 
فوریــه پیش بینی می کنیم تورم ماهانه به میــزان قابل توجهی کاهش یابد 
و مطابق با مســیر پیش بینی ما باقی بماند؛ تورم ســالانه در نیمه دوم سال 
کاهش چشــمگیری خواهد داشت.بیزنس نوشــت، وزیر دارایی ترکیه بیان 

کرد که حفظ ثبات قیمت ها اولویت اصلی ماست.

آخرین وضعیت بازار رمزارزها 
در جهان

یــک تحلیلگر بازار ارزهــای دیجیتال که به دلیل تحلیل هــای خود در این 
حوزه شــناخته شده است، نموداری را به اشتراک گذاشت که نشان می دهد، 

بیت کوین )BTC( به سطوح بالای تاریخ صعود خواهد کرد.
به گزارش ایســنا، این تحلیلگر در یوتیوب اظهار کــرد: با توجه به میانگین 
متحــرک 200 هفته ای بیت کوین، احتمال ســقوط مجدد بیت کوین به زیر 
31هزار دلار کم اســت.وی می گوید: از لحاظ تاریخی، هنگامی که بیت کوین 
از خــط میانگین متحرک منحرف می شــود، از این خط پایین نمی آید البته 
در این مورد تضمینی نیســت اما می تواند به این معنی باشــد که به نظر من 
دوباره به زیر 31هزار دلار نخواهیم رســید. نکته خوب این است که این پایه 
در حال افزایش اســت زیرا میانگین متحرک 200 هفته ای همیشه در حال 
افزایش است، بنابراین ماه آینده 31هزار دلار نخواهد بود، می تواند 32هزار یا 

35هزار دلار باشد.
همچنین پلن بی پیش بینی کرد که بزرگترین ارز دیجیتال از نظر ارزش بازار، 
احتمالا در ســه ماهه چهارم سال جاری به بالاترین حد خود خواهد رسید و 
به دنبال آن ســقوط خواهد کرد.به نقل از کارنسی، وی افزود: قبل از سقوط 
دیگر، بالاترین رکورد را خواهیم دید و این صعود معمولا ۶ ماه پس از هاوینگ 
اتفاق می افتد، بنابراین می توانیم در ماه اکتبر امســال )2024( شاهد رکورد 
جدیدی باشــیم.مجموع ارزش بازار جهانــی ارزهای دیجیتال در حال حاضر 
1.۶4 تریلیون دلار برآورد می شود که این رقم نسبت به روز قبل  0.۶4 درصد 

کمتر شده است. 
در حــال حاضر 51.14 درصد کل بازار ارزهای دیجیتال در اختیار بیت کوین 
است که 0.07 درصد کاهش روزانه را ثبت کرده است.حجم کل بازار ارزهای 
دیجیتال در 24 ســاعت گذشته 34.۹۶ میلیارد دلار است که 22.4۶ درصد 
افزایش داشــته است. حجم کل در امور مالی غیر متمرکز در حال حاضر 3.۹ 
میلیارد دلار اســت که 11.17 درصد از کل حجم 24 ســاعته بازار ارزهای 
دیجیتال  بوده و حجم تمام سکه های پایدار اکنون 30.12 میلیارد دلار است 
که 8۶.13 درصد از کل حجم 24 ســاعته بازار ارزهای دیجیتال را تشــکیل 

می دهد.

گزارش 

بازار انرژی 

ملل 

ارز دیجیتال 

ارزش واردات کالاهای چینی به کشــور پس 
از امضــا معاهده 25 ســاله بین ایران و چین 
افزایش یافته و در ده ماه نخســت امسال به 
بالاترین سطح خود رســیده است. همچنین 
این رقم در مدت زمان مشــابه در ســال ۹۹ 
کمترین میزان خود را طی شش سال گذشته 

به ثبت رسانده است.
به گزارش اکوایران، بررسی داده های منتشر 
شده توســط گمرک جمهوری اسلامی ایران 
نشان می  دهد، پس از شیوع بیماری کرونا، در 
10 ماه نخســت سال ۹8 واردات کالا از چین 
به کشور کاهش یافته و به 7 هزار میلیون دلار 
رســیده است. این رقم کمترین سطح واردات 
ثبت شــده از سال ۹7 تا کنون بوده است.پس 

از آن و به دنبال امضا معاهده 25 ســاله بین 
ایران و چیــن، ارزش واردات کالاهای چینی 
طی ده ماه نخســت هر ســال افزایش یافته 
است. این رقم در 10 ماه نخست امسال از مرز 
15 هزار میلیون دلار عبــور کرده و بالاترین 
ســطح واردات کالاهای چینی به ایران طی ۶ 
ســال مورد بررسی محسوب می شود.بنابراین 
بــه نظر می رســد امضا این معاهــده یکی از 
عوامــل افزایش ارزش واردات کالاهای چینی 
در بازار ایران باشــد. اما بــا توجه به کاهش 
سرعت این رشد باید دید آیا این رویه ادامه دار 
خواهد شد؟ در ســال ۹۹ زمزمه  های بررسی 
انعقاد یک قرارداد 25 ساله بین ایران و چین 
در کشــور بحث برانگیز شد. مقامات این سند 

را یک برنامه سیاســی  راهبردی، اقتصادی و 
فرهنگی عنوان کرده و اجرا آن را زمینه ســاز 
افزایش روابط اقتصــادی، بازرگانی و تجاری 
بین دو کشــور دانســتند. در این گزارش به 
دنبال بررســی این مســاله هستیم که ارزش 
واردات کالاهای چینی به کشــور پس از امضا 

این تفاهم نامه چگونه تغییر کرده است؟
داده  های منتشــر شده توســط گمرک ایران 
نشان می  دهد در ده ماه نخست امسال ارزش 
واردات کالاهای چینی به کشــور به 15 هزار 
و 200 میلیون دلار رسیده است. این رقم در 
مقایســه با مدت زمان مشابه در سال 1401 
رشد 1۹.7 درصدی داشته است. به بیان دیگر 
از ابتدای سال 1402 تا پایان دی ماه، ارزش 

واردات کالاهای چینی 1۹.7 درصد بیشتر از 
ارزش واردات آن در همیــن بــازه زمانی طی 
سال 1401 بوده است.در 10 ماه نخست سال 
13۹7، ارزش واردات کالاهای چینی به کشور 
معادل 8 هزار و ۹13 میلیون دلار بوده است. 
یکسال بعد، ارزش واردات 10 ماهه کالاهای 
چینی به ۹ هزار و 172 دلار رسیده و رشد 2.۹ 
درصدی را تجربه کرده است. اما رویه افزایش 
واردات کالاهای چینی به کشور ادامه دار نبود 
و در سال ۹۹ متوقف شد.در سال ۹۹، ارزش 
واردات کالاهای چینی به کشور در یک دوره 
10 ماهه، در قیاس با  همین رقم در سال ۹8، 
نزدیک به 14 درصد کاهش یافته و در پایین 
ترین سطح خود نســبت به دو سال گذشته 

قرار گرفته اســت. شــاید بتوان دلیل اصلی 
این کاهش را به شــیوع بیماری کرونا نسبت 
داد.این بیماری پاییز ســال ۹8 آغاز شد و به 
سرعت سراسر جهان را آلوده ساخت. اختلال 
در سیستم عرضه کشور چین به دنبال اعمال 
قرنطینه  های ســنگین، کاهــش تقاضا و نیز 
اختلال در سیستم حمل و نقل جهانی از دلایل 
عمده کاهش این واردات بوده اســت.در سال 
۹۹ زمزمه  هــای امضا یک معاهده بین ایران و 
چین به گوش رسید. این قرار داد سرانجام در 
دی ماه 1400 امضا شد. در 10 ماه نخست سال  
1400، از یکسو کاهش قرنطینه  ها و از سوی 
دیگر چشــم انداز ایجاد شده به دلیل امید به 
افزایش روابط تجاری بین ایران و چین، منجر 
به آن شــد که ارزش کالاهــای وارداتی این 
کشور به ایران از مرز ۹ هزار میلیون دلار عبور 
کرده و رشــد 20 درصدی را به ثبت برساند.
سرعت افزایش ارزش کالاهای وارداتی از چین 
به ایران در سال 1401 بیشتر شده و به بیش 
از 33 درصد رســیده اســت. به بیان دقیق  تر 
ارزش کالاهای روانه شده از چین به ایران، در 
ده ماه نخست 1401 معادل 12 هزار و ۶88 

میلیون دلار بوده است.
این رونــد فزاینده ادامه دار شــد و در نهایت 
در ده ماه نخســت امسال به 15 هزار و 200 
میلیون دلار رســیده اســت. بدین ترتیب در 
شش سال گذشته، بیشــترین ارزش واردات 
کالاهــای چینی بــه ایران در یــک دوره ده 
ماهه، به نام سال 1402 به ثبت رسیده است.

البته باید توجه داشــت رشــد واردات در 10 
ماه نخست امسال نسبت به سال های 1401 و 
1400 کمتر شده است. این کاهش به معنای 
کمتر شــدن واردات نیست. بلکه همانطور که 
اشاره شده است، ارزش واردات بالا رفته، اما از 

سرعت رشد آن کاسته شده است. 
بنابراین باید دید آیــا این روند فزاینده که از 
ســال ۹۹ آغاز شده در سال  های آتی ادامه دار 
خواهد بود یــا ماجرا جور دیگری رقم خواهد 
خورد.البتــه بایســتی در کنــار واردات آمار 
صادرات ایران به چین هم بررســی کرد، اگر 
این قرارداد 25 ســاله تنهــا موجب افرایش 
واردات از چین شده باشد و اثری بر صادرات 
ایران به چین به نگذاشــته باشد، نکته مثبتی 
نبوده و منفعتــی یکجانبه به نفع چین تلقی 
می شــود. اکوایــران در گزارش هــای آتی به 
بررســی روند صادرات ایران به چین خواهد 

پرداخت.

در 10 ماهه امســال صادرات محصــولات فولادی کاهش 
5.5 درصــدی یافته اما صادرات گندله، کنســانتره و آهن 
اســفنجی که به نوعی محصول خام محسوب می شوند با 
افزایش مواجه شده اند.به گزارش خبرنگار مهر، در زنجیره 
فولاد چند حلقه از جمله ســنگ آهن، کنسانتره، گندله، 
آهن اسفنجی، شــمش و محصول نهایی وجود دارد که از 
ســنگ آهن تا آهن اسفنجی جز محصولات خام و شمش 
جزو محصول نیمه خام به شــمار می رونــد. در دنیا ابتدای 
زنجیره فولاد که جزو محصولات خام محســوب می شوند، 
مشتری بیشــتری دارد و با توجه به این موضوع، این گونه 
به نظر می رســد که برای تولیدکننــدگان ایرانی، صادرات 
محصولات خام و نیمه خام ساده ترین نوع صادرات به شمار 
می رود، در حالی که باید به ســمت صادرات با محصولات 
ارزش افزوده بیشــتر پیش رفت.بر همین اساس نیزبررسی 
وضعیت صادرات محصولات فولادی در 10 ماهه امســال 

نشان می دهد که صادرات محصولات فولادی با کاهش 5.5 
درصدی مواجه شده در حالی که صادرات گندله، کنسانتره 
و آهن اســفنجی به ترتیب ۶۶.7 درصــد، ۶82.1 درصد و 
10۹.۹ درصد مواجه شده است. همچنین صادرات شمش 
که محصولی نیمه خام محسوب می شود رشد 7.7 درصدی 
یافته است.بر اساس این گزارش، در این مدت یک میلیون 
و 220 هــزار تن مقاطع طویل فولادی صادر شــده که در 
مقایســه با مدت مشابه پارسال بیانگر کاهش 5.۹ درصدی 
است.جزئیات صادرات مقاطع طویل فولادی بیانگر آن است 
که 82 هزار تــن تیرآهن، ۹۹ هزار تن نبشــی، ناودانی و 
ســایر مقاطع و یک میلیون و 3۹ هــزار تن میلگرد صادر 

شده که نسبت به 10 ماهه پارسال به ترتیب افزایش 13.۹ 
درصــدی، 15.1 درصــدی و کاهش ۹ درصدی را نشــان 
می دهد.همچنین در این مدت 24۶ هزار تن مقاطع تخت 
فولادی صادر شــده که نسبت به 10 ماهه پارسال کاهش 
4 درصدی را نشان می دهد.بررسی جزئیات صادرات مقاطع 
تخت فولادی نشــان می دهد که 1۹8 هزار تن ورق گرم، 
4 هزار تن ورق ســرد و 41 هزار تن ورق پوششــدار صادر 
شده که به ترتیب بیانگر رشد 1۶ درصدی و کاهش 73.3 
درصدی و 37.۹ درصدی اســت.بر این اساس صادرات کل 
محصولات فولادی در 10 ماهه امسال یک میلیون و 4۶۶ 
هزار تن بوده که نســبت به صــادرات یک میلیون و 551 

هزار تنی در 10 ماهه پارســال، افت 5.5 درصدی را نشان 
می دهد.همچنیــن در این مــدت 3 میلیون و ۶0 هزار تن 
شــمش فولادی صادر شده که بیانگر افزایش 7.7 درصدی 
نســبت به 10 ماهه پارسال است. در این بخش 2 میلیون 
و 143 هزار تن بیلت و بلوم و ۹17 هزار تن اســلب صادر 
شــده که به ترتیب کاهش 0.05 درصدی و افزایش 31.8 
درصدی را نشــان می دهد. 31۹ هزار تن آهن اســفنجی 
صادر شــده که افزایش 10۹.۹ درصدی را نشان می دهد. 
همچنین 855 هزار تن گندله سنگ آهن و 524 هزار تن 
کنسانتره سنگ آهن صادر شده که به ترتیب بیانگر افزایش 
۶۶.7 درصدی و ۶82.1 درصدی است.به این ترتیب در 10 
ماهه امسال صادرات کنسانتره سنگ آهن با ۶82.1 درصد 
افزایش در صدر فهرست صادرات این حوزه قرار داشته و در 
مقابل صادرات ورق ســرد با کاهش 73.3 درصدی در قعر 

جدول صادرات این بخش قرار دارد.

مدیرعامل شــرکت پالایــش نفت تهــران از افزایش 1.5 
میلیون لیتری تولید بنزین روزانه این پالایشــگاه با اجرای 
پروژه سی سی آر )واحد بنزین سازی( خبر داد.حامد آرمان فر 
اظهار کرد: با اجرای پروژه ارتقای کیفی نفت کوره پالایشگاه 
تهــران، مقدار گوگرد مــازوت از 3.5 درصد به نیم درصد 
خواهد رسید که در شرایط ناترازی گاز و استفاده نیروگاه ها 
از سوخت دوم بسیار کمک کننده خواهد بود.وی افزود: کل 
فضای شــرکت پالایش نفت تهران 470 هکتار است که از 
این مقــدار 200 هکتار مربوط به فضــای صنعتی و 280 
هکتار مربوط به فضای ســبز است که با استفاده از پساب 
کلانشــهر تهران آبیاری می شود.مدیرعامل پالایشگاه نفت 
تهران تصریح کرد: فضای ســبز پالایشــگاه نفت تهران در 
سال های گذشته وضع مطلوبی نداشــت، اما با استفاده از 

پساب تصفیه شده پالایشــگاه برای آبیاری درختان شرایط 
آن بسیار مناسب شده است.وی افزود: امروز کاشت 3 هزار 
اصله نهال در پالایشــگاه نفت تهران کلید خورد که از این 
مقدار 1000 اصله مربوط به درختــان زیتون، 300 اصله 
ســنجد و هزار اصله توت و 250 اصله بادام و… است که 

امروز به صورت نمادین چند نهال کاشته شد.
آرمان فر با اشاره به اینکه کل پروژه های در حال اجرای این 
شرکت محیط زیستی اســت، بیان کرد: همه این پروژه ها 
برای بهبــود کیفیت هوا، خاک و محیط زیســت اجرایی 
می شــود.وی از اجرایی شدن پروژه تصفیه روزانه 52 هزار 

مترمکعب پســاب پالایشــگاه نفت تهران خبر داد و گفت: 
بخشــی از این پروژه راه اندازی شــده و امیدواریم به زودی 
تکمیل و وابستگی ما به آب لوله کشی به طور کامل برطرف 
شود.مدیرعامل شرکت پالایش نفت تهران تأکید کرد: پروژه 
سی سی آر )واحد بنزین ســازی( در این پالایشگاه به منظور 
افزایــش کیفیت بنزین در حال اجراســت که با راه اندازی 
آن، بنزیــن تولیدی پالایشــگاه از بنزین پــاک به یورو 4 
و یورو 5 تبدیل خواهد شــد و افزون بــر آن مقدار بنزین 
تولیدی از روزانه ۶.5 میلیون لیتر به 8 میلیون لیتر در روز 
افزایش خواهد یافت.بر اســاس اعلام وزارت نفت، با اجرای 

تفاهم نامه بین جهاد کشــاورزی و شــرکت ملی پالایش و 
پخش فرآورده های نفتی، کاشــت 500 هزار اصله نهال در 
صنایع پالایشی کشور به صورت همزمان اجرایی خواهد شد 
که این عدد در پالایشــگاه تهران 3 هزار اصله، بندرعباس 
200 هزار اصله، در پالایشــگاه ســتاره خلیج فارس 120 
هزار اصله، در پالایشــگاه لاوان 1300 اصله، در پالایشگاه 
شیراز 1000 اصلی، در شرکت ملی مهندسی و ساختمان 
نفت 200 هزار اصل، در پالایشــگاه کرمانشــاه 100 هزار، 
در شــرکت خطوط لوله و مخابــرات نفت 18 هزار و 200 
اصله، در شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 22 هزار و 
500 اصله، در پالایشــگاه آبادان 32 هزار و 500 اصله، در 
پالایشگاه اصفهان 40 هزار اصله و در پالایشگاه شازند 50 

هزار اصله خواهد بود.

براســاس آمار موجود در ۹ ماهه سال جاری 
شــرکت خطوط لوله و مخابــرات نفت ایران 
4۹.3 میلیارد لیتر فرآورده نفتی و 53 میلیارد 
لیتر نفت خام از بســتر شبکه خطوط لوله به 

مبادی مصرف انتقال داده شده است.
به گزارش شرکت خطوط لوله و مخابرات نفت 
ایران، رشــد 7 درصدی انتقال مواد نفتی در 
دولت ســیزدهم خود موید این موضوع است 
که تمام ساز و کارهای صنعت انتقال نفت در 
راســتای کاهش هزینه های حمل و از سوی 
دیگر حفظ محیط زیســت و توجه به صنعت 
پالایش با کاهش مصرف سوخت )نفت گاز( در 
فرآیند سوخت رسانی از طریق تانکرهای جاده 

پیما، بسیج شده است.
توســعه شــبکه خطوط لوله و تبدیل الگوی 
حمــل و نقل جاده ای به خطوط لوله از جمله 
برنامه های مهمی است که به جد توسط وزارت 
نفت درحال پیگیری است. این در حالی است 
کــه با راه اندازی محورهــای جدید خط لوله 
بــرای انتقال مواد نفتی ضمــن صرفه جویی 
در مصــرف ســوخت )نفــت گاز(، از حرکت 
تانکرهای نفتکش که منشــایی بــرای وقوع 
حوادث غیرمترقبه در جاده های کشــور تلقی 
می شوند ممانعت کرده و میزان حوادث و مرگ 
و میر احتمالی ناشی از آن و پیامدهای زیست 
محیطی را به حداقل برســاند.بر اســاس آمار 
موجود در ۹ ماهه ســال جاری 4۹.3 میلیارد 
لیتر فرآورده نفتی و 53 میلیارد لیتر نفت خام 
از بستر شــبکه خطوط لوله به مبادی مصرف 
انتقال داده شده است.که بدین ترتیب از تردد 
بیش از چهــار میلیون تانکر نفتکش 25 هزار 
لیتری در ســطح جاده های کشور جلوگیری 

شده است. 
این در شــرایطی اســت که در صورت توقف 
فرآیند انتقال از بستر شبکه خطوط، می بایست 

بیش از چهار میلیون تانکر نفتکش مســافتی 
معادل 4.8 میلیــارد کیلومتر را در جاده های 
کشور پیمایش می کردند که انجام این فرآیند 
گذشته از عدم وجود چنین پتانسیلی در ناوگان 
نفتکش های جاده پیمای کشــور، مشــکلات 
متعــدد ترافیکی، ایمنی و محیط زیســتی را 
به وجود می آورد.براســاس محاسبات صورت 
گرفته با تلاش صورت گرفته برای اســتفاده 
حداکثری از ظرفیت خطوط لوله انتقال مواد 
نفتی در این مدت، خالص صرفه جویی انرژی 
معادل 1.3 میلیارد لیتر نفت گاز )در مقایسه با 
حمل جاده ای( را موجب شده است. این میزان 
صرفه جویی، حداقل معادل 815 میلیون دلار 
برای کشور ارزش اقتصادی دارد. لازم به ذکر 
است از آنجا که منبع اصلی انرژی مصرفی در 
خطوط لوله گاز طبیعی یا برق تولید شــده از 
مصرف گاز طبیعی در نیروگاه ها است؛ ارزش 
واقعی عملکرد صحیح و حداکثری خطوط لوله 
انتقال مواد نفتی، تنها از منظر عملکرد انرژی، 
بسیار بیشــتر از عدد 815 میلیون دلار در نه 

ماه ابتدایی سال جاری برای کشور است.
رشد بیش از ۴.۵ درصدی 
در حجم انتقال مواد نفتی

در مجمــوع بایــد تاکیــد کــرد عملکــرد 
حجمی )حجــم انتقــال مواد نفتی( شــرکت 
خطوط لوله و مخابــرات نفت ایران در نه ماه 
ابتدایی سال 1402، در مقایسه با مدت مشابه 
ســال گذشــته بیش از 4.5 درصد و عملکرد 
تن کیلومتری آن بیــش از 3.7 درصد افزایش 
داشته اســت.اما مأموریت های شرکت خطوط 
لوله و مخابرات نفت ایــران به عنوان زمامدار 
اصلی صنعت انتقال نفــت تنها در امر انتقال 
خلاصه نمی شــود.اواخر آذرماه سال جاری با 
حمله سایبری به ســامانه سوختگیری و بروز 
اختلال در جایگاه های سوخت عرضه سوخت 

با کارت سوخت برای مدتی کوتاه متوقف شد. 
در این مقطع از زمان با اقدامات انجام شــده 
از سوی دســت اندرکاران این بحران مدیریت 
شــد.به این ترتیب پس از وقــوع این حادثه 
بلافاصله گروه هــای متخصص به جایگاه های 
عرضه سوخت مســتقر در تهران اعزام شدند 
همچنیــن با هماهنگــی به عمل آمــده، به 
تمامی مناطق 12 گانه کشــور نیز ابلاغ شــد 
تــا گروه های خــود را بــه جایگاه های عرضه 
سوخت بســیج کنند.این گروه ها در دو بخش 
عملیات فنی پیکربندی دســتگاه ها و نصب و 
راه اندازی آنها در جایگاه های سوخت بصورت 
شبانه روزی و با برنامه ریزی و مدیریت منظم 
را در کنار متخصصان شــرکت ملی پخش و 
مدیریــت شــرکت ملی پالایــش و پخش به 
انجام رساندند تا بدین ترتیب با خدمت فنی و 
عملیاتی وضعیت جایگاه های سوخت و سامانه 
مربوطه در راســتای خدمات رسانی بهینه به 
عموم هموطنان بــه وضعیت عادی بازگردد.با 
توجه به اهمیت موضوع سوخت رسانی بویژه 
در نیمه دوم سال و ورود فصل سرما برای ارائه 
خدمات در صنعت بــرق و جلوگیری از وقفه 
در این مهم، طی ۹ ماهه ســال جاری حدود 
2 میلیارد و 517 میلیون لیتر ســوخت مایع 
به نیروگاه های متصل به شــبکه خطوط لوله 
ارســال شده اســت.اتصال نیروگاه های کشور 
به شــبکه خطــوط لوله از جملــه طرح های 
مهمی است که در جلوگیری از قاچاق سوخت، 
کاهش خطرهای جاده ای، حفظ محیط زیست 
و افزایش ایمنی، اســتمرار فرآینــد انتقال و 
کاهش هزینه تمام شــده انتقال فــرآورده به 
یک پنجم آن هم نسبت به حمل ونقل جاده ای 

تأثیر بسزایی خواهد داشت.
در حال حاضر 11 نیروگاه اعم از سروچادرملو، 
تابان، خرم آباد، ســمنگان، شریعتی، کاشان، 

نیروگاه شهید بشتی لوشان، ایسین، هنگام، در 
فهرست اتصال به شبکه خطوط لوله قرار گرفته 
اند. در این میان نیروگاه نکا که ســال گذشته 
عملیاتی شــد و نیروگاه علی آباد گلستان در 

حال اجرا و عملیاتی شدن می باشد.
پایش مسیر خطوط 

با ریزپرنده ها
با توجه به اهمیت حراست از تأسیسات انتقال 
نفت، بکارگیری ریزپرنده ها در دستور کار قرار 
گرفته است، در سال جاری جلسات متعددی 
با هدف آشنایی با توانمندی شرکت های فعال 
در حوزه پهپــادی بمنظور پایش خطوط لوله 
انتقال نفت بوســیله پهپاد برگزار شده است. 
همچنیــن با توجه به اعــلام آمادگی یکی از 
شــرکت ها درخصوص انجام تست میدانی در 
طول یکی از مســیر خطوط لولــه، پیگیری 
لازم در دست اقدام اســت.این درحالی است 
که فنــاوری پیگرانی هوشــمند خطوط لوله 
در کشــور با اســتفاده از ظرفیت شرکت های 
دانش بنیان و با انحصارشــکنی از شرکت های 
خارجــی در اولویت هــای این شــرکت قرار 
گرفته اســت.به این منظور در آذرماه ســال 
 GGT جاری قرارداد ســاخت بــار اول روتور
توربیــن Sulzer S۷ بین شــرکت خطوط 

لوله و مخابرات نفت ایران و یک شرکت دانش 
بنیان به امضا رسید. همچنین نظر به اهمیت 
توســعه و اجرای طرح هــای کلان در صنعت 
انتقال نفت، با اقدامات و پیگیری های صورت 
گرفته تأمین اعتبارات طرح های صنعت انتقال 
نفت بــه 20 هزار میلیارد تومــان ارتقا یافته 
اســت.بنابراین با اخذ مجوز از شورای اقتصاد 
و مکاتبات صورت گرفته از ســوی مقام عالی 
وزارت نفت با ســازمان برنامه بودجه ســقف 
اعتبارات طرح ها ی صنعت انتقال به 20 هزار 

میلیارد تومان رسید.
همچنین با برنامه ریزی هــای صورت گرفته 
بیش از ۹0 درصدی ارتباطات این شــرکت از 
طریق شبکه فیبرنوری در آینده نزدیک مجهز 
به زیرساخت و شبکه فیبر نوری خواهند شد. 
در حــال حاضــر از 12 منطقه این شــرکت، 
پیش تر 4 منطقه تهران، مرکزی، لرســتان و 
خوزستان تجهیز کامل شــده اند. دو منطقه 
اصفهان و جنوبشــرق نیز طی ماه گذشته به 
شبکه فیبرنوری سراسری شرکت خطوط لوله 
و مخابرات نفت ایران متصل شده اند.بر اساس 
ایــن گزارش اتصال فیبرنــوری مناطق خلیج 
فارس و شــمال نیز در حال اجــرا بوده و در 

آینده نزدیک عملیاتی خواهند شد.

سوغات قرارداد 25 ساله برای ایران چه بود؟

زیر و بم واردات از چین

کارنامه صادرات فولاد در ۱۰ ماهه ۱۴۰2

 خام فروشی فولاد افزایش یافت

افزایش ۱.5 میلیون لیتری تولید بنزین

شرکت خطوط لوله و مخابرات نفت ایران گزارش داد

انتقال 5۳ میلیارد لیتر نفت خام از بستر شبکه خطوط لوله
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بیش از ۳۶ هزار میلیارد ریال پروژه
 آماده افتتاح برق منطقه ای خوزستان در دهه فجر

گروه شهرســتانها- پژمان  کریمی: مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای 
خوزســتان از ۳۶ هزار و ۷۰۹ میلیارد ریال پروژه آماده افتتاح این شــرکت در 
دهه فجر خبر داد. به گزارش روابط عمومی  شــرکت برق منطقه ای خوزستان، 
علی اســدی با گرامیداشت دهه مبارک فجر بیان کرد: این شرکت ۲۸ پروژه در 
بخش خطوط و پســت های برق با ارزش سرمایه گذاری ۳۶ هزار و ۷۰۹ میلیارد 
ریال آماده افتتاح در دهه فجر دارد.وی با بیان اینکه این پروژه ها توســعه شبکه 
انتقال و فوق توزیع خوزستان را به همراه داشته است، افزود: پروژه های مذکور که 
در شهرهای مختلف استان به ثمر نشسته اند، تقویت زیرساخت های برق استان 
و تامین برق مشــترکین چه در بخش خانگی و چه در بخش صنایع و نیز سایر 

بخش های متقاضی را باعث شده است.
مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای خوزستان تصریح کرد: نصب ترانس ۲۳۰ 
به ۱۳۲ کیلوولت اهواز ۱ به ظرفیت ۱۲۵ مگاولت آمپر، تکمیل پســت ۴۰۰ به 
۱۳۲ کیلوولت  هاشمی  اهواز به ظرفیت ۳۱۵ مگاولت آمپر، احداث پست موبیل 
شادگان به ظرفیت ۳۰ مگاولت آمپر، نصب ترانس در پست سبزآب اندیمشک به 
ظرفیت ۱۷۵ مگاولت آمپر، تکمیل پست ۱۳۲ به ۳۳ کیلوولت GIS خزامی  به 
ظرفیت ۵۰ مگاولت آمپر، تعمیر و بازسازی ترانس ۴۰۰ به ۱۳۲ کیلوولت اصلی 
شوشتر به ظرفیت ۲۰۰ مگاولت آمپر، فاز اول تعویض هادی خط ۲۳۰ کیلوولت 
اهواز ۲ – سپیدار به طول ۱۲ کیلومتر، تعویض  هادی خط ۲۳۰ کیلوولت اهواز 
۲ – صنایع به طول ۱۲ کیلومتر و نصب شــبکه فیبر نوری خط ۴۰۰ کیلوولت 
نیــروگاه بهبهان – ارجان به طول ۵۰ کیلومتر مــدار، از جمله ۲۸ پروژه آماده 

افتتاح است.
به گفته اســدی، هدف شــرکت برق منطقه ای خوزســتان توسعه متوازن 
زیرساخت های برق در همه استان است و در مناطقی که مشترکین و تقاضاهای 
جدید شکل می گیرد، ظرفیت شبکه برق آن منطقه برای پاسخگویی به رشد بار، 
افزایش پیدا می کند. شرکت برق منطقه ای خوزستان مسئولیت انتقال برق در ۲ 

استان خوزستان و کهگیلویه و بویراحمد را بر عهده دارد.

توسعه تعاملات مپنا و ذوب آهن اصفهان
 در حوزه تامین ریل و حمل و نقل ریلی

گروه شهرســتانها: در راســتای افزایش تعاملات گروه مپنا با ذوب آهن 
اصفهان، علی امام مدیرعامل بخش حمل و نقل گروه مپنا ، مهدی رشیدی مدیر 
برنامه ریزی و توسعه صدر تامین و هیات همراه با مهدی کوهی مدیرعامل ذوب 
آهن اصفهان و جمعی از معاونین و مدیران این شرکت،  دیدار و گفتگو نمودند.

علی امــام مدیرعامل بخش حمل و نقل گروه مپنــا در این دیدار گفت : از 
بخش های مختلف کارخانه ذوب آهن اصفهان و محصولات راهبردی آن به ویژه 
ریل ملی بازدید بسیار خوبی داشتیم، همچنین توانمندی های مدیریت راه آهن 
و ترابری این شرکت در بخش ساخت و تعمیر تجهیزات نیز بسیار چشمگیر بود.
وی افزود : گروه مپنا از طریق ساخت پروژه تصفیه خانه ذوب آهن و همچنین 
حمل مواد اولیه این کارخانه تعاملات بســیار خوبی با ذوب آهن اصفهان دارد و 
هدف از بازدید و نشســت امروز ارتقاء سطح این همکاری ها و مشارکت بیشتر با 

توجه به توانمندی ها و پتانسیل های دو شرکت است.
مدیرعامل بخش حمل و نقل گروه مپنا ادامه داد : ذوب آهن اصفهان با تولید 
ریــل خودکفایی در عرصه تامین داخل این محصول اســتراتژیک را برای ایران 
اســلامی رقم زد و گروه مپنا هم در بخش حمل و نقل ریلی فعالیت های بسیار 
خوبی داشته است لذا بهره گیری از این ظرفیت ها در راستای ارزش آفرینی برای 

ایران عزیزمان از اهمیت شایان توجهی برخوردار می باشد.
مهدی کوهی مدیرعامل ذوب آهن اصفهان نیز اظهار داشــت : این مجتمع 
عظیم صنعتی با تولید ریل پیشران بخش حمل و نقل ریلی کشور در دو بخش 
راه آهن سراســری و متروی کلان شهرها اســت و خطوط مختلف ریلی کشور 
مانند میانه- اردبیل، چابهار زاهدان، همدان- سنندج و در بخش مترو نیز کلان 
شهرهایی مانند تهران، اصفهان، مشــهد و ... ریل مورد نیازشان را از ذوب آهن 

اصفهان تامین می کنند.
وی افزود: در بخش صنعتی ســازی ساختمان نیز ذوب آهن اصفهان با تولید 
تیرآهن بال پهن تا ســایز ۳۰ به عنوان نماد ســازه سبز و ایمن در سطح کشور 
شناخته می شــود و همچنین آمادگی خود را برای تامین فولاد مورد نیاز طرح 

نهضت ملی اعلام نموده است.
مدیرعامل ذوب آهن اصفهان اضافه کرد: استفاده از این محصول ارزش افزا در 
صنعت ساختمان، ایمنی،کاهش قیمت تمام شده ساختمان، افزایش فضای مفید 

آن، قابلیت بازیافت مصالح و مزیت هایی از این قبیل را در پی دارد.
وی گفت : با توجه به زمینه اشــتراک فعالیت هــا در گروه مپنا و ذوب آهن 
اصفهان از طریق تشکیل یک کنسرسیوم تخصصی می توان اقدامات بسیاری در 
عرصه های مختلف صنعتی انجام داد و در این راســتا یک کار گروه تخصصی با 

حضور همکاران دو مجموعه جهت پیشبرد فعالیت ها تشکیل می شود.

آزادسازی تردد خودرو های منطقه آزاد قشم
 به سرزمین اصلی در انتظار موافقت هیات وزیران

وزیــر امور اقتصاد و دارایی از موافقت این وزارتخانه با تردد خودرو های پلاک 
منطقه آزاد قشم به سرزمین اصلی )بندرعباس( خبر داد.

سید احســان خاندوزی وزیر امور اقتصاد و دارایی در جمع نخبگان و فعالان 
اقتصادی قشــم در پاســخ به مطالبه گری یکی از مطالبه گران قشم در خصوص 
تردد خودرو های منطقه به ســرزمین اصلی، گفــت: این وزارتخانه موافقت خود 
را جهت تردد خودرو های پلاک منطقه آزاد قشــم به بندرعباس در کمیسیون 
اقتصادی دولت اعلام کرده اســت. وی افزود: امیدواریم هیات وزیران نیز با این 
موضوع موافقت و به عنوان خبری خوش از ســفر رئیس جمهور به هرمزگان به 

مردم اعلام کنیم.

خط انتقال گاز به همه شهرها و روستاهای 
خراسان شمالی رسید

در طلیعه چهل و پنجمین فجر انقلاب اسلامی ایران، با اتمام گازرسانی به ۱۰۲ 
روستا در خراسان شمالی در سال ۱۴۰۲، همه شهرها و روستاهای دارای سکنه 

این استان در انتهای خط گاز کشور، از نعمت گاز بهره مند شدند.
استاندار خراســان شــمالی در افتتاحیه پروژه های گاز شهرستان اسفراین، 
اظهار کرد: امروز علاوه بر همه آبادی های دارای ســکنه و دارای کد آبادی، حتی 

پاسگاه های مرزی این استان در دورترین نقاط نیز از نعمت گاز بهره مندند. 
محمدرضا حســین نژاد ادامــه داد: علاوه بر خانه های مســکونی، خدمات و 
تلاش های ارزشمند دیگری در تقویت خطوط گاز و تامین گاز صنایع و واحدهای 
تولیدی انجام شده است. شرکت گاز استان بعد از این، برای تقویت خطوط انتقال 

گاز و تامین گاز پایدار برای صنایع برنامه ریزی می کند.   
وی بیان کرد: ضریب نفوذ گاز روســتایی در ابتدای تشــکیل استان در سال 
۱۳۸۳،  ۱۳ درصد و ابتدای تشــکیل دولت سیزدهم ۴/۹۹ درصد بود و در دهه 
فجر امســال به  ۱۰۰ درصد رسید. در دهه فجر امسال در خراسان شمالی، ۱۷ 
هزار میلیارد تومان پروژه افتتاح و کلنگ زنی می شــود که ۷۰۰۰ میلیارد تومان 
پروژه های زیرساختی و ۱۰ هزار میلیارد تومان نیز پروژه جدید کلنگ زنی است.

استاندار خراســان شمالی برای رونق و پیشرفت اســتان در ابعاد اقتصادی، 
عمرانی، فرهنگی و اجتماعی اظهار امیدواری کرد و گفت: امســال و سال آینده، 
پروژه های مختلف آبرسانی، راهسازی، آبخیزداری و بهداشت توسط قرارگاه امام 

حسن مجتبی )ع( انجام خواهد شد.
وی تاکید کرد: توسعه استان با رویکرد وحدت و همدلی و انجام فعالیت های 

مختلف بدون حاشیه در حال رقم خوردن است.

این روزها وضعیت آبی اصفهان خوب نیست کوتاهازاستانها
و برخی از مردم به دلیل مشــکلات متعدد در 
این اســتان، ترجیح می دهند تــلاش خود را 
معطوف به تغییر محل زندگی و کوچ اجباری 
از این شــهر متمرکز کنند و در آینده ممکن 
است تنها یک نام از اصفهان در خاطره ها باقی 
بماند. بارها مسئولان ارشد استانی و کشوری در 
دولت های مختلف وعده پیگیری و رفع مسائل 
و مشــکلات استان را داده اند؛ اما تا امروز اتفاق 
مؤثری در این زمینه رخ نداده و همین موضوع 
باعث دلســردی و بی اعتمادی مردم نسبت به 
تحقق وعده مسئولان در خصوص موضوع آب 

اصفهان شده است.
به گزارش ایلنا از اصفهان، خشــک شــدن 
رودخانه زاینده  رود، مشــکلات متعددی برای 
استان ایجاد کرده که فرونشست زمین، افزایش 
ریزگردها و گســترش بیماری ها تنها بخشی 
از  این مشــکلات است. مسئولان با وعده های 
مختلف مطالبات مردم اســتان را در خصوص 
مشــکلات زاینده رود و تأمین آب همیشــه به 
آینده موکول می کنند و کارشناســان بارها در 
باره تبعات تاخیر در احیای زاینده رود هشــدار 

داده اند.
مسئله آب ناشی از سوءمدیریت

 در دولت های گذشته
استاندار اصفهان به تازگی در این باره عنوان 
کرد: دغدغه نخست اســتان مسئله آب است 
که ناشی از سوءمدیریت در دولت های گذشته 
اســت. در راستای رفع این مشکل، قرارگاه آب 
اســتان شــکل گرفته و در این قرارگاه از تمام 
ظرفیت های مطالعاتی، پژوهشــی و تحقیقی 
اســتفاده شده اســت. ســید رضا مرتضوی از 
اجرای طرح انتقال آب از دریای عمان به استان 
اصفهان خبرداد و گفت: طبق بررسی های انجام 
شــده اجرای این طرح نیازمنــد صرف زمانی 
معادل ۹ الی ۱۱ ساله بود ولی توانستیم نیمی از 
آن را ظرف مدت یک سال و نیم تکمیل کنیم.
اصفهان دارای نرخ فرونشست بالایی 
در مقایسه با سایر نقاط کشور است

مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان 
نیــز در گفت وگو با ایلنا بــا بیان اینکه تأمین 
آب اصفهان یکی از مهم ترین اولویت های استان 
است، گفت: تأمین آب زاینده رود و جلوگیری از 
خشک شدن آن در طول سال به رفع بخشی از 

مشکلات استان کمک می کند.
منصور شیشه فروش تصریح کرد: بخشی از 
آلودگی هوا به دلیل انتشار ریزگردها است و در 
این خصوص تأمین آب زاینده رود و جلوگیری 
از خشک شــدن آن یک ضرورت برای استان 
اصفهان اســت لذا نباید این موضوع را نادیده 
گرفــت. امروز اصفهان دارای نرخ فرونشســت 
بالایی در مقایســه با سایر نقاط کشور است و 
ادامه این شرایط می تواند تبعات جبران ناپذیری 

برای استان و کشور به همراه داشته باشد.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان 
تأکید کرد: مطالبه رســیدگی به مشــکلات 
اصفهان خواسته همه مردم شهر است و در این 
زمینه تلاش می کنیم در خصوص رفع مسائل 
اصلی اصفهان همچون خشکسالی، آلودگی هوا 

و فرونشست از هیچ تلاشی کوتاهی نکنیم.
اساس سکونت و زندگی در اصفهان

 به جریان زاینده رود گره خورده است
مهدی طغیانی، نماینــده مردم اصفهان در 
مجلس هــم در این باره به ایلنــا گفت: امروز 
اصفهان با چند ابرچالش مواجه اســت، بحران 

آب یکــی از ایــن ابر چالش ها اســت چرا که 
اساس سکونت و زندگی در این شهر به جریان 

زاینده رود گره خورده است.
وی گفــت: اگر امروز هم مثل گذشــته از 
فرصت های موجــود برای احیــای زاینده رود 
اســتفاده نکنیــم خیلــی زود ایــن شــهر 
غیرقابل سکونت می شود. با انتقال آب از جنوب 
استان، انتقال آب دریا برای صنایع، جلوگیری از 
برداشت های بیشتر و کنترل مهاجرت می توان 
بحران زاینده رود را مدیریت کرد و ظرف چند 
ســال کاری کرد که در نیمی از سال زاینده رود 
جاری باشــد و اگر این اتفاق بیافتد می توان از 

بحران فرونشست نیز جلوگیری کرد.
نماینده مردم خمینی شهر در مجلس نیز در 
گفت وگو با ایلنا، دربــاره موضوع انتقال آب به 
اصفهان اظهار داشــت:  در استان فعالیت هایی 
انجام شــده اما فعلًا برخی مســائل کلیدی و 
اساسی در حد مطالعات و اقدامات مقدماتی باقی  
مانده است. پروژه های سابقه دار و طولانی مدت 
مانند تونل بهشت آباد و سد تونل سوم هنوز به 
مرحله اجرا نرســیده است، البته در مورد تونل 
سوم وزیر نیرو قول داده اند که در اولین فرصت 
پمپاژ ۶۰ تا ۷۰ میلیون مترمکعب آب آغاز به 
کار کند. محمدتقی نقدعلی با اشــاره به برنامه 
انتقــال آب دریا به اصفهان تصریح کرد: انتقال 
آب دریا به اصفهان به دلیل هزینه بر بودن در 
بحث شیرین سازی فقط برای مصارف صنعتی 
مناسب است و برای مصارف کشاورزی و شرب 
نمی تــوان از آن اســتفاده کــرد. از طرفی نیز 

آب های زیر زمینی که مدت هاست توسط بخش 
صنعت که حق آبه محیط زیست و کشاورزی 
است برداشت می شود دوباره برای مصارف این 
بخش ها تامین خواهد شد. کما اینکه در بحث 
تامین آب شرب استان هم به همین شکل است 
و از محل کشــاورزی و حقابه کشاورزان تأمین 
می شــود و این بزرگ ترین ستمی است که در 
طول سالیان به بخش کشــاورزی شده است، 
حال آنکه وزارت نیرو از حقابه مسلم کشاورزان 
که هم مبنای شــرعی و قانونی دارد برداشت و 
به مصرف شرب جمعیت موجود و یا جمعیتی 
که به برخی مناطق تحمیل شده رسانده است. 
این نماینده مجلس گفــت: در مجموع اوضاع 
آبی اســتان اصفهان نیازمند اقدام فوری است. 
برخی اقدامات در مراحل جلســات، مقدمات، 
تصمیمات و صورت  جلســات اتفاق افتاده؛ اما 
بحث آب زاینده رود نیازمند اقدام فوری است. 
وی درباره تأمین آب شــرب در ســطح استان 
خاطرنشان کرد: در این رابطه اقداماتی خصوصاً 
در سامانه دوم آبرسانی اتفاق افتاده است. ولی 
استمرار منابع پایدار برای شرب منوط به تأمین 
منابع پیش بینی شده برای این منظور و اجرای 

طرح های در دست اقدام است.
نقدعلی میزان بارش در سطح استان را ۵۰ 
درصد نسبت به مدت مشابه سال گذشته کمتر 
و ذخایر آبی پشت سد زاینده رود را حدود ۲۷۰ 

میلیون متر مکعب ذکر کرد.
مســعود مجرب، پژوهشگر حوزه مخاطرات 
طبیعی پیش از این در گفــت و گویی درباره 

خطر فرونشســت برای مــدارس گفته بود: در 
یک مطالعه، محدوده آبخوان اصفهان - برخوار 
مورد بررسی قرار گرفت. عامل اصلی فرونشست 
نیز برداشــت آب از خود آبخوان است که تأثیر 
خود را بر حاشیه ها گذاشــته است؛ متأسفانه 
شــهر اصفهان هم کاملًا روی این آبخوان قرار 
گرفته اســت؛ از آنجا که اصفهان روی آبخوان 
قرار گرفته، تغییراتی کــه روی آبخوان اعمال 
می شود )مثل برداشــت های اضافه( منجر به 
بروز فرونشســت در شهر می شود؛ یعنی جایی 
که عمده تأسیسات و ابنیه تاریخی در آن قرار 

گرفته است و باید از آن حفاظت شود.
وی افزود: عوارض فرونشست فاجعه بار است 
و این موضوع در مطالعات نیز پیش بینی شده؛ 
چراکــه این پدیده حتی ســاختمان های مهم 
و همچنیــن ابنیه تاریخی را هــم تحت تأثیر 
قــرار می دهد و باعث مهاجرت از این اســتان 
و ســرخوردگی در ســرمایه گذاری می شــود. 
از مدیــران مــدارس خواســته ایم که حفاظ 
پنجره هــا را بردارند تا اگر اتفــاق ناگهانی رخ 
داد، دانش آموزان امکان نجات دادن خودشــان 

را داشته باشند.
این کارشــناس گفت: در زیر شهر اصفهان، 
سنگ های دانه درشتی قرار گرفته اند که اجازه 
نفوذ آب را می دهنــد؛ بنابراین اگر بتوانیم در 
بالادســت، حقابه زاینده رود را احیا کنیم و در 
پایین دست نفوذپذیری را افزایش دهیم، کسری 
تا حدودی جبران خواهد شد. رئیس کمیسیون 
ویژه آب و مناطق کم برخوردار شــورای شهر 

اصفهان نیز با بیان اینکه مسئولان باید راه های 
مختلف برای رسیدن به جاری شدن زاینده رود 
را طی کنند، تصریح کرد: مدیریت اســتان در 
این مســئله اتفاق نظر دارنــد و معتقدند که 
یکی از این راه ها که از قبل بررسی شده است، 
اجرایی شدن تونل های یک، دو و سه، پمپاژ آب 
تونل ســوم و تونل بهشت آباد است که در حال 
حاضر این راه حل ها نیز دیگر در اختیار استان 
نیست و تلاش ها برای حل معضلات و موانع در 

حال انجام است.
  مجید نادرالاصلی با اشــاره به اینکه رفع 
مشکل زاینده رود تنها برای نشاط، زیبایی شهر 
و فرصت های تفریحی نیست، خاطرنشان کرد: 
مسئله اصلی در جاری شدن این رودخانه رفع 
بهداشتی،  مشکلات زیست محیطی، مشکلات 
روحی، روانی، آلایندگی ها، شــرب و کشاورزی 
اســت که این مشــکلات تنها با جاری شدن 

زاینده رود رفع می شود.
رئیــس کمیســیون ویــژه آب و مناطــق 
کم برخوردار شــورای شــهر اصفهان با اشاره 
بــه تأثیر خشــکی زاینده رود بر افســردگی و 
بیماری های مردم گفت: مشــکل جاری نبودن 
آب زاینده  رود وضعیت درمانی بســیار سختی 
را برای مردم ایجاد کرده اســت و بســیاری از 
سرطان های ریه ریشه در آلایندگی ها و خشکی 
این رود دارد، به گونــه ای که نوعی ریزگرد از 
بســتر تالاب گاوخونی و مسیر رودخانه تولید 
می شــود که در نهایت موجبــات آلایندگی و 

درگیری ریه مردم شهر را فراهم می کند.

خزایی پول گفت: بر اثر رانش در ۴۰ هکتار از جنگل های 
تنکابن، راه ورودی پایین دســت رودخانه مسدود و موجب 

بروز خسارات شد.
مهــرداد خزایــی پول با اشــاره به اینکــه ۴۰ هکتار از 
جنگل های تنکابن در منطقه »خشتنگه« دچار رانش شد، 
اظهار کرد: متاســفانه بخش زیادی از جنگل تخریب و وارد 

رودخانه و منجر به بسته شدن راه ورودی پایین دست شد.
وی افزود: این رودخانه در بالادست یک آبادی بنام »کل 
لات«  واقع شده است که بخش اعظم درختان و دامنه رانش 
سبب مســدود شدن خروجی رودخانه شد همچنین حجم 
زیادی از آب در آن نقطه دچار ماندآبی شده و چیزی شبیه 

تالاب را بوجود آورد.

مدیــرکل منابع طبیعی و آبخیزداری مازندران نوشــهر 
تصریح کرد: رانش بوجود آمده ســبب نگرانی روســتاهای 
اطراف به خاطر احتمال بارندگی شد که با دستور استاندار 
و ستاد بحران کشور و سایر مسئولان استانی و شهرستانی 

مربوطه، تمهیدات لازم اندیشیده شد.
خزایی پول ادامه داد: قرار بر این شد بعد از تثبیت پهنه 

رانش نسبت به خارج کردن بخشی از درختان اقدام شود.
وی با بیان اینکه آبی که ذخیره شده بود در حال خارج 
شــدن اســت، گفت: در حال حاضر نگرانی خاصی  وجود 
نــدارد و در ادامه روند بســتگی به این دارد که مطالعات ما 
در بخش های مختلف اعم از بخش آبخیزداری چه خروجی 

خواهد داشت.

فعالان بخش اقتصادی خراســان رضوی از 
تداوم معطلی و توقف طولانی مدت کامیون ها 
در مرز دوغارون گلایه دارند و خواستار تلاش 

دوباره دست اندرکاران هستند.
به گــزارش باشــگاه خبرنــگاران جوان، 
دوغــارون مهمتریــن مرز مشــترک ایران و 
افغانســتان اســت که بخش اعظم صادرات 
کالا از کشــور ما به مقصد افغانســتان از این 
مرز می گــذرد لذا هر گونــه معطلی و توقف 
طولانی مدت کامیون ها در آن، منجر به وارد 
آمدن ضرر و زیان بسیاری به فعالان اقتصادی 

می شود.
جدا از ضعف زیرســاختی مــرز دوغارون 
به لحــاظ تجهیزات و ارایــه خدمات، که در 
دولت های مختلف و از جمله دولت ســیزدهم 
اقدامات گسترده ای برای ارتقا و جبران عقب 
ماندگی هــای آن صورت گرفتــه و تا حدی 
وضعیت را بهبود بخشیده است، اما همچنان تا 
رسیدن به نقطه مطلوب فاصله بسیاری دارد، 
همراهی کشــور همسایه نیز در تسهیل تردد 
کامیون ها بسیار با اهمیت است و این موضوع 
در نشست های دوطرف، به ویژه توسط طرف 

ایرانی همواره مورد تاکید قرار گرفته است.
آخرین نشست در این خصوص ۱۰ دیماه 
امســال بود که مشــاور اقتصــادی نماینده 
ویــژه رئیس جمهــور در امور افغانســتان و 
نمایندگان خراســان رضوی با گروه ۲۱ نفره 

فعالان اقتصادی افغانســتان در مرز دوغارون 
نشست مشترک اقتصادی و تجاری داشتند و 
یکی از توافقات آن برچیده شــدن محدودیت 
ورود ۲۰ روزه نــاوگان تجاری ایران به خاک 
افغانستان از مرز »اسلام قلعه« هرات بود، اما 
فعالان اقتصادی می گویند که این محدودیت 

همچنان لغو نشده است.
رئیــس اداره ترانزیــت اداره کل راهداری 
و حمل ونقــل جاده ای خراســان رضوی این 
موضوع را در نشســت کمیسیون حمل و نقل 
و ترانزیــت اتاق بازرگانی اســتان مطرح کرد 
و گفت: هــم اینک مرز دوغارون از ســاعت 
هفت تا ۲۳ فعال اســت و با توجه به افزایش 
ساعت کاری شاهد افزایش تردد ها در این مرز 

هستیم.
نصیــر برادران افزود: آمار هــا حاکی از آن 
اســت که تعــداد نــاوگان ورودی و خروجی 
روزانــه در مرز دوغارون از ۵۰۰ دســتگاه به 
۶۵۰ ناوگان رســیده اســت، اما به رغم آنکه 
مطالبه خود مبنی بر رفع محدودیت تردد ۲۰ 
روزه ناوگان ایرانی در مــرز را مطرح کردیم؛ 
اما با توجه به تردد نــاوگان و توقف آن ها در 
پارکینگ ها، ایــن محدودیت ها نه تنها حذف 

نشده؛ بلکه تشدید هم شده است.
وی اظهــار کرد: بــا وجــود پیگیری ها و 
مکاتبات بســیار بــرای جلوگیــری از توقف 
کامیون ها، این مشکل ادامه دارد، اخیرا مدیر 

پایانــه مرزی دوغارون این موضوع را به طرف 
افغانستانی اعلام کرده و آنان پاسخ داده اند که 
مرز باید برای ســه روز به صورت شبانه روزی 
فعال شود تا حجم توقف ها کاهش یابد؛ اما این 

موضوع هم اجرایی نشده است.
نایب رئیس کمیسیون حمل ونقل، ترانزیت 
و امور مرزی اتاق بازرگانی خراسان رضوی نیز 
در نشست این کمیسیون در تشریح مصوبات 
نشست اخیر هیات ایرانی و افغانستانی گفت: 
افزایش ســاعت کاری مرز و انجــام امور در 
ســاعات هفت صبح تا ۲۳ شب و امکان تردد 
ناوگان در این ساعات، افزایش تردد کامیون ها 
در مدت سه ماه بین دوطرف و لغو محدودیت 
۲۰ روزه کامیون های ایرانی از جمله مصوبات 
این نشســت بود.ابراهیم عطایی درباره میزان 
اجرای این مصوبات گفت: طبیعتا در روز های 
نخست ملاحظاتی در خصوص این امور انجام 
گرفت؛ اما پس از گذشــت چند روز، شرایط 
نه تنها بهبود نیافــت بلکه توقف کامیون ها و 
به تبع آن، کرایه ها نیز افزایش یافت، چنانکه 
هم اکنون شــاهد توقــف کامیون ها در مرز و 
به دنبال آن، معطلی کانتینر ها در بنادر و… 

هستیم.
هم اینک کرایه های حمل کالا تا افغانستان 
بعضا بــه دو برابر افزایش پیدا کرده اســت و 
رانندگان افغانســتانی نیز در تامین ســوخت 
خود دچار مشکل هســتندوی اظهار کرد: ما 
انجام اصلاحــات در فرآینــد تردد ها در مرز 
را خواســتاریم که این مهــم منجر به کاهش 
کرایه ها نیز می شــود، هم اینــک کرایه های 
حمل کالا تا افغانستان بعضا به ۲ برابر افزایش 
یافته است و رانندگان افغانستانی نیز در تامین 

سوخت خود دچار مشکل هستند.
عطایی حتی بــاز بودن مــرز دوغارون تا 
ســاعت ۲۳ برای عبور و مــرور را یک ادعای 
غیرواقعی خوانــد و گفت: هر چنــد مرز باز 
اســت؛ اما تنها تا ســاعت ۱۴ دستور خروج 

صادر می شــود و دلیل این مدعا آنکه تا ســه 
روز پیش شــاهد توقف کامیون ها در منطقه 
ویژه اقتصادی دوغــارون بودیم، این توقفات 
هزینه های سرباری را به شرکت های ترانزیتی 

تحمیل می کند.
رئیس اتاق مشــترک ایران و افغانســتان 
نیز بــا بیان اینکه پیگیر رفــع چالش های به 
وجود آمده در مرز دوغارون هســتیم، گفت: 
مرز دوغارون و تردد در آن بســیار مهم است 
و ما در پی آن هســتیم کــه مطالبات بخش 
خصوصی ایران را نیز در هفته آینده به طرف 
افغان منعکس کنیم، همچنین از دستگاه های 
کشــورمان در مرز، انتظار تسهیل گری و رفع 

ایرادات موجود را داریم.
محمود ســیادت در خصوص مشــکلات 
رانندگان افغانستانی در دریافت کارت سوخت 
گفت: در این زمینه ســوال این است که اگر 
بستر تخصیص سوخت به رانندگان افغانستانی 
مهیا نیست چرا کارت سوخت در اختیارشان 
قرار می گیرد؟ این مساله باید با چاره جویی به 
درســتی مرتفع شود تا از پیامد های احتمالی 

آن جلوگیری شود.
چه سازمانی پاسخگوی معطلی 

کامیون ها است؟
ناظــر گمرک خراســان رضــوی آخرین 
مراجعه خود به مــرز دوغارون را مربوط به ۲ 
هفته قبل، یعنی ابتدای بهمن ماه دانســت و 
گفت: از ۲ هفته پیش به این طرف، ایستایی 
یا توقف زیاد کامیون ها را در مرز نداشته ایم و 

کار در حال انجام است.
جــواد جعفری گفــت: فعالیــت گمرک 
دوغارون از ســاعت هفت صبح تا ۲۳ شــب 
اســت، با این حال ســاعات فعالیت گمرک 
بسته به شرایط مرز و طرف افغانستانی دارد، 
تــا زمانی که مرز فعال و طرف مقابل در حال 
فعالیت باشــد، تشــریفات کامل گمرکی در 
ســمت ایران نیز به کامیون ها ارایه می شود و 

هیچ مشکلی در این زمینه وجود ندارد.
فعالیت گمرک دوغارون از ســاعت هفت 
صبح تا ۲۳ شــب اســت، با این حال ساعات 
فعالیت گمرک بســته به شرایط مرز و طرف 
افغانستانی داردوی اظهار کرد: اینکه معطلی 
یــا توقف کامیون ها در مــرز دوغارون مربوط 
به کدام نهاد یا ســازمان می شود، به گمرک 
ارتباطی ندارد و ســازمان های دیگری نیز در 
امور مرزی دخیل هستند که باید وظایف خود 
را انجام دهند و گمرک در این زمینه کوتاهی 
نداشته است. به گفته جعفری، مشکل مزبور 
به حیطــه اختیارات یا حــوزه کاری گمرک 
مربــوط نمی شــود و موضوع به حــوزه راه و 
بحث هــای کنســولی و ... مربوط اســت که 
باید طرف افغانســتانی انجــام دهد، موضوع 
پارکینگ ها یــا توقف کامیون هــا در آن هم 
ممکن است به پارکینگ های طرف افغانستانی 
یا پارکینگ هایی خارج از گمرک مربوط باشد. 
ناظــر گمــرک خراســان رضــوی گفت: 
دســت اندرکاران گمرک دوغــارون تا زمانی 
که کامیون وارد مرز شــود و مرز باز باشــد، 
تشریفات گمرکی کامیون ها را انجام می دهند 
تا یک کامیون هــم در پارکینگ نماند، مگر 
کامیون هایی که مشکل خاصی داشته باشند و 
به لحاظ قانونی امکان خروج آن ها از گمرک یا 

ورود آن ها به گمرک افغانستان میسر نباشد.
وی با بیــان اینکه مرز دوغــارون فعالیت 
شبانه روزی ندارد، افزود: توافق اخیر بین ایران 
و افغانستان آن بوده است که مرز دوغارون تا 
ساعت ۲۳ شــب فعالیت داشته باشد که این 
موضوع طبق تفاهمی که دوطرف در نشســت 

اخیر خود داشته اند، محقق شده است.
وی ادامــه داد: اینکه مرز دوغــارون باید 
شبانه روزی شود، موضوع دیگری است و باید 
از مقامات بالاتر پیگیری شــود، اما دست کم 
در حوزه گمرک مشکلی وجود ندارد که باعث 

معطلی کامیون ها شده باشد.

رانش در جنگل های تنکابن موجب مسدود شدن راه ورودی رودخانه شد

مشکل کجاست؟

تداوم معطلی کامیون های کالا در مرز دوغارون

وضعیت آبی استان اصفهان نیازمند اقدام فوری است

تأثیرخشکی زاینده رود بر افسردگی جامعه
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تیرانداز  ایرانی در صدر رنکینگ جهانی   
ایران  تاریخ ســاز  تیرانداز 
در صدر رنکینگ جهانی ماه 
سپتامبر فدراســیون جهانی 
ایســتاد. بــه گــزارش ایرنا، 
تیراندازی  جهانی  فدراسیون 
در پایــان ژانویــه، آخریــن 
رده بنــدی تیراندازان را اعلام 
کــرد. در رده بنــدی اعــلام 

شــده از سوی فدراسیون جهانی، محمد بیرانوند ملی پوش ۱۵ ساله ایران که در 
مسابقات قهرمانی آســیا- کویت موفق شد برای نخستین بار در تاریخ با کسب 
عنوان قهرمانی در فینال تراپ مردان سهمیه المپیک ۲۰۲۴ پاریس را برای ایران 

کسب کند، در صدر رنکینگ جهانی تراپ قرار گرفت.

میلان به دنبال جذب ستاره تنیس جهان
باشــگاه میلان علاقه دارد 
نواک جوکوویــچ در این تیم 
فعالیــت کنــد. بــه گزارش 
فارس، قدرت ذهنی بی بدیل 
نواک جوکوویچ باعث شد تا او 
به شغلی عالی در تیم فوتبال 
آث میلان برســد. جوکوویچ 
بدون شک یکی از مقاوم ترین 

بازیکنان جهان اســت. طرفداران تنیس تاکید دارند که او اکثر گرنداســلم های 
خود را به دلیل قدرت ذهنی و خونســردی خود در لحظات کلیدی برده است. 
جوکوویچ به دلیل همین ویژگی ها اخیراً توجه گری کاردیناله مالک میلان را به 
خود جلب کرده است. به گزارش La Repubblica، باشگاه فوتبال ایتالیا چند 
ماه پیش به فکر اضافه کردن اسطوره تنیس صربستان به عنوان مربی ذهنی این 
تیم بود. نقش جوکوویچ مستلزم ارائه سخنرانی های انگیزشی در زمانی است که 
بازیکنان با مشکل مواجه هستند.  آنچه این همکاری را امکان پذیر می کند علاقه 
جوکوویچ به باشگاه است. او از کودکی یکی از طرفداران آث میلان بوده و زمانی 
که در تورنمنتی شــرکت نمی کند در برخی از مسابقات میلان حضور دارد.  در 
ادامه این گزارش آمده اســت که مذاکــرات در مورد توافق احتمالی هرگز مورد 
بحث قرار نگرفته و هیچ چیز مشــخصی در ادامه وجود نداشت. میلان در حال 
حاضر در رده سوم جدول سری آ قرار دارد و به دنبال بازگرداندن دوران طلایی 

خود در قاره اروپاست.

ارسلان مطهری در لیست مازاد قرار گرفت
باشــگاه استقلال با ارسال 
نامه ای به ارســلان مطهری، 
اعلام کرد که دیگر نیازی به 
به گزارش  ندارد.  بازیکن  این 
»ورزش سه«، به نظر می رسد 
کــه دوران حضور ارســلان 
مطهری در استقلال به پایان 
رســیده و این بازیکن باید به 

فکر یافتن تیم جدیدی باشد چرا که این باشگاه با ارسال نامه ای، به این بازیکن 
اعلام کرده اســت که دیگر در تمرینات تیم شرکت نکند و او جایی در تفکرات 
جــواد نکونام ندارد. مطهری که در نیم فصــل دوم لیگ نوزدهم و با نظر فرهاد 
مجیدی به استقلال پیوسته بود، در همان روزهای نخست حضور در لباس آبی ها 
خوش درخشــید و با گلزنی برابر الریان قطر در مسابقه پلی آف حضور در لیگ 
قهرمانان آسیا، توجهات را به ســمت خودش جلب کرد. او در ادامه و در همان 
نخستین بازی هایش برای اســتقلال موفق شد در دربی پایتخت بریس کرده و 
همین موضوع محبوبیت او را نزد هواداران افزایش داد. ارسلان به طور کلی و در 
این مدت ۱۲3 مرتبه برای آبی ها به میدان رفت که حاصل آن ۲9 گل و به ثمر 

رساندن دوازده گل بود.
ارسلان که تجربه همکاری با فرهاد مجیدی، محمود فکری و ریکاردو ساپینتو 
را داشت، امسال نیز در هفته هایی ابتدایی، مهره ثابت خط حمله تیم نکونام بود و 
حتی در بازی هفته نخست برابر صنعت نفت ستاره تیمش بود و یک گل به ثمر 
رســاند و یک پاس گل نیز داد، از هفته چهارم و دیدار برابر استقلال خوزستان، 
نیمکت نشین و ســپس سکونشین شد و هرگز نتوانست نظر نکونام را در مورد 
خودش تغییر دهد. آخرین باری که ارســلان برای اســتقلال به میدان رفت، به 
وقت های اضافه دیدار برابر شــمس آذر برمیگردد کــه او تنها برای چند دقیقه 
حضور در زمین را تجربه کرد. از آن دیدار تاکنون، 9۵ روز میگذرد و مطهری طی 
تمام این مدت، جایی در تفکرات نکونام نداشــته و در بازی های اخیر تیمش نیز 
سکونشین بوده است. مطهری که ابتدای فصل قبل نیز در لیست خروج ساپینتو 
قرار گرفته بود، حاضر به ترک باشــگاه نشــد تا قرارداد کاوه رضایی فسخ و این 
بازیکن راهی تراکتور شــود. در تابستان نیز شایعات جدایی این مهاجم به گوش 
می رسید ولی او در تیم ماندگار شد تا اینکه امروز رسما نامه عدم تمایل باشگاه 
برای همکاری با این بازیکن، به دســت وی رسید. باید دید که واکنش مطهری 
نسبت به این موضوع چه خواهد بود. او تا تابستان آینده با استقلال قرارداد دارد و 

طرفین برای پایان همکاری باید به توافقی دو طرفه دست پیدا کنند.

درخواست خمس از تراکتور: 
فقط مهاجم می خواهم نه  هافبک دفاعی  

تیم  اســپانیایی  سرمربی 
اعلام کرده  تراکتــور  فوتبال 
که به خریــد  هافبک دفاعی 

نیاز ندارد.
بر خلاف  ایرنا،  به گزارش 
باشگاه  درخواســت هواداران 
تراکتــور که هافبک دفاعی را 
برای این تیم مطالبه می کنند، 

حالا شنیده می شود که پاکو خمس سرمربی اسپانیایی به باشگاه اعلام کرده که 
در پست هافبک دفاعی علاوه بر صفا هادی می تواند از ریکاردو آلوز و میلاد کر نیز 
استفاده کند و دیگر نیازی به هافبک دفاعی ندارد و فقط تقاضای استخدام مهاجم 
را به باشگاه منتقل کرده است. در این راستا باشگاه با به خدمت گرفتن رحمان 
جعفری مهاجم گلزن تیم فوتبال شــمس آذر، بخشی از نیازهای تیم را برآورده 
کرد. در حالی که هواداران تراکتور در فضای مجازی در خواســت خرید هافبک 
دفاعی دارند، اما کادر فنی نظر دیگری دارد. تیم فوتبال تراکتور بعد از بازگشت 
از اردوی آنتالیــای ترکیه، امروز اولیــن تمرین خود را در تبریز با حضور تمامی 

بازیکنان را انجام می دهد.

ثانیه شماری برای اخراج پوچتینو
ادامه نتایج ضعیف آبی های 
مائوریتسیو پوچتینو  با  لندن 
می تواند به قیمت از دســت 
ایــن مربی در  رفتن جایگاه 
چلسی تمام شود. به گزارش 
ایسنا، چلسی از زمانی که تاد 
بولی در مه ۲۰۲۲ مالکیتش 
را بر عهــده گرفت، خاطرات 

ناخوشــایندی برای هوادارانش رقم زده اســت. کول پالمر تنها نقطه روشن این 
فصل برای باشــگاه غرب لندن بوده و تنها بازیکنی که در فصل ضعیف چلسی 
درخشیده و عملکرد خوبی داشته است. آمار کابوس وار چلسی در فصل جاری در 
شرایطی است که این تیم در تابستان با پوچتینو قرارداد امضا کرد و برای جذب 
بازیکنان جدید هزینه زیادی هم داشــت. آبی پوشــان لندنی یکی از گران ترین 
تیم های لیگ جزیره را بستند. چلسی در هفته بیست وسوم لیگ برتر انگلیس نیز 
در خانه برابر ولورهمپتون حرفی برای گفتن نداشت و با نتیجه چهار بر دو برابر 
ولورهمپتون شکست خورد. کول پالمر  و تیاگو سیلوا برای چلسی در این دیدار 
توانســتند گلزنی کنند. آبی های لندن با قبول دهمین باختشان در فصل جاری 
لیگ برتر انگلیس به رده یازدهم ســقوط کردند. مائوریتسیو پوچتینو، سرمربی 
آرژانتینی چلسی، پس از بازی علاوه بر عذرخواهی از هواداران به خاطر عملکرد 
تیمش گفت: فکر می کنم همه ما به اندازه کافی خوب نیســتیم. در حال حاضر 
این شرایطی که داریم واقعیت است. خود من هم به اندازه بازیکنان خوب نیستم.

اخبارکوتاه

پرونده جام ملت های آسیا به صفحات پایانی 
خود نزدیک می شود. ایران، قطر و کره جنوبی 
از همــان ابتــدا محتمل تریــن گزینه ها برای 
حضور در نیمه نهایی بودند اما خوش بین ترین 
هوادار فوتبال هم تصور نمی کرد اردن، یکی از 

حاضرینِ این مرحله باشد.
بــه گزارش ایرنــا، هجدهمیــن دوره جام 
ملت های آسیا در شــرایطی به روزهای پایانی 
خود نزدیک می شود که چهره ۴ تیم برتر این 
رویداد مشخص شد. جدال ایران با قطر و اردن 
با کره جنوبی در نهایت تکلیف دو تیم فینالیست 
این رقابت ها را مشــخص خواهد کرد تا پرونده 

این جام با تعیین قهرمان بسته شود.
ایران؛ یوزهای ایرانی با مربی بومی

 در مسیر قهرمانی
تیم ملی فوتبــال ایران از گروه C کار خود 

را آغاز کرد. شــاگردان امیر قلعه نویی در اولین 
بازی ۴ بر یک فلســطین را شکســت دادند و 
در دومیــن گام یک بر صفر مقابل هنگ کنگ 
به پیروزی دست یافتند. آنها در سومین بازی 
مرحله گروهی ۲ بر یک امــارات را از پیش رو 
برداشــتند تا با 9 امتیــاز، ۷ گل زده و ۲ گل 
خورده به عنوان تیم صدرنشــین راهی مرحله 

حذفی شوند.
یوزهــای ایرانی در یک هشــتم نهایی و در 
یازدهم بهمن ماه برابر سوریه صف آرایی کردند. 
دیــداری که تــا لحظات پایانی با اســترس و 
هیجان بالایی برای هواداران فوتبال کشورمان 
دنبال شــد و اخراج مهــدی طارمی در دقایق 
پایانی و رفتن بازی به ضربات پنالتی، آن را به 
اوج رساند. شاید کمترین هوادار فوتبال تصور 
می کرد ایران اینگونه برابر ســوریه به مشکل 

بخورد اما نوســان بازی ملی پوشان در برخی از 
دیدارهای جام ملت های آسیا مشکلی است که 
مورد انتقاد بســیاری از کارشناسان بود؛ اما در 
دیدار با ژاپن به خصــوص در ۴۵ دقیقه دوم، 
این روند تغییر کرد و بازی بی نقص و شجاعانه 
ملی پوشان برابر سامورایی ها موجب شد تا ایران 
بــا اقتدار این مدعی را کنــار زده تا خود را به 

نیمه نهایی برساند.
قطر،  میزبان به دنبال تکرار قهرمانی

میزبان در گروه A با تیم هایی تاجیکستان، 
چین و لبنان هم گروه بود. شاگردان مارکز لوپز 
با برد 3 بر صفر لبنان، یک بر صفر تاجیکستان و 
تکرار این نتیجه برابر چین به عنوان صدرنشین 
راهی مرحله بعد شــدند. آنها در یک هشتم، ۲ 
بر یک برابر فلسطین به پیروزی رسیدند و در 
یک چهارم به لطف بی دقتی ازبک ها در ضربات 

پنالتی، خود را به نیمه نهایی رساندند تا در این 
مرحله حریف تیم ملی کشورمان شوند.

عنابی ها در پایان هفدهمین جام ملت های 
آسیا ۲۰۱9 با برتری برابر ژاپن عنوان قهرمانی 
را از آن خــود کردند و این بــار می خواهند در 
کشور خودشــان و در برابر چشم هوادارانشان، 

جام را بالای سر ببرند.
کره جنوبی،  بازمانده ای از شرق آسیا

اگر قبل از آغار جام ملت ها در مورد تیم های 
راه یافته به نیمه نهایی، کارشناســی می شــد 
تیم های کره جنوبی و ژاپــن در بین مدعیان 
بودند اما با حذف ســامورایی ها حالا کره تنها 

نماینده شرق آسیا است.
اینکه کره جنوبی به عنوان تنها تیم شــرق 
آســیا در نیمه نهایی جام ملت های آسیا باقی 
مانده، یک بحث اســت، اما شــاگردان یورگن 

کلینزمن می توانند خود را به فینال برســانند 
تا نماینده شایســته ای برای شرق قاره پهناور 

باشند. 
آنها در این مرحلــه باید به مصاف حریفی 
بروند که شــاید هیچکس توقــع حضور آنها 
را تــا اینجای جام نداشــت اما بــرد آنها برابر 
تاجیکستان، دیگر تیم شگفتی ساز جام باعث 
شد تا شاگردان حسین عموته در بین تیم های 
برتر جام، برای خود اســم و رسمی پیدا کنند 
و بدون شــک با انگیزه ای مضاعــف برابر کره 

قدرتمند به میدان خواهند آمد.
اردن، شگفتی ساز کوچک

 در بین مدعیان آسیا
شاگردان حسین عموته در مرحله گروهی 
سوم شدند اما به لطف حضور در بین تیم های 
برتر سوم، جواز حضور در مرحله بعدی را کسب 
کردند. آنها در مرحله گروهی ۴ بر صفر مالزی 
را شکست دادند و در دومین بازی به تساوی ۲ 
بر ۲ مقابل کره جنوبی شگفتی ساز شدند، اما در 
دیدار سوم یک بر صفر مغلوب بحرین شدند تا 
تنها ۴ امتیاز کسب کنند و به عنوان تیم سوم 

راهی مرحله حذفی شدند. 
همین تیم از فرصت و شانسی که به دست 
آورده بود به بهترین شــکل ممکن بهره برد و 
موفق شــد در دیداری که با حاشیه های بسیار 
هم همراه بود، عراق را در ثانیه های پایانی 3 بر 

۲ شکست بدهد.
دیــداری که قضاوت آن بــر عهده علیرضا 
فغانی بــود هر چند تصمیم های وی با واکنش 
شدید و به دور از اخلاق هواداران عراقی مواجه 
شــد اما بعد از این دیــدار و در روزهای اخیر، 
قضاوت وی مورد تاییــد AFC قرار گرفت تا 
مشخص شود اردن با شایستگی خود را به جمع 

۴ تیم برتر قاره آسیا رسانده است.
حالا همه نگاه ها به روزهای ۱۷ و ۱۸ بهمن 

است. 
سه شــنبه ۱۷ بهمن اردن باید در ورزشگاه 
احمــد بن علــی رو در روی کره جنوبــی قرار 
بگیرد و ۲۴ ساعت بعد از آن هم ایران باید در 
ورزشگاه الثمامه برای حضور در فینال به مصاف 
قطر برود. هر دو دیدار از ســاعت ۱۸:3۰ آغاز 
خواهد شد و شــاگردان قلعه نویی با ارائه بازی 
خوبی که برابر ژاپن از خود به نمایش گذاشتند 
هواداران تیم ملی فوتبال کشورمان را به کسب 

عنوان قهرمانی بیش از پیش امیدوار کرده اند.
بازی فینال طبق برنامه از ساعت ۱۸:3۰ روز 
۲۱ بهمن در ورزشگاه لوسیل آغاز خواهد شد 
و باید دید از بین ۴ تیم را یافته به نیمه نهایی، 
کدام تیم ها آخرین بازی جام ملت های آسیا را 

برگزار خواهند کرد.

کره تنها بازمانده تورنمنت قطر

جام ملت های آسیا در صفحات پایانی

ســرمربی تیم ملی فوتبال اردن در نشســت خبری قبل از 
بازی برابــر کره جنوبی گفت: کره ای ها پتانســیل تکنیکی 
بالایــی برای کنترل بازی دارند و این برای ما یک مشــکل 
اســت. ما سعی می کنیم توانایی هایمان را بهبود ببخشیم تا 

بتوانیم عملکرد خوبی داشته باشیم.
به گزارش ایسنا، در نخستین بازی نیمه نهایی جام ملت های 
آســیا ۲۰۲3، از ساعت ۱۸:3۰ تیم های ملی فوتبال اردن و 
کره جنوبی به مصاف هم  می روند. حســین عموته،  سرمربی 
تیم ملی فوتبال اردن در نشســت خبری پیش از این دیدار 
اظهار کرد: قدرت کره جنوبی زیادی است و نیاز به آمادگی 

تکنیکی و ذهنی زیادی داریم. آنها پتانسیل تکنیکی بالایی برای کنترل بازی دارند و این برای ما یک مشکل است. 
ما ســعی می کنیم توانایی هایمان را بهبود ببخشیم تا بتوانیم عملکرد خوبی داشته باشیم خصوصا در دقایق پایانی 
بــازی که کره بهتر عمل می کند و حریفانش در بازی های قبلی در آن لحظات اشــتباه کردند. تلاش می کنیم که 

برای بازی فینال آماده شویم.
او در ادامه درباره وضعیت التماری، ستاره تیمش گفت: برای مراقبت از بازیکنان خیلی مهم است که به وضعیتشان 
رسیدگی شود. اگر خدا بخواهد آماده خواهد بود چرا که بازیکن کلیدی ماست و تیم ما به او وابسته است. البته ما 

فقط به او نیاز نداریم بلکه همه بازیکنانمان را می خواهیم.
عموته در پاسخ به این سوال که آیا تیمش توانایی بازی در طول ۱۲۰ دقیقه را دارد؟ گفت: بازیکنان حرفه ای ظرف 

دو روز به خوبی ریکاوری می شوند و به نظرم مشکلی برای دو تیم در بازی وجود نخواهد داشت.
او در پایان در پاسخ به این سوال که »آیا بازیکنانتان از نظر فنی در شرایط بدی قرار دارند؟« گفت: این یک بحثی 
است که با بازیکنانم داشتم. این درست نیست.: امروز هرکسی که در تیم حضور دارد از نظر ذهنی و انگیزه ای آماده 
اســت. به خاطر همین اســت که ما متمرکز هستیم. ما سعی می کنیم از نظر فیزیکی و ذهنی آماده شویم. از نظر 

فنی باید بهبود پیدا کنیم تا بتوانیم در بازی مقابل تیمی مثل کره جنوبی تفاوت ها را رقم بزنیم.

ســرمربی تیم ملی فوتبال کره جنوبی در نشست خبری قبل از 
بازی با اردن گفت: خوشحالیم که در نیمه نهایی حضور داریم. 
مثبت اندیش هســتیم ولی می دانیم که مربی حریف چه کار 

بزرگی کرده و بازی آسانی نداریم.
به گزارش ایســنا، یورگن کلینزمن، سرمربی تیم ملی فوتبال 
کره جنوبــی در نشســت خبری قبــل از این بــازی گفت: ما 
خوشــحالیم کــه در نیمه نهایی حضــور داریم. بــا اردن که 
هم گروهمان بود بازی داریم که نشــان دهنده گروه سختمان 
است. ما تشنه رسیدن به فینال هستیم. ما مثبت اندیش هستیم 
ولی می دانیم که مربی حریف چه کار بزرگی کرده و بازی آسانی 

نداریم. او درباره اینکه »در حال حاضر چه شخصا انگیزه ای دارد؟« گفت: من اعتقاد دارم که باید ببینی زندگی چه چیزی 
در مرحله بعدی برای تو می خواهد. این اولین جام ملت های آسیای من است که بسیار جذاب بوده است. ما می خواهیم 
بازی به بازی پیروز شویم و می دانیم که می توانیم به هدفمان برسیم . من از هر ثانیه بودن در این تورنمنت لذت می برم.

کلینزمن درباره مهمترین فاکتور موفقیت کره جنوبی اظهار کرد: ما به جلو نگاه می کنیم و می خواهیم به همه چیز برسیم 
حتی چیزی که رسانه ها می گویند. 

بازیکنانم باتجربه و باانگیزه در حال تلاش برای رسیدن به فینال هستند. خیلی از آنها خانواده هایشان را آورده اند و راحت 
هستند. ما به خودمان اطمینان داریم و برای وقت اضافه و پنالتی هم آماده هستیم.

کلینزمن درباره اینکه »چطور تیم را برای بازی های ۱۲۰ دقیقه ای آماده کرده است؟« گفت: ما قطعات کوچک یک پازل 
را کنار هم گذاشــتیم و برای این جام به خوبی آماده شدیم. ما خیلی گرسنه پیروزی هستیم. بازیکنان برای خودشان 
بازی می کنند. آنها از نظر ذهنی و فیزیکی آماده هستند. من به عنوان مربی باید بازیکنان و توانایی هایشان را گرد هم 

جمع کنم تا از آنها استفاده کنم.
او درباره تحلیلش از اردن هم گفت: بهترین چیزی که از آن می توانیم اســتفاده کنیم بازی گروهی مان اســت. ما باید 
روی قدرتمان متمرکز شویم و نقاط قوت آنها را مهار کنیم چرا که آنها بازیکنانی با توانایی فردی خوب در اختیار دارند.

عموته: 

کره جنوبی؟ ما برای فینال آماده می شویم
کلینزمن: 

تشنه رسیدن به فینال هستیم

بعد از جذب جلال الدین ماشاریپوف، حالا مدیران باشگاه استقلال در تلاش برای 
خرید دیگر گزینه های موردنظر کادرفنی هستند. به گزارش فوتبال 36۰، استقلالی ها 
بعد از یک ماه بی خبری در بازار نقل وانتقالات زمســتانه، از دومین خرید خود رسماً 
رونمایی کردند و بعد از جذب رافائل سیلوا، توانستند با جلال الدین ماشاریپوف هم به 

توافق برسند تا این ستاره ازبکستانی، شاگرد جدید جواد نکونام باشد. 
پدیده شمس آذر در تور آبی ها؟

حســین گودرزی یکی از بازیکنان موردنظر جواد نکونام محســوب می شود. 
مدیران باشــگاه استقلال در طول روزهای گذشته مذاکرات خود در زمینه جذب 
گودرزی را در شــرایطی پیش برده اند که مذاکرات انجام شــده، مثبت بوده و با 
توجه به سیاست درآمدزایی باشگاه قزوینی، مسئولان باشگاه شمس آذر خواستار 
دریافت هزینه در قبال صدور رضایت نامه حسین گودرزی شده اند. گفته می شود 
طبق آخرین مذاکرات، با توجه به بند فسخ ۲ میلیاردی حسین گودرزی، آبی ها 
برای جذب این بازیکن چراغ ســبز نشــان داده اند و اگر اتفاق خاصی رخ ندهد، 
انتقال حسین گودرزی به استقلال طی روزهای آینده نهایی خواهد شد؛ آن هم در 
حالی که گفته می شود قرار است امیرمحمد پناهی در قامت جانشین گودرزی از 

صنعت نفت آبادان به شمس آذر قزوین بپیوندد.
معاوضه جنجالی سرانجام نهایی می شود؟

محمدحســین اســلامی، یکی از پدیده های حاضر در فهرســت جواد نکونام 
محســوب می شــود. با توجه به رضایت نامه 3۰۰ هزار دلاری او، مدیران باشگاه 
اســتقلال در طول هفته های گذشــته به دنبال جذب اسلامی از طریق معاوضه 
بازیکن بودند که در این مســیر، مسئولان باشــگاه ذوب آهن اعلام کردند که در 

ازای خرید جعفر ســلمانی، حاضر به فروش محمدحسین اسلامی هستند. با این 
اوصاف، به نظر می رســد در صورت نهایی شدن انتقال حسین گودرزی، مقدمات 
برای جابه جایی جعفر سلمانی و محمدحسین اسلامی هم فراهم می شود تا بازهم 

یک جوان زیر ۲3 سال دیگر به فهرست استقلال اضافه می شود.
جانشین مهری از هوادار می آید؟

جواد نکونام برای پر کردن جای ســعید مهری در فهرســت تیمش به دنبال 
جذب بازیکن جانشــین بود. اسلامی خواه که سابقه بازی برای تیم های تراکتور و 
ماشین سازی تبریز و مس رفسنجان را در کارنامه خود دارد، در فصل جاری عضو 
تیم هوادار تهران است و گفته می شود بعد از نامه نگاری انجام شده در زمینه جذب 
قائم اسلامی خواه، مدیران باشگاه تهرانی درخواست هزینه برای صدور رضایت نامه 
او کرده اند. اســتقلالی ها که در ابتدای موفق به جــذب محمدرضا خالدآبادی از 
باشــگاه هوادار شــدند، حالا امیدوارند که بتوانند رضایت نامه اسلامی خواه را هم 

دریافت کنند تا او در قامت جانشین مهری وارد فهرست استقلال شود.
استقلالی ها چشم انتظار انفجار بمب

استقلالی ها بعد از جذب جلال الدین ماشاریپوف، امیدوار به خرید روبرتو تورس 
هستند و جذب این ستاره اسپانیایی می تواند یکی از پرستاره ترین استقلال های 
چند فصل اخیر فوتبال ایران را بســازد! گفته می شــود که در کنار تلاش برای 
جذب حسین گودرزی، محمدحسین اسلامی، قائم اسلامی خواه و روبرتو تورس، 
تلاش ها برای جذب مهدی تیکدری نژاد هم در حال انجام است اما فعلًا مذاکرات 
برای جذب این مدافع راست مثبت پیش نرفته است. البته که در این میان، باید 
گفت که فهرست بازیکنان بزرگسال استقلال تکمیل شده و با توجه به این مسئله، 

قرار اســت در ازای جذب هر بازیکن بزرگسال جدید، یک بازیکن از سوی جواد 
نکونام مازاد اعلام شود.

جذب 2 ستاره عراقی ممکن نیست!
ایمن حســین و ابراهیم بایش، ۲ ستاره عراقی هستند که نام شان در روزهای 
گذشــته در حوالی استقلال مطرح شده است. پیگیری های بیشتر حکایت از آن 
دارد که حســین با ۲ تیم مختلف در این فصل قرارداد به امضا رســانده و همین 
مسئله باعث شده تا امکان جدایی او از جمع بازیکنان نیروی هوایی عراق به لحاظ 
قانونی ممکن نباشد! همچنین ابراهیم بایش هم تحت قرارداد باشگاه عراقی است 
و با توجه به عدم فســخ قراردادش پیش از پایان فعالیت پنجره نقل وانتقالات در 
کشور عراق، او تنها در صورت توافق با باشگاه خود می تواند از جمع بازیکنان این 
تیم جدا شــود که گفته می شود در این زمینه، عراقی ها با جدایی بایش مخالفت 
کرده اند تا عملًا با وجود خبرهای مطرح شــده، انتقــال این ۲ بازیکن عراقی به 

استقلال میسر نباشد.

استقلالی ها در بازار زمستانه اوج می گیرند؛ از ترقه تا بمب ترکانی

کمیل قاسمی: 

پیشنهادی برای حضور در کادر فنی تیم ملی نداشتم

مدرس دوره های مربیگری اتحادیه جهانی کشتی، گفت: هیچ پیشنهادی برای 
حضور در کادر فنی تیم ملی کشتی آزاد نداشتم.

کمیل قاســمی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به حضور عبدالله موحد، اسطوره 
پرافتخار و مردمی کشتی ایران در استان مازندران، اظهار کرد: باعث افتخار من بود 

که توانستم آقای موحد را از نزدیک ببینم. اولین بار بود که موفق به دیدن ایشان 
شدم و از این اتفاق خیلی خوشحال شدم. او واقعا انسانی با تجربه و پخته و اسطوره 
واقعی کشتی و ورزش ایران است که به حضور چنین فردی در کشتی ایران افتخار 
می کنیم. او در ادامه درباره شرایط کشتی آزاد ایران، گفت: در مسابقات قهرمانی 
کشور واقعا شرایط چندان خوب نبود. انتظار داشتیم پدیده هایی در این رقابت ها 

ظهور کنند و بیایند و خودشان را نشان بدهند اما چیز خاصی ندیدم.
قاســمی ادامه داد: به غیر از یکی دو کشــتی گیر مثل آذرپیرا که در قهرمانی 
کشور عمکلرد خوبی داشت و در ادامه نیز در تورنمنت کرواسی کشتی های بسیار 
خوبی گرفت، چهره چندان خوبی را در قهرمانی کشور مشاهده نکردم. آذرپیرا در 
مسابقات جهانی به نظر من به علت وزن کم کردن نتوانست عملکرد خوبی داشته 
باشد اما در وزن 9۷ کیلوگرم نشان داد آینده خوبی دارد. وی، درباره وضعیت تیم 

ملی کشــتی آزاد برای حضور در المپیک، گفت: زمان زیادی تا المپیک نداریم و 
تیم ملی کار خیلی سختی در این رقابت ها دارد. امیدوارم کادر فنی با برنامه ریزی 
خوب بتوانــد از زمان باقیمانده بهترین بهره را ببــرد و بچه ها را از نظر آمادگی 
بدنی که اهمیت بســیار زیادی دارد، آماده حضور در المپیک کند. همه کشورها 
با حداکثر قوا به پاریس می آیند و ما برای کسب نتیجه خوب در المپیک باید در 

بهترین شرایط قرار داشته باشیم.
این مدرس دوره های مربیگری اتحادیه جهانی کشــتی در پاسخ به این سوال 
که با توجه به حضور افرادی هم چون احسان لشگری و مهدی تقوی در کادر فنی 
جدید کشتی آزاد، آیا به او نیز پیشنهاد حضور در کادر فنی تیم ملی داده شد یا 
خیر؟ گفت: خیر، هیچ پیشنهادی به من نشد. برای تیم ملی آرزوی موفقیت دارم 

و امیدوارم در المپیک بهترین نتایج به دست بیاید.
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نشست  – علی ودایع:  گروه دیپلماسی 
هفتگــی ســخنگوی وزارت امورخارجه دیروز 
برگزار شد.»ناصرکنعانی«  )دوشنبه 16بهمن( 
در ابتــدا ضمن ابراز انزجار از جنایت های رژیم 
صهیونیستی علیه مردم غزه تاکید کرد: جامعه 
جهانی  نباید بیش از این تعلل کند و  فرصت 

جنایت را به جنایتکاران بدهد.
وی در ادامه با انتقاد از اقدامات نظامی آمریکا 
و انگلیس در منطقه گفت: اقدامات نظامی آمریکا 
و انگلیس در منطقه از جمله حمله نظامی این 
کشورها به یمن و همچنین به کشورهایی چون 
عراق و ســوریه در واقع در راستای حمایت از 
تداوم جنگ اســت و اقدامات آنها متناقض با 
شعارها و پیام هایی اســت که می دهند و این 
ادعا که مایل به  گســترش جنگ نیســتند. 
کنعانــی با کنایه گفــت:  آمریکایی ها یا دچار 
سردرگمی هســتند و یا اینکه دچار تناقض در 

گفتار و عمل هستند.
خودداری ایران 

از تشدید تنش در منطقه 
ســخنگوی وزارت امورخارجه در پاسخ به 
سوال یک خبرنگار آمریکایی گفت: ما قطعا به 
دنبال تشدید تنش در منطقه نیستیم. عملکرد 
و اقدامات دیپلماتیک ایران در طول چهار ماه 
گذشــته اثبات کرده اســت که ایران به دنبال 
ایجاد زمینه های ثبات در منطقه  و پیشگیری 
از توسعه دامنه درگیری ها و بحران در منطقه 

است. 
وی همچنین تاکید کرد: ایران هیچ نیروی 
نیابتی در منطقه ندارد و این رژیم آمریکاست 
که از رژیم صهیونیستی به عنوان نیروی نیابتی 
خود برای تحقق اهداف خــود و تامین منافع  

نامشروعش استفاده می کند.
سخنگوی وزارت امور خارجه همچنین در 
پاسخ به ســوالی مبنی بر اینکه هاکان فیدان 
وزیر امور خارجه ترکیه در اظهار نظری تأکید 
کرده اســت که تنش بین ایران و آمریکا، آتش 
در منطقه است و آیا ایران در مورد این اظهارات 
با مقامات ترکیه صحبت و رایزنی کرده است، 
تأکید کرد: همان طور که بارها اعلام کرده ایم ما 

به دنبال تنش با هیچ طرفی نیستیم. 
رویکرد ما تقویت ثبات در منطقه و حمایت 
از ثبات در منطقه است. ما به دنبال پیشگیری 

از دامنه بی ثباتی در منطقه هستیم.
وی ادامه داد: اینکه آقای فیدان چه گفته اند 
مــن اطلاعی ندارم ولی همــان طور که گفتم 
رویکرد ایران ســرمایه گذاری برای گســترش 
ثبات و امنیت در منطقه اســت. موضوعی که 
به نفع کل ملت های منطقه اســت. سخنگوی 
وزارت امور خارجه ایران همچنین در پاســخ 
به پرســش دیگری با تأکید بر اینکه اقدامات 
آمریکا در منطقه و تشدید تنش ها از سوی این 
کشور با ادعاهایی که مطرح می کند، ناسازگار 
است، خاطر نشــان کرد: حمله نظامی آمریکا 
به همراهی رژیم انگلیس به شهرهای مختلف 
یمن نشــان دهنده این است که این دو کشور 
در مسیر دامن زدن به بی ثباتی در منطقه عمل 

می کنند.
تبادل پیام بین تهران 

و واشنگتن 
کنعانی در ادامه پاسخ به سوال این خبرنگار 
آمریکایی در مورد لزوم انجام مذاکرات مستقیم 
بین ایران و آمریکا در ارتباط با مسائل منطقه 
تاکید کرد: نیازی به مذاکره مستقیم بین ایران 
و آمریکا نیست، پیام ما در مورد تحولات منطقه 
روشن است. در این مدت آمریکایی ها از طریق 
واســطه پیام هایی ارســال کردند که ما نیز در 
صورت لزوم از طریق همان واسطه ها  پاسخ های 

خود را به صورت صریح به آنها داده ایم.
ســخنگوی وزارت امــور خارجه جمهوری 
اســلامی با بیان اینکه راهکار کاهش بحران در 
منطقه روشن است، تصریح کرد: دولت آمریکا 
بخشــی از  راه حل بحران نیست، بلکه بخشی 
از بحران است و در راستای تشدید بحران قرار 
گرفته اســت و این فقط ارزیابی ما نیست بلکه 
ارزیابی بسیاری از ملت ها و دولت های مختلف 
در جهان است.صلح در منطقه در گرو این است 
که جنایت های جنگی رژیم صهیونیستی هرچه 

زودتر متوقف شود.

حق سفر شهروندان آمریکایی
 به ایران

ســخنگوی وزارت امــور خارجه جمهوری 
اسلامی ایران در پاســخ به سوالی در ارتباط با 
»سفر ویتنی رایت ،شهروند آمریکایی به تهران  
و حاشــیه های ایجاد شده در مورد این سفر  با 
توجه به عکس هایی که این شهروند آمریکایی 
از ســفر خود به ایران منتشــر کرده است؟ « 
خطاب به خبرنگار پرسش کننده گفت: اطلاع 
ندارم که در مورد سفر چه شهروندی صحبت 

می کنید.
وی در ادامه افــزود : همانطور که می دانید 
سفر شــهروندان ما به دیگر کشــورها و سفر 
شهروندان دیگر کشورها به ایران لزوماً از طریق 
وزارت خارجه انجام نمی شود و ساز و کارهای 
سفرها مشــخص است.شــهروندان آمریکایی 
برای ســفر به ایران منعــی ندارند کما این که 
که شــهروندان ایرانی نیز امکان سفر به آمریکا 
را دارند. وی خطاب به خبرنگار پرسش کننده 
تاکید کرد: مشخصا در مورد موضوع مورد اشاره 

شما، من اطلاعی ندارم.
پاسخ پشیمان کننده ایران

 به متجاوزان
ســخنگوی وزارت امــور خارجه جمهوری 
اسلامی ایران در پاســخ به سوال خبرنگار وال 
استریت ژورنال  مبنی بر این که مشاور امنیت 
ملــی آمریکا در چند روز اخیر از پاســخ دادن 
به خبرنــگاران مبنی براین که آیا آمریکا اقدام 
به انجام عملیات نظامی در داخل ایران می کند، 
خودداری کرده  است. نظر ایران در این ارتباط 
چیست؟ گفت: جمهوری اســلامی ایران بارها 
اعلام کرده اســت که به دنبال تشدید تنش و 
بحــران در منطقه نیســت و از بحران حمایت 
نکرده اســت و در عین حال نشان داده ایم که 
با هرگونه تهدیدی علیه امنیت ملی، حاکمیت 
و تمامیت ارضی کشورمان برخورد می کنیم و 
در به کارگیری از توان خود برای دادن پاســخ 
پشــیمان کننده به هر متجــاوزی و علیه هر 
متجاوزی تردیــدی نمی کنیم و این را دیگران 
درک کرده انــد و  قبل از انجام هر غلطی  قطعا 

این موضوع را مورد توجه قرار می دهند.
ســخنگوی وزارت امــور خارجــه در ادامه 
گفت وگوی خــود با خبرنگاران در پاســخ به 
ســوال دیگر خبرنــگار وال اســتریت ژورنال 

مبنی بر اینکه گفته شده آمریکا قبل از حمله 
به یمن، ســوریه و عراق به ایران هشــدار داده 
اســت و ایران نیز در همین چارچوب پیش از 
این حملات، نیروهای خــود را از این مناطق 
تخلیه کرده اســت، تصریح کــرد: ما اقدامات 
آمریکا و انگلیس در منطقــه را ماجراجویانه، 
خودســرانه و غیرقانونی تلقــی می کنیم. این 
اقدامات را در راستای تداوم حمایت تمام عیار 
از رژیم صهیونیســتی می دانیم و تأکید داریم 
که مســئولیت حقوقی و قانونی در این زمینه 
متوجه آمریکا و انگلیس است و شورای امنیت 
سازمان ملل در راســتای بازدارندگی از تکرار 
این اقدامات مسئولیت شــناخته شده دارد و 
باید به این مســئولیت عمل کند. وی در پاسخ 
به اصرار خبرنگار وال استریت ژورنال مبنی بر 
اینکه آیا آمریکا قبــل از این حملات به ایران 
هشدار داده بود یا خیر، گفت: من در این زمینه 
هیچ اطلاعی ندارم که آمریکایی ها هشدار داده 
بودند یا خیر. البته باید به این موضوع نیز توجه 
کنیم که آمریکایی ها اصلا در جایگاهی نیستند 

که به ایران هشدار بدهند.
حضور مستشاری ایران 

در سوریه به درخواست دمشق
کنعانی همچنین در پاســخ به ســوالی در 
ارتباط با به شهادت رسیدن مشتشاران ایرانی 
در ســوریه در حملات رژیم صهیونیســتی به 
حومه دمشق گفت: حضور نظامیان ما در سوریه 
مشتشــاری و در چارچوب کمک و حمایت از 
ارتش این کشور برای مقابله با تروریسم است 
و در واقع به درخواســت ســوریه نظامیان ما 
در آن منطقــه حضور پیــدا کرده اند.آنچه که 
صهیونیســت ها انجام داده اند نقض حاکمیت 
ســوریه و همچنین ضربه زدن بــه نیروهایی 
اســت که در مبارزه با داعش در سوریه نقش 
داشته اند و این نشان میدهد که آن ها در مبارزه 
با تروریسم بر خلاف آنچه که مطرح می کنند 

صادق نیستند.
تداوم گفت وگو بین مقامات ایران
 و مصر برای پیگیری توافقات 

این دیپلمات ارشد جمهوری اسلامی ایران در 
پاسخ به سؤال دیگری در ارتباط با گفت وگوی 
تلفنی وزیران امور خارجه ایران  و مصر و تاکید 
وزیران امور خارجه دو کشور برای ادامه تماس 
و رایزنی ها با یکدیگــر  نیز گفت:  همان طور 

که اشــاره کردید موضوع روابــط دوجانبه در 
گفت وگوهای دو وزیر مطرح شد.

کنعانی تصریح کرد: تــداوم گفت وگو بین 
مقامــات دو کشــور  برای پیگیــری توافقات 
صورت گرفته بین روسای جمهور ایران و مصر 
وجود دارد و گفت وگوها می تواند در چارچوب 
توافق دو کشــور در بازه زمانی آینده به شکلی 
که طرفیــن توافق خواهند کرد، انجام شــود. 
خوشــبختانه در روابط تهــران و قاهره فضای 

مثبتی وجود دارد.
ائتلاف موهوم آمریکا

جمهــوری  خارجــه  وزارت  ســخنگوی 
اسلامی ایران در پاسخ به سؤال دیگری  درباره 
تشــکیل ائتلاف دریایی توســط اتحادیه اروپا 
در دریای ســرخ گفت: ما تشکیل ائتلاف های 
وهمی از این دســت را کمک کننده به صلح و 

امنیت در منطقه تلقی نمی کنیم.
وی گفت: این ها کمکی به ثبات و امنیت در 
منطقه نمی کند. اگر  آنها به ثبات و امنیت در 
منطقه و به آبراه های بین المللی می اندیشند به 
ریشه و علت العلل بحران در منطقه توجه کنند.

تشکیل چنین واحدهایی که اسم آن را ائتلاف 
نام می گذارند را کمک کننده به صلح و امنیت 

در منطقه تلقی نمی کنیم.
دولتمردان آمریکا به صدای ملت و 

افکار عمومی آمریکا
 توجه داشته باشند

سخنگوی وزارت خارجه در پاسخ به سوال 
خبرنگار رســانه روســی اســپوتنیک  درباره 
مخالفت برخــی از  ســناتورهای آمریکایی با 
حمایت هــای واشــنگتن  از اوکرایــن و رژیم 
صهیونیســتی خاطر نشــان کرد: مخالفت با 
سیاســت های دولت آمریکا در حمایت از رژیم 

صهیونسیتی در داخل آمریکا بالا گرفته است.
وی با بیان این که این سیاست ها مخالفان 
جــدی در داخــل آمریکا دارد، خاطر نشــان 
کرد: دولت آمریــکا از جیب مالیات دهندگان 
آمریکایــی به نفع رژیم صهیونیســتی هزینه 
می کند و  نظرسنجی ها در داخل آمریکا نشانگر 
میزان ضدیتی اســت که افکار عمومی آمریکا 
نســبت به سیاست حمایتی این کشور از رژیم 
صهیونیستی دارند. امیدواریم دولتمردان آمریکا 
به صدای ملت و افــکار عمومی آمریکا در این 

ارتباط توجه داشته باشند.

توصیه ایران به انگلیس
ســخنگوی وزارت امــور خارجه جمهوری 
اســلامی ایران در مورد  اظهــارات ضد ایرانی 
اخیر  مقامات انگلیسی از جمله وزیران خارجه 
و دفاع این کشور که خواستار خویشتنداری و 
تنش زدایی ایران در منطقه شده اند، بدون توجه 
به  اقدامات تنش زایی که خود این کشــور در 
مدت اخیر در منطقه انجام داده اســت، گفت: 
آنهایــی که دستشــان به صورت مســتقیم و 
غیرمستقیم به خون ملت فلسطین و کودکان 
فلسطین آغشــته است نمی توانند در خصوص 
جمهوری اســلامی ایران که همــواره به طور 
عملی و صادقانه حامی ملت مظلوم فلسطین و 
حامی تقویــت صلح و ثبات و امنیت در منطقه 

بوده است، اظهارنظر کنند.
کنعانــی ادامه داد : متاســفانه تلاش برای 
نادیــده گرفتن تعمــدی واقعیت ها در منطقه 
بخشــی از ویژگی سیاست خارجی امروز رژیم 
انگلیس اســت و این ویژگی بر ســنت دیرینه 
فتنه انگیزی این رژیم در منطقه اضافه شــده 
تاریخی  نباید مســئولیت  انگلیس  است.رژیم 
خود در شکل گیری این غده سرطانی و کانون 
بی ثباتی در منطقه یعنی رژیم صهیونیستی را 

فراموش کند. 
ایــن  موضوع هیــچ گاه از اذهان ملت های 
منطقه پاک نخواهد شد و این روزها بیش از هر 
زمان دیگری، نقش فتنه انگیزانه رژیم انگلیس 
در ایجاد این غده سرطانی مورد توجه دولت ها 

و ملت های منطقه و جهان است.
وی  در ادامه پاسخ به این سوال تصریح کرد:  
عادت به اتهام زنی و فرار به جلو و ادامه حمایت 
از جنایت در منطقه که وضع اسفبار کنونی در 
غزه نتیجه این سیاســت غلط است، بخشی از 

اشتباهات راهبردی رژیم انگلیس است.
کنعانی افــزود:  به رژیــم انگلیس توصیه 
می کنیم به این اشــتباهات خاتمــه دهد و از 
گذشــته تاریخی خود در منطقه پند بگیرد و 
سیاست حمایت ظالمانه از رژیم صهیونیستی 
را کنــار بگذارد و به جای اتهــام زنی به این و 
آن و ایران ، به رفتار غلط و بی ثبات ســاز خود 
در منطقه فکر کند.  اتهام زنی به ایران ، نوعی 
فرار به جلو و تلاشی ناشیانه برای انحراف افکار 
عمومی از عملکرد غلط رژیم انگلیس در حمایت 

از رژیم صهیونیستی است.

سخنگوی وزارت امورخارجه: 

آمریکا در جایگاهی نیست که به ایران هشدار بدهد

»دونالد  عبدالملکی:  - ســمیرا  دیپلماسی  گروه 
ترامپ« رئیس جمهوری ســابق آمریکا، در مصاحبه ای با 
شــبکه فاکس نیوز، ادعاهای نادرست قبلی خود را درباره 
حمله موشکی ایران به پایگاه آمریکایی عین الاسد و حمله 

آمریکا به عراق دوباره مطرح کرد.
ترامپ مدعی شــد که» اســرائیل به طراحی حمله به 
قاسم سلیمانی کمک کرد - بی بی )نتانیاهو( بخش بزرگی 
از ایــن عملیات بود - اما دو روز پیــش )از حمله( به من 
گفتند ما نمی توانیم آن را انجام بدهیم.  پس ما... خودمان 
ایــن کار را انجام دادیم. وقتی ســلیمانی را حذف کردیم 
قرار بود اسرائیل با ما در عملیات مشارکت داشته باشد اما 
2 روز قبــل از عملیات، گفتند نمی توانیم این کار را انجام 
دهیم. گفتم چرا؟ گفتند نمی توانیم آن را انجام دهیم... این 
موضوع را با ژنرال خودمان که مسوول عملیات بود مطرح 
کردم و پرســیدم آیا می توانیم به تنهایی انجام بدهیم ؟ او 

جواب داد بله قربان . به شما بستگی دارد.«
ترامپ درباره کشــته شدن 3 نظامی امریکایی در حمله 
پهپــادی در اردن هم گفت: »این اتفــاق در دوره من رخ 
نــداد. وقتی مــن رئیس جمهور بود ایران بــه من احترام 
می گذاشت. به شدت ایران را به دلیل کاری که انجام داده 
بودنــد آزار دادم آنها هم باید جــواب می دادند. من این را 

می فهمم.«
ترامپ در باره حمله موشکی ایران به پایگاه نظامی امریکا 
در عین الاســد عراق بعد از ترور ســردار شهید سلیمانی 
هم مدعی شــد »ایران پس از شلیک 18 موشک، به من 
اطلاع دادند که قصد  ندارند به هدف بزنند. به همین دلیل 
موشــک ها به هدف نخوردند.  ترامــپ ادامه داد که این 

بخشی از »معادله پاسخ« بین کشورهاست.«
 ترامپ افزود »چرا همه موشــک هــا به اهداف اصابت 
نکردند و کسی کشته نشد. ایران این کار را انجام داد چون 

موظف اســت برای نشــان دادن قدرتش این کار را انجام 
دهــد. آنها )ایران( به ما گفتند به ما حمله نکنید، ما قصد 

آسیب رساندن به شما را نداریم.«
وی دربــاره عملیات هدف قرار دادن ســردار قاســم 
ســلیمانی فرمانده وقت نیروی قدس سپاه در بغداد افزود: 
»اســرائیل باید بــا آمریکا به او حمله می کــرد اما قبل از 
عملیات، اسرائیل اطلاع داد ما نمی توانیم این کار را انجام 
دهیــم. اعلام کردیم خودمان این کار را انجام خواهیم داد 
اما اسرائیل و نخست وزیر بنیامین نتانیاهو بخش بزرگی از 

آن )عملیات علیه سردار سلیمانی( هستند.«
ترامپ در مورد ارسال کمک به اسرائیل پاسخ داد که »ما 
باید همیشه آماده باشیم. در اسرائیل افراد شگفت انگیزی 
وجود دارند، افراد شگفت انگیزی که به ما وفادار هستند«.

راستی آزمایی دروغ ترامپ
ظهــر دیــروز ســخنگوی وزارت خارجــه جمهوری 
اســلامی ایران در پاســخ به ســوالی در مــورد ادعاهای 
مجــدد ترامــپ مبنی بر این کــه حمله ایران بــه پایگاه 
نظامی عین الاســد بین ایران و آمریکا هماهنگ شده بود، 
گفت: شــهادت یک آدم دروغگو، جنایتکار و جنایت پیشه 
که اکنون به دنبال رقابت های انتخاباتی است که بار دیگر 

در راس آمریکا قرار بگیرد، قابل مسموع نیست.
وبگاه شــبکه ســی ان ان، در قالب یک »فکت چک« 
)بررســی حقیقت( صحبت های ترامپ را مورد تحلیل قرار 
داد. ترامپ ادعایی را کــه در ماه های اخیر در رویدادهای 
مختلف مبارزات انتخاباتــی مطرح کرده بود، دوباره تکرار 
کرد و گفت که ایــران عمدا از حمله به داخل پایگاه عین 
الاســد که نیروهــای آمریکایی در عراق در آن مســتقر 
هســتند، در هنگام پرتاب موشک به سمت این پایگاه در 
ژانویه 2020 در تلافی ترور سردار قاسم سلیمانی، اجتناب 

کرد. 
ترامپ همانطور که پیشــتر هم در شــبکه فاکس ادعا 
کرده بود که ایران با من تماس گرفت تا از برنامه اش برای 
حمله )نمایشــی( به عین الاسد اطلاع بدهد . او گفت: »ما 
می دانستیم که آنها داخل پایگاه را هدف قرار نمی دهند« 

حتــی ناظران بیرونی متعجب مانــده بودند: »چطور هیچ 
موشکی به پایگاه برخورد نکرده بود؟«

امــا حقیقت ماجــرا: ادعاهای ترامپ مبنــی بر اینکه 
موشک های ایران عامدانه پایگاه را هدف قرار نداده بودند، 
دروغ است. همانطور که واشنگتن پست در بررسی واقعیت 
خود در اواخر ســال گذشته اشاره کرد، 11 موشک ایرانی 
به پایگاه عین الاسد اصابت کرد. این واقعیت که موشک ها 
به این پایگاه اصابت کرده انــد با تصاویر ماهواره ای، بیانیه 
پنتاگون و بازدید ســی ان ان از پایــگاه چند روز پس از 

حمله تایید شد. 
ســی ان ان از صحنه گزارش داد: »10 موشــک از 11 
موشک به مواضع آمریکا در پایگاه هوایی عین الاسد عراق 
اصابــت کرد و تنها یکی از آنها بــه نقطه ای دورافتاده در 
ســمت ارتش عراق برخورد کرد.« ســی ان ان گزارش داد: 
موشــک های ایرانی که از سیســتم های هدایتی استفاده 
می کردند، موفق شدند ســایت های حساس نظامی آمریکا 
را تخریــب کنند و مجتمع نیروهای ویژه و دو آشــیانه و 
همچنین واحد مســکونی اپراتورهای پهپــاد آمریکایی را 
منهدم کنند.« در حالی که هیچ یک از نیروهای آمریکایی 
کشته نشدند، بیش از 100 نفر با آسیب های خفیف مغزی 
تشخیص داده شدند. ژنرال »مارک میلی«، که در آن زمان 
رئیس ستاد مشترک ارتش آمریکا بود، به خبرنگاران گفت 
که معتقد است قصد ایران کشتن نیروهای آمریکایی بوده 
اســت. او »تکنیک های دفاعی که نیروهای ما اســتفاده 
می کردند« )پناه گرفتن در پناهگاه های بتونی مستحکم( 

را دلیل عدم تلفات انسانی دانست.
ترامپ هیچ دلیلی برای این ادعا ارایه نکرده اســت که 
ایــران با او تماس گرفته اســت تا حملــه را اطلاع و به او 

اطمینان بدهد. 
همانطور که واشنگتن پست گزارش داده، نخست وزیر 
وقت عراق گفته که او ســاعاتی پیش از حمله موشــکی، 
یک هشــدار کلی از ایران دریافت کرده است که ایران در 
شُــرُفِ آغاز حمله و هدف قرار دادن پایگاه های آمریکایی 

در عراق است.

سی ان ان راستی آزمایی کرد

لفاظی جدید ترامپ درباره ترور سردار سلیمانی

آغاز عملیات بتن ریزی ساختمان اصلی رآکتور 
تحقیقاتی ۱۰ مگاواتی اصفهان

همزمان بــا پنجمین روز از دهــه فجر انقلاب اســلامی، عملیات بتن ریزی 
ساختمان اصلی رآکتور تحقیقاتی 10 مگاواتی اصفهان )IRR-۱۰( با حضور 
معاون رئیس جمهور آغاز شــد. به گزارش ایسنا، راکتور تحقیقاتی اصفهان به 
عنوان یک راکتور تحقیقاتی چند منظوره از نوع استخری و با خنک کننده و 
کند کننده آب سبک با توان حرارتی 10 مگاوات بوده و سوخت این راکتور از 

نوع اکسید اورانیوم-آلومینیوم به صورت صفحه ای و با غنای 20 درصد است.
این راکتور تحقیقاتی به منظور ایجاد یک چشمه نوترونی قوی و با شار نوترونی 

بالا برای کاربری و اهداف مختلفی طراحی و ساخته خواهد شد.
مهم تریــن اهداف و کاربری های اصلی این راکتور تحقیقاتی، انجام آزمون های 
عملکردی ســوخت و مواد هســته ای، تولیــد رادیوایزوتوپ هــای صنعتی و 
رادیوداروها و توســعه بیم لاین های نوترونــی برای کاربری های مختلف نظیر 
رادیوگرافی، پراش ســنجی، آنالیز مواد، تولید سیلیکون نیمه هادی و چشمه 

نوترون سرد و آموزش و تحقیقات است.
این راکتورتحقیقاتی با دارا بودن شارنوترونی مناسب و طراحی تجهیزات متعدد 
پرتودهــی در داخل و اطراف قلب راکتــور، ظرفیت های تولیدی و تحقیقاتی 
بالایی را برای تست انواع سوخت و موادهسته ای و تولید انواع رادیوایزوتوپ های 
پرکاربرد در حوزه های مختلف صنعت )نظیر کبالت و ایریدیوم و...( و سلامت 

)نظیر تکنسیوم، ید، ساماریوم، لوتسیوم و ...( در کشور ایجاد خواهد کرد.
ظرفیت های تولیدی این راکتور نه تنها کشــور را در زمینه رفع نیازهای فعلی 
و آتی بی نیاز خواهد کرد بلکه می تواند ظرفیت های بســیار مناســبی را برای 
صادرات محصولات و خدمات در سطح منطقه و جهانی برای ایران ایجاد کند.
طراحی و ســاخت این راکتور براساس آخرین اســتانداردها و ضوابط ملی و 
بین المللی در حوزه های مختلف ایمنی هسته ای، پرتوی و حوزه های گوناگون 
مهندســی و تحت نظارت مرکز نظام ایمنی هسته ای کشــور و با استفاده از 
فناوری های پیشــرفته و روز دنیا و نیز با تکیــه بر دانش و تجربه متخصصان 

صنعت هسته ای کشور به صورت کاملا بومی انجام خواهد شد.
توضیحات اسلامی درباره افتتاح چند طرح هسته ای

اســلامی در حاشیه مراســم افتتاح و راه اندازی چند طرح در سایت هسته ای 
اصفهان گفت: امروز خط تولید نیمه صنعتی گاز هگزافلوراید تلوریم راه اندازی 
می شود. این گاز ماده اصلی ورودی برای تولید ید 131 است که برای تشخیص 
و درمان تیروئید اســتفاده می شــود. ما حدود 230 ایزوتوپ پایدار داریم که 
فرایند جداســازی آن موجب می شود انواع و اقســام مواد مورد نیاز در بخش 
صنعتی و پرشــکی را تولید کنیم. وی ادامــه داد: در یک عملیات تحقیقاتی 
فشرده و توسعه صنعتی طی یک سال این کار انجام شده است و ظرفیت تولید 
امروز در یک پایلوت نیمه صنعتی نیاز کشور را پاسخ می دهد و می توان البته 

این خط تولید را گسترش داد تا جنبه صادراتی هم پیدا کند.

دیدار وزیر خارجه سودان با امیرعبداللهیان
وزیر خارجه ســودان با وزیر خارجه ایران دیدار و گفت وگو کرد. این دیدار در 
محل وزارت خارجه کشورمان انجام شد. علی الصادق  وزیر امور خارجه سودان 
به دعوت حسین امیرعبداللهیان همتای ایرانی خود به تهران سفر کرده است.

ایران و سودان در 1۷ مهر 1۴02 طی بیانیه مشترکی از سرگیری مجدد روابط 
دیپلماتیک بین تهران و خارطوم را اعلام کردند. ســودان در ســال 13۹۴ در 
پیروی از تصمیم عربســتان  برای قطع روابط با ایران ، روابط دیپلماتیک خود 

با ایران را قطع کرده بود.

تاکید عربستان بر تعمیق روابط با ایران
گروه دیپلماسی: عبــدالله بن سعود العنزی، سفیر عربستان در ایران امروز با 

سیدکمال خرازی، رئیس شورای راهبردی روابط خارجی دیدار کرد.
دو طرف در این دیدار با اشــاره به ازسرگیری روابط ایران و عربستان، بر عزم 
مقامات عالی رتبه دو کشــور بر گسترش این روابط بر اساس ظرفیت های قابل 
توجه در این خصوص تاکید کردند. ابراز نگرانی از وضعیت غزه، ضرورت توقف 
جنایات رژیم صهیونیســتی علیه ملت مظلوم فلسطین و چاره اندیشی جمعی 
کشورهای اسلامی برای تامین نیازهای مردم غزه از دیگر موضوعات مطرح شده 

در این ملاقات بود.

رایزنی سفیر ایران 
با دبیرکل شورای همکاری خلیج فارس

گروه دیپلماسی: »علیرضــا عنایتی« سفیر جمهوری اسلامی ایران در ریاض 
در ادامه رایزنی های خود با مســوولان سازمان های منطقه ای و بین المللی در 
عربستان سعودی، روز یکشنبه با »جاســم محمد البدیوی« دبیرکل شورای 

همکاری خلیج فارس دیدار و گفت وگو کرد.
در این دیدار درباره ابعاد و حوزه های همکاری میان ایران و کشورهای شورای 
همکاری خلیج فارس به ویژه در زمینه های اقتصادی و تجاری و همچنین دیگر 

موضوعات مورد علاقه دو کشور گفت وگو و تبادل نظر شد.
در این دیدار ســفیر تهران در ریاض با اشــاره به سیاست حسن همسایگی و 
مشترکات فراوان تاریخی، جغرافیایی و فرهنگی، بر گسترش روابط با همسایگان 
در همه ابعاد تاکید کرد.البدیوی نیز ضمن ابراز خرســندی از ملاقات با سفیر 
جمهوری اســلامی ایران، خواهان افزایش گفت وگوهای منطقه ای و گسترش 
زمینه های همکاری دو طرف شــد. ســفیر ایران در ریاض چندی پیش نیز با 
»محمد العیســی« دبیرکل سازمان »سازمان همبستگی کشورهای اسلامی« 

دیدار و گفت وگو کرد.

انتقاد جمهوری خواهان از سردرگمی آمریکا
 مقابل ایران

در پی حمله آمریکا علیه نیروهای مقاومت در عراق و ســوریه که در پاسخ به 
حملات نیروهای مقاومت منطقه علیــه مواضع و نظامیان آمریکایی به دلیل 
حمایت های واشــنگتن از جنایت های جنگی رژیم صهیونیستی در غزه انجام 
شده است، »مایک ترنر« رئیس کمیته اطلاعاتی مجلس نمایندگان آمریکا با 
مطرح کردن ادعاهایی علیه ایران گفت که دولت بایدن در اهداف و خواسته های 

خود در رابطه با حملات اخیر در خاورمیانه سردرگم است.
حملات اخیر آمریکا در پاســخ به حملات گروه های مقاومت عراق علیه یک 
پایگاه نظامی آمریکا در اردن انجام شــد که به کشته شدن سه تن از نظامیان 

آمریکا و مجروح شدن ده ها نفر دیگر منجر شد.
پایگاه خبری هیل گزارش داد که ترنر گفت: این یک مشکل است . آن ها)دولت 
آمریــکا( مدام می گوینــد می خواهند تلافی کنند و بعــد می گویند موضوع 
بازدارندگی است و بعد می گویند برای کاهش توانمندی ها است. این ها اهداف 
و خواســته های متفاوتی هســتند و آن ها کاری در راســتای هیچ کدامشان 
نمی کننــد. ما می دانیم که موضوع فقط ایران اســت. این هــا همه امتیازاتی 
اســت که ایران داده. ترنر با این ادعا علیه نقش ایران در منطقه گفت: دولت 
هیچ سیاســتی در قبال ایران و چگونگی کاهش توانمدی هایشان، کاهش این 
حملات و کاهش فعالیت های شرارت بار آن ها در خاورمیانه ندارد. ترنر همچنین 
با ادعای وابسته بودن نیروهای مقاومت منطقه به ایران گفت که دولت بایدن 
هیچ »هدفی« در قبال ایران ندارد و زمانی که به شبه نظامیان حمله می شود، 
هیــچ بهایی نمی پردازد. او افزود: دولت بایــد دو کار انجام دهد؛ یکی این که 
برنامه ای جدی در رابطه با ایران و مقابله با ایران در این منطقه داشته باشد و 
دیگری این که توانمندی  آن ها را به منظور متوقف شدن این حملات کاهش 
دهد. ما نمی توانیم همیشه نقش دفاعی داشته باشیم. این قانون گذار آمریکایی 
همچنین گفت: سامانه های ما برای حفاظت از نظامیان مان و کشتی های مان 

نمی توانند با موفقیت 100 درصدی به این حملات پاسخ دهند.
غرب مدعی حمایت نظامی و مالی ایران از نیروهای مقاومت منطقه و کنترل 
اقدامات آن ها اســت. این در حالی اســت که ایران بارها این ادعا را رد کرده و 
اقدامات نیروهای مقاومت منطقه را صلاحدید خود آن ها و تصمیماتی مستقل 
تلقی کرده است. دستگاه دیپلماســی ایران نیز در موضعی رسمی اعلام کرد 
که »گروه های مقاومــت در منطقه در تصمیمات و اقدامات خود از جمهوری 
اسلامی ایران دستور نمی گیرند و جمهوری اسلامی ایران ضمن اینکه از توسعه 
درگیری در منطقه اســتقبال نمی کند، در تصمیمات گروه های مقاومت برای 
نحوه  حمایت از ملت فلسطین و یا دفاع از خود و مردم کشورشان در برابر هر 

گونه تجاوز و اشغالگری دخالتی ندارد.«

اتمی

دیپلماتیک

استراتژیک
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گروه بین  الملــل- هدیه گل محمدی: 
پس از انتشار شــایعات در خصوص برکناری 
فرمانده ارشد نظامی اوکراین به دلیل اختلاف 
با »ولودیمیر زلنسکی« شکاف در رهبری این 
کشــور در بحبوحه جنگ با روســیه بیش از 

گذشته آشکار شده است.
به گــزارش یورونیوز، ظرف چند روز اخیر 
شــایعاتی مبنی بر اخراج »والــری زالوژنی« 
فرمانده ارشــد ارتش اوکراین توســط دفتر 
زلنســکی و وزارت دفاع تکذیب شــد و این 
فرمانده فوق العاده محبوب همچنان ســمت 
خود را حفظ کرده اســت. امــا در عین حال 
گزارش ها حاکی از آن اســت که این فرمانده 
نظامی به زودی از سمت خود استعفا می دهد. 
اتفاقی که می تواند در آستانه دومین سالگرد 
جنگ اوکراین »امتیازی« برای مسکو به شمار 
رود.  خروج احتمالی زالوژنی برجســته ترین 
تغییر در نیروهای نظامی ارشد اوکراین از زمان 
تهاجم روســیه خواهد بود، زیرا این کشور با 
کمبود مهمات و پرسنل در پی یک ضد حمله 
نافرجام تابســتانی دست و پنجه نرم می کند. 
این تغییــر همچنیــن می تواند بــه روحیه 
ســربازان اوکراینی که نزدیک به دو سال در 
نبردهای ســختی می جنگند، آسیب برساند.

رئیس جمهور اوکراین در مصاحبه ای در رابطه 
با برنامه های گزارش شــده برای اخراج ژنرال 
والری زالوژنی، فرمانده ارتش اوکراین گفت در 
حال برنامه ریزی یک بازنگری »جدی« در تیم 

رهبری کشورش است.
تنش هــا بین رئیس جمهــوری اوکراین و 
ژنرال ارشد او از ســال گذشته افزایش یافته 
و گزارش های متعددی در روزهای گذشــته 
حاکی از برکناری قریب الوقوع والری زالوژنی 
از سمت خود اســت. زلنسکی در مصاحبه ای 
که روز یکشنبه منتشر شد، برای اولین بار به 

این شایعات پرداخت.
پروژه بزرگ زلنسکی

اوکراین  رئیس جمهور  زلنسکی،  ولودیمیر 
به کانال خبــری RAI TG۱ ایتالیا با تایید 
تلویحی برکناری فرمانده ارتش اوکراین خبر 
از پروژه پاکسازی داد و گفت: »وقتی در مورد 
این صحبــت می کنیم، منظور من جایگزینی 
یک سری از رهبران دولتی است، نه فقط در 
یک بخــش مانند ارتش. من به این جایگزین 
فکر می کنم، اما شــما نمی توانید بگویید که 
خب ما در اینجا یک نفر را جایگزین کردیم.« 
او اســتدلال کرد که »اگــر می خواهیم برنده 
شویم، همه باید در یک مسیر حرکت کنیم و 

قانع شده باشیم که پیروز می شویم.«
زلنســکی بدون توضیح بیشــتر در مورد 
هرگونه تغییر احتمالی پرسنل در دولت خود 
گفت: »من یک چیز جدی در ذهن دارم، که 
مربوط به یک شــخص نیست، بلکه در مورد 

جهت گیری رهبری کشور است.«
به نظر می رســد رئیس جمهوری اوکراین 
بــه فقدان »انــرژی مثبت« در ژنرال ارشــد 
خود اشــاره می کند که پنجشنبه در مقاله ای 
که توسط ســی ان ان منتشر شــد، خواستار 
»بازطراحی عمده عملیات های میدان نبرد و 
کنار گذاشتن تفکر کلیشه ای و قدیمی« شد. 
زلنسکی در مصاحبه ای در ماه نوامبر، علنا از 
توصیف زالوژنی از جنگ به عنوان »بن بست« 
انتقاد کرد. با این حال، زلنســکی در مصاحبه 
روز یکشــنبه با شــبکه ایتالیایی اذعان کرد 
که درواقع یک »بن بســت در جنگ زمینی« 
وجود دارد و حتی درخواســت زالوژنی برای 
»وســایل فنی مدرن« برای ادامــه مبارزه با 
روســیه را تکرار کرد. او مدعی شد: »مهمات 

کافی نیست.«
بــه گفتــه منابع داخلــی که بــا روزنامه 
واشنگتن پســت صحبــت می کردند، گزارش 
شــده که زلنسکی از قبل به دولت جو بایدن، 

رئیس جمهوری آمریکا اطــلاع داده که قصد 
دارد زالوژنــی را اخراج کند. کاخ ســفید در 
مواجهه با ایــن خبر نه از آن حمایت کرد، نه 

مخالفتی نشان داد.
در همین حال جیک ســالیوان، مشــاور 
امنیت ملــی ایالات متحده روز یکشــنبه به 
ســی بی اس گفت جای واشــنگتن نیست که 
در »تصمیمات پرسنلی« مانند اخراج زالوژنی 
»درگیر« شــود. سالیوان به این شبکه خبری 
آمریکایی گفت: »این چیزی نیست که دولت 
ایــالات متحده به آن فکر کند.« به گفته یک 
مقام ارشــد وزارت دفاع اوکراین، زلنســکی 
هنوز رســما ژنرال زالوژنــی را برکنار نکرده 
و حتــی هنوز جایگزینی بــرای زالوژنی پیدا 
نکرده اســت. منابع به روزنامه واشنگتن پست 
گفتند که زلنســکی در جستجوی یک چهره 
جدید مناســب برای فرمانــده نظامی خود به 
امید »کاهش نارضایتی عمومی« نســبت به 

برکناری اوست.
احتمال تشدید کش مکش 

خبرگزاری آسوشــیتدپرس به نقل از مقام 
ارشــد اوکراینی گزارش داده که زلنکســی 
هفته گذشــته به زالوژنی گفته است اگر آنها 
نتوانند به یک راه حل مشترک در مورد مسائل 

کلیدی دســت یابند، این فرمانده ارتش باید 
استعفا دهد.

این مقام که نخواســت نامش فاش شــود 
که بســیج نیروها یکی از زمینه های اختلاف 
نظر اســت و تنش ها میان زلنسکی و زالوژنی 
در حال افزایش اســت. این گزارش همچنین 
می افزاید که این ژنرال نظامی اوکراین احتمالا 
به صورت داوطلبانه پست خود را ترک نخواهد 

کرد. 
اختلاف نظر در میــان رهبری اوکراین در 
حالی بروز می کند که این کشــور با مشــکل 
کمبــود کمک های مالی و تســلیحاتی رو به 
رو شده است. کمک های نظامی که قرار است 
از ســوی آمریکا به این کشــور داده شود در 
کنگره فعلا مسدود شده و این در حالی است 
که نیروهای اوکراینی بــرای مقابله با مواضع 
روس ها بــه این کمک ها احتیاج مبرمی دارند. 
رهبــران اروپایی در نشســت این هفته خود 
قصــد دارند با فشــار بــر بوداپســت، زمینه 

کمک های بیشتر از کی یف را فراهم کنند.
اولکســی هاران، مدیــر بنیــاد ابتــکارات 
دموکراتیــک در کی یــف در این خصوص به 
آسوشیتدپرس می گوید: »زلنکسی حق دارد 
زالوژنی یا هر کــس دیگری را برکنار کند اما 
باید دلیل و توجیه مناسبی برای این امر وجود 
داشته باشد. توضیحی که برای مردم اوکراین 

قابل درک باشد.« 
این متخصص مســائل اوکرایــن در ادامه 
می افزاید: »مــا می دانیم که برکناری زالوژنی 
خبر بســیار خوبی برای روسیه خواهد بود و 
هم آنها و هم کســانی که در ایالات متحده از 
تاخیر در ارسال تسلیحات به اوکراین حمایت 
می کنند از این مســئله استفاده خواهند کرد. 
در نتیجه من فکر می کنم این تصمیم خوبی 
نیســت.«  زالوژنی از محبوبیت گســترده ای 
در سراســر کشــور و ارتش برخوردار است، 
اما از زمانی که ســال گذشــته در مصاحبه با 
اکونومیســت گفت که جنگ با روسیه به بن 
بست رسیده، با زلنســکی به اختلاف خورده 
است. رسانه های دولتی روسیه از گزارش های 
غربی در مورد این شایعات خوشحال شدند و 
چندین بار در طــول برنامه بحث و گفتگوی 
شــاخص ۶۰ دقیقه در کانــال تلویزیونی ۱ 
روسیه و همچنین در طول بولتن های خبری 
در کانــال خبری روســیه ۲۴ به این موضوع 
به صــورت مفصل پرداختنــد.  در این رابطه 
همچنیــن دیمیتری پســکوف، ســخنگوی 
پوتین بــه خبرنگاران گفت که کرملین اخبار 
مربوط به زالوژنی را دنبال می کند. به گزارش 
خبرگــزاری تاس، پســکوف همچنین گفت: 
»هنوز ســؤالات زیادی پیرامون این موضوع 
وجود دارد. یک چیز واضح اســت و آن این که 
رژیم کی یف مشــکلات زیادی دارد، چرا که 
همه چیز در آنجا اشــتباه اســت و این کاملا 

واضح به نظر می رسد.« 
پســکوف در بخش دیگری از صحبت های 
خود همچنین اظهار داشت: »بدیهی است که 
ضد حمله ناموفق و مشکلات در جبهه منجر 
به درگیری فزاینده هــم در نخبگان نظامی و 

هم غیرنظامی در کی یف شده است.«
این مقام ارشد روسی همچنین  پیش بینی 
کــرد که بــا ادامــه موفقیت آمیــز عملیات 
نظامی روسیه، این درگیری ها در درون کی یف 

بیشتر نیز خواهد شد.

دعوای فرمانده ارتش با رئیس جمهوری اوکراین بالاگرفته است

نقشه پاکسازی مخالفان زلنسکی  

جدیدتریــن نظرســنجی شــبکه خبری 
ان بی ســی نیوز آمریکا در ژانویــه )دی ماه(   
حاکی است جو بایدن،  رئیس جمهوری فعلی 
آمریکا کمترین امتیاز را در برابر دونالد ترامپ، 
رئیس جمهوری سابق این کشور طی پنج سال 
اخیر کسب کرده و با ۴۲ درصد آراء در مقابل 

۴۷ درصد از او فاصله زیادی گرفته است.
به گزارش ان بی سی نیوز، در  ۱۶ نظرسنجی 
که این شبکه طی پنج ســال در مورد رقابت 
احتمالی میان ترامپ و بایدن انجام داده است. 
از نظر تاریخی، بایدن نســبت به ســلف خود 
برتری داشته است، اما سال گذشته این روند 
معکــوس یافت و آمار رای دهندگان ترامپ در 

نوامبر سال گذشــته )آبان ماه( از بایدن فراتر 
رفت. روندی که تا به امروز ادامه دارد.

این گــزارش افزود: زمانی کــه نامزدهای 
احزاب دیگر نیز به این ترکیب دو نفره بایدن 
و ترامــپ )از دو حزب همیشــه حاکم( اضافه 
شــدند، برتری ترامپ به شش امتیاز افزایش 
یافتــه و بایدن را در یک مقیاس ۴۱ درصد به 

۳۵ درصد شکست داد.
در این نظرســنجی، نیکی هیلی، ســفیر 
سابق ایالات متحده در سازمان ملل و فرماندار 
کارولینای جنوبی، با ۴۵ درصد آراء از بایدن با 
۳۶ درصد جلوتر است. براساس این نظرسنجی، 
محبوبیت بایدن بــه ۳۷ درصد کاهش یافته 

و ۶۰ درصــد از آمریکایی هــا از عملکــرد او 
به عنوان رییس جمهوری ناراضی هســتند. در 
نظرســنجی های این شــبکه این پایین ترین 
رتبه ای اســت که یک رییس جمهوری آمربکا 
از زمــان جورج دبلیو بــوش،  رئیس جمهوری 

پیشین کسب کرده است.
نکته قابل تامل دیگری که این سنجش به 
آن اشــاره می کند این که با وجود پایین بودن 
نرخ بیکاری و کاهش تــورم اقتصادی امریکا 
در دولت بایدن، ۵۵ درصــد از رای دهندگان 
گفتند در زمینه اقتصــادی به ترامپ بیش از 
اعتماد دارند. همچنین پاسخ دهندگان  بایدن 
بــا اختلاف ۲۱ امتیازی گفتنــد که به لحاظ 

برخورداری از »سلامت روحی و جسمی لازم 
برای رئیس جمهوری شدن« بیشتر از بایدن به 
ترامپ اعتماد دارند. این گزارش در پایان، آمار 

اخیر را نشــانه  هشــداردهنده  ای برای کارزار 
بایدن در آستانه رقابت احتمالی پنجم نوامبر 

)آبان ۱۴۰۳( توصیف کرد.

افزایش احتمال شکست بایدن 

برنامه ایتالیا  برای اقیانوس هند و آرام

»جورجیا ملونی« نخست وزیر ایتالیا در نشست خبری مشترک با همتای ژاپنی 
خود در توکیو اعلام کرد که این کشور قصد حضور فزاینده در منطقه اقیانوس 
هند و آرام را دارد. به گزارش آنسا، جورجیا ملونی دیروز )دوشنبه( در نشست 
خبری مشــترک با فومیو کیشیدا نخســت وزیر ژاپن گفت: درست یک سال 
اســت که از آغاز توافق دوجانبه ما برای شراکت راهبردی که منجر به افزایش 

همکاری ها شده، می گذرد. 
نخست وزیر ایتالیا همچنین تاکید کرد که تقویت روابط بین رم و توکیو منجر 
به افزایش تبادل تجاری تا ۱۰ درصد شده و به بیش از ۱۵ میلیارد یورو رسیده 
است. وی همچنین تاکید کرد که همکاری به لحاظ راهبردی و سیاسی با ژاپن 

از سر گرفته شده است.
ملونی اضافه کرد که یک ســاز و کار مشورتی جدید دفاعی و امنیتی دوجانبه 
در ماه مارس آغاز می شود و رزمایش های نظامی مشترک مهمی وجود خواهد 
داشت چرا که ایتالیا قصد حضور فزاینده در منطقه اقیانوس هند و آرام را دارد.

نخست وزیر ژاپن نیز در این نشست خبری از افزایش حضور ایتالیا در منطقه 
اقیانوس هند و آرام اســتقبال کرد و گفت که کشتی های ایتالیایی فراوانی از 
جمله یک ناو هواپیمابر ممکن است برای شرکت در رزمایش ها در ژاپن حضور 
پیدا کنند. ملونی نیز به احتمال اســتفاده از ناو هواپیمابر »کاوور«، کشــتی 
تمرینی »وسپوچی« و جنگنده های F-۳۵ ایتالیا در این رزمایش ها اشاره کرد.

ویژه

استعفای دولت قزاقستان
دفتر ریاست جمهوری قزاقستان امروز دوشنبه از استعفای دولت این کشور خبر 
داد. خبرگزاری کازینفورم اعلام کرد که »قاسم ژومارت توکایف« رئیس جمهور 
قزاقستان استعفای دولت این کشور را پذیرفت. طبق بند ۷۰ قانون اساسی این 

کشور توکایف تصمیم به پذیرش استعفای دولت گرفت.
بر اســاس فرمان توکایف، »علیخان اسماعیلوف« دیگر نخست وزیر قزاقستان 

نیست و وظایف وی به طور موقت به رومن واسیلیویچ اسکلیار واگذار شد.
اعضای دولت جمهوری قزاقستان نیز تا تصویب ترکیب جدید دولت به انجام 
وظایف خود ادامه می دهند. به گزارش ولاست قزاقستان، علیخان اسماعلیوف 
کمی بیش از دو سال نخست وزیر قزاقستان بود. در آغاز سال ۲۰۲۲، به دلیل 
ناآرامی های ژانویه، قاســم ژومارت توکایف، رئیس جمهور قزاقســتان، دولت 

عسکر مامین را برکنار و علیخان اسماعیلوف را جایگزین وی کرد.
قرار اســت در ۷ فوریه ) ۱۸ بهمن( نشســت دولت قزاقستان با حضور رئیس 
جمهوری برگزار شود. در این جلســه، کابینه وزیران باید گزارشی از کارهای 
انجام شــده در سال ۲۰۲۳ ارائه دهد.نشریه اینترنتی دیپلمات چند روز پیش 
گزارش داده بود که دولت قزاقستان به علت واکنش ضعیف به زلزله ۵ ریشتری 

که ماه گذشته )اوایل بهمن( در این کشور آمد، هدف انتقاد هستند.
پیــش از این نیز دولت قزاقســتان به علت وقوع یک آتش ســوزی در معدن 
کوستنکو در استان قراغندی در اواخر ماه اکتبرکه منجر به کشته و زخمی شدن 

نزدیک به ۲۵۰ نفر شده بود، تحت فشار و انتقاد بود.

ایرلند در آرزوی اتحاد بزرگ
میشل اونیل سروزیر جدید ایرلند شمالی گفت که در آینده نه خیلی نزدیک 
یک همه پرسی درباره جدایی ایرلند شمالی از بریتانیا برای اتحاد با جمهوری 

ایرلند برگزار می شود.
به گزارش بلومبرگ، اونیل در پاسخ به این پرسش که آیا امکان دارد در آینده 
یک همه پرسی درباره اتحاد ۲ ایرلند برگزار شود، گفت: بله. من معتقدم که در 
یک دهه آینده این فرصت را داریم و تا آن زمان چیزهای زیادی عوض خواهد 
شد. اونیل عضو حزب »شین فین« است که در اوایل قرن بیستم و به منظور 
مبارزه برای کســب استقلال ایرلند تاسیس شــد. شین فین به عنوان شاخه 

سیاسی »ارتش جمهوریخواه ایرلند« عمل می کرد.
پس از آنکه توافق »جمعه نیک« در ســال ۱۹۹۸ میان لندن و ایرلند شمالی 
امضا شد، محبوبیت شین فین افزایش یافت و این حزب در سال ۲۰۲۲ توانست 

برای اولین بار بیشترین کرسی های پارلمان ایرلند شمالی را تصاحب کند.
اسکاتلند نیز در سال ۲۰۱۴ یک همه پرسی برای استقلال از لندن برگزار کرد 
اما ۵۵ درصد از شرکت کنندگان با استقلال مخالفت کردند. این در حالی است 
که خروج بریتانیا از اتحادیه اروپا و شــیوع کرونا باعث شد تا بار دیگر موضوع 

استقلال اسکاتلند در میان بخشی از گروه های سیاسی مطرح شود.

موز قربانی تنش دیپلماتیک روسیه با اکوادور
در بحبوحه تنش های دیپلماتیک میان اکوادور و روســیه بر سر تصمیم این 
کشور آمریکای جنوبی مبنی بر ارسال تجهیزات نظامی روسی به آمریکا، تصمیم 
مسکو برای ممنوعیت واردات موز از اکوادور، روند اختلاف ها را تشدید کرده است.

 )Daniel Noboa( بــه گزارش خبرگزاری آسوشــیتد پرس، دنیل نوبــوآ
رئیس جمهــوری اکوادور در اواســط ژانویه )اوایل بهمــن( از تصمیم خود برای 
تحویل تجهیزات نظامی قدیمی روســی به آمریکا در ازای دریافت ۲۰۰ میلیون 
دلار تجهیزات نظامی جدید خبر داد. اقدامی که مخالفت و اعتراض شدید دولت 

روسیه را به همراه داشت.
آژانس فدرال روســیه برای کنترل های دامپزشــکی و گیاه پزشکی به تازگی 
اعلام کرد که واردات موز از پنج شــرکت اکوادوری را به دلیل آنچه شناســایی 
یک بیماری در محموله های قبلی میوه های وارداتی از این کشــور نامید، ممنوع 
می کند. اکوادور با فروش حدود ســه میلیارد و ۵۰۰ میلیون دلار موز در ســال 
۲۰۲۲ بزرگ تریــن صادرکننده این محصــول در جهان بود و حدود یک پنجم 

فروش سالانه موز این کشور آمریکای لاتین به روسیه می رسد.
همچنیــن بر اســاس آمار انجمــن صادرکنندگان موز اکوادور، این کشــور 
با صادرات بیش از ۶.۵ میلیون تن از این محصول در ســال گذشــته میلادی، 

بزرگ ترین صادرکننده موز در جهان رتبه بندی شده است.
کارلوس اســتاریِاس )Carlos Estarellas( معاون سابق وزیر امور خارجه 
اکوادور گفت: تصمیم روســیه برای ممنوعیت واردات موز از برخی شرکت های 
اکوادور می تواند انتقامی برای تصمیم ارســال تجهیزات نظامی قدیمی به ایالات 
متحده باشــد. اســتاریاس گفت: می توان امیدوار بود که این بن بست از طریق 

گفت وگوهای دیپلماتیک حل وفصل شود.
ریچارد سالاسار )Richard Salazar( مدیر ACORBANEC، یکی از 
انجمن هــای اصلی صادرکنندگان موز در اکوادور گفت که از تصمیم »شــدید« 
روسیه »متعجب« شده است، با این حال، وی تاکید کرد که دست کم ۱۵ شرکت 

دیگر به صادرات موز به روسیه ادامه می دهند.
وی گفت: این یک بازار بســیار مهم برای ما اســت؛ بازاری که جایگزینی آن 
دشوار است. سالاسار تصریح کرد: انجمن او به طور رسمی از این ممنوعیت مطلع 
نشده است، اما به دنبال ملاقات با مقام های روسیه برای رسیدگی به این موضوع 

و تلاش برای لغو این ممنوعیت است.
نوبوآ در حالی بر تصمیم خود برای تحویل تجهیزات نظامی روسی که به زعم 
او »ضایعات« اســت، پافشاری کرده که دولت روسیه هشدار داد این اقدام نقض 

قوانین بین المللی است که به روابط میان دو کشور نیز آسیب می رساند.
ماریا زاخارووا سخنگوی وزارت امور خارجه روسیه اعلام کرد: طرف اکوادوری 
چنین تصمیم بی ملاحظه ای را تحت فشار جدی طرف های ذینفع خارجی گرفته 
است. وزارت امور خارجه روسیه اعلام کرد این تصمیم نقض قراردادی است که 
طبق آن اکوادور نمی تواند بدون رضایت روسیه تجهیزات نظامی را به طرف های 

ثالث بفروشد.

رویداد

استراتژیک

پولیتیک

رادیو ارتش اسرائیل به نقل از مقامات این رژیم اعلام کرد 
که مقاومت فلسطین هنوز بیش از هزار راکت در اختیار 
دارد و از بین بردن توان تســلیحاتی آن، حداقل یک تا ۲ 

سال زمان می برد.
این رســانه صهیونیستی از در دسترس نبودن تسلیحات 
مقاومت فلسطین خبر داد و افزود: بیشتر پرتاب کننده های 
راکت حماس زیر زمین قرار دارند. بر اساس این گزارش، 
از بین بردن توان موشکی و راکتی مقاومت فلسطین، یکی 

از اولویت های ارتش رژیم صهیونیستی است.
رادیو ارتش رژیم صهیونیســتی با اذعان به این موضوع 
که برآوردهای گذشته درباره تسلیحات مقاومت فلسطین 
اشــتباه بوده، افزود: ماه گذشته، برآورد ارتش این بود که 

حماس فقط چند صد راکت در اختیار دارد.
این رسانه صهیونیستی به ابتکار عمل مقاومت فلسطین 
در شــلیک راکــت از مناطق تحت اشــغال ارتش رژیم 
اســراییل اشــاره و اضافه کرد: راکت های شلیک شده از 

خان یونس در هفته گذشــته از فاصلــه ۲۰ تا ۳۰ متری 
نظامیان اسرائیلی در این منطقه شلیک شده است.

بر اساس این گزارش، راکت ها از یک مزرعه زیتون به عمق 
سرزمین های اشغالی شلیک شدند و نظامیان صهیونیست 
به اندازه یک دیوار با نیروهای مقاومت فلســطین فاصله 

داشتند.
گذشــت زمان، تخیلی بودن اهداف اعلامی تل آویو برای 
نابودی حماس و آزادی اســرای صهیونیســت از طریق 

نظامی را اثبات کرد.
رژیم صهیونیســتی که وعــده داده بود تا در مدت کمتر 
از یــک ماه، اهداف جنگ علیه غزه را محقق کند، اکنون 
بعد از چهار ماه، هیچ دســتاورد نظامی نداشــته و دنبال 
حل مساله از طریق مذاکره و آتش بس است. بسیاری از 
کارشناسان، اشتباه محاسباتی کابینه »بنیامین نتانیاهو« 
نخست وزیر رژیم اسراییل در تعیین اهداف دست نیافتنی 
برای جنگ علیه غزه را علت شکست این رژیم می دانند.

روزنامه اســرائیلی »معاریو« به نقل از منابعی آگاه فاش 
کردد که از تعــدادی از وزرای حزب لیکود )حزب حاکم 
در رژیم صهیونیستی( خواسته شده که در رسانه ها علیه 
بندهــای توافق با حماس صحبت کنند ، اما علت چنین 

درخواستی از وزرا مشخص نیست.
این منابع تاکید کردند که دقیقا از آن ها خواسته شده که 
مواضع مخالف خود را علنی و حمله به توافق را در جلسه 

کابینه صهیونیستی برجسته کنند.
در همین راســتا، »یاریو لوین« وزیر دادگســتری رژیم 
صهیونیستی در جلســه کابینه گفت که این غیر ممکن 
اســت که در ازای هر اســیر صهیونیســت که آزاد می 
شود،یک اسیر فلسطینی آزاد شــود، باید راه حلی برای 

این موضوع پیدا کنیم.
»یوآو کیش« وزیر آموزش رژیم صهیونیستی نیز در این 
جلسه گفت: نمی شــود که توافق این گونه باشد، آنچه 
در رســانه ها درباره مفاد توافق منتشر می شود، نگران 

کننده است. »نیربرکات« وزیر اقتصاد رژیم صهیونیستی 
هم مدعی شــد: ایده یک روز آتش بس برای آزادی یک 
اسیر ساختگی است و در دور قبل، به ازای آزادی هر ۱۰ 

اسیر، یک روز آتش بس دریافت کردند.
بر اساس گزارش ها و بیانیه های غیررسمی، توافق درباره 
تبادل اســرا شامل آزادی اسرای فلسطینی از زندان های 
رژیم صهیونیســتی در ازای اســرای صهیونیست در نوار 
غزه و آتش بس در این منطقه است.قطر و مصر در حال 
میانجیگری بین تل آویو و حماس برای این توافق هستند.

رژیم صهیونیستی، آمریکایی، مصر و قطر یکشنبه گذشته 
در پاریس بر سر چارچوبی برای توقف جنگ و آزادی سایر 

اسرای صهیونیستی نزد حماس به توافق رسیدند.
در همیــن حال، یک مقام مســوول در جنبش حماس 
یکشنبه شــب گفت که این جنبش هنوز پاسخ خود را 
به طرح نشست پاریس برای آتش بس در غزه اعلام نکرده 

است.

حمله وزرای نتانیاهو به توافق نامه احتمالی با حماساشتباه محاسباتی اسرائیل درباره جنگ غزه

شبکه کان رژیم صهیونیستی یکشنبه شــب اعلام کرد که برخی کشورهای 
عربی با بنی گانتس رهبر اپوزیسیون و حزب »اردوگاه دولت« بعنوان نخست 

وزیر آینده تل آویو تماس گرفته و با او گفت وگو کردند.
همچنین بر اساس نظرسنجی که شبکه ۱۳ تلویزیون رژیم صهیونیستی پس 
از گذشــت ســه ماه و نیم از جنگ غزه انجام داده، حزب »اردوگاه دولت« به 
ریاست گانتس همچنان نسبت به لیکود به رهبری نتانیاهو پیشتاز بوده است.

بر اســاس این نظرســنجی، در صورتی که هم اکنون انتخابات مجدد برگزار 
شود، حزب اردوگاه دولت به ریاست گانتس ۳۷ کرسی به دست خواهد آورد، 
درحالی که حزب لیکود به ریاســت نتانیاهو تنها ۱۶ کرسی به دست خواهد 

آورد.
در این نظرسنجی گانتس ۴۸ درصد و نتایناهو ۳۰ درصد رأی شرکت کنندگان 

را به دست آورد.
این نظرســنجی در شــرایطی صورت گرفته که اختلاف های در کابینه رژیم 

صهیونیستی و اعضای کنونی کابینه جنگ به اوج خود رسیده است.

»جوزپ بورل« در یادداشتی در تارنمای سیاست خارجی اتحادیه اروپا نوشت: 
قطع کمک مالی به آنروا اقدامی نامتناســب و خطرناک است. اشتباهات افراد 
نباید منجر به مجازات جمعی تمام مردم شود. وی افزود: یقین دارم که سازمان 
ملــل پس از اتهامات اســرائیل علیه آنروا اقدامــات لازم را اتخاذ خواهد کرد 
و این نهاد به عنوان شــریان حیاتی میلیون ها فلســطینی به کار خود ادامه 
خواهد داد. بورل با بیان اینکه نه کمیســیون اروپا و نه آلمان و فرانســه هیچ 
کدام کمک های خود را به آنروا قطع نکرده اند، هشــدار داد: جان صدها هزار 
فلســطینی در معرض خطر قرار داد. یک مقام ارشد سازمان ملل اخیرا اعلام 
کرد که مقامات صهیونیستی، اطلاعاتی را در مورد ادعای دخالت چند کارمند 
آنروا در حملات ۷ اکتبر در اختیار این نهاد قرار داده اند که تحقیقات درباره این 
افراد آغاز شده است. تاکنون شماری از کشورهای اروپایی به تبعیت از آمریکا، 
کمک های خود به آنروا را به عنوان یکی از آژانس های مهم و حیاتی در کمک 
رسانی به مردم غزه قطع یا به حالت تعلیق در آورده اند. میزان کمک های تعلیق 

شده این کشورها به آنروا بالغ بر ۴۴۰ میلیون دلار است.

»آنتونی بلینکن« و »دیوید کامرون« وزرای خارجه آمریکا و برتانیا در تماسی 
تلفنی درباره غزه، تحولات دریای سرخ و اوکراین گفت وگو کردند.

متیو ملیر ســخنگوی وزارت خارجه آمریکا بامداد دوشنبه در بیانیه ای که در 
تارنمای این وزارتخانه قرار گرفت، اعلام کرد: کامرون در این تماس ، بلینکن را 

در جریان دیدارهای خود در اسرائیل و کرانه باختری قرار دارد.
دو طرف درباره تلاش های جاری برای تضمین آزادی همه گروگان ها )اســرا( 
و دســتیابی به یک وقفه بشردوســتانه که امکان افزایش تحویل کمک های 

بشردوستانه به غیرنظامیان در غزه را فراهم کند، گفت وگو کردند.
اوضاع دریای سرخ و اقدامی بین المللی برای مسئولیت پذیر کردن حوثی ها در 
قبال حملات غیرقانونی و بی محابای خود به کشتی ها و تعهد مشترک آمریکا 
و برتانیا برای حمایت از اوکراین از جمله مســائلی بود که دو طرف درباره آن 

رایزنی و تاکید کردند.
آمریکا و برتانیا بامداد ۲۱ دی ماه در پی قطعنامه شورای امنیت سازمان ملل، 

حمله به مواضع انصارالله یمن را آغاز کردند.

تماس ویژه وزرای خارجه بریتانیا و آمریکااروپا نگران قطع کمک ها به آنرواارتباط گیری برخی اعراب با گانتس



انتشارکتاب
 فلسفه  نظریه ادبی مدرن

نظریه  »فلســفه  کتــاب 
ادبی مدرن« نوشــته پیتر 
زیما، متولد ۱۹۴۶، استاد 
ممتــاز ادبیــات تطبیقی 
و مدیــر گــروه ادبیــات 
عمومی و تطبیقی دانشگاه 
اتریــش،  کلاگنفــورت 
درازدامنی ســت  پژوهش 
در مبادی فلســفی نظریه 
ادبی مدرن ــ فرمالیســم 
ســاختارگرایی  روســی، 

چک، ســاختارگرایی فرانســوی، نقد نو، هرمنوتیک، نظریه 
خواننده ـــمحور )زیباشناســی دریافت(، نظریه انتقادی و 
مارکسیستی، نشانه شناسی، ساختارشکنی، و پست مدرنیسم 
که در کنار کتاب هایی، نظیــر پیش درآمدی بر نظریه ادبی 
تــری ایگلتون و عمل نقد کاترین بلــزی، که نظریه ادبی را 
بر بستر اجتماعی  ـسیاسی لحاظ کرده اند، برای علاقه مندان 
به زمینه های فلســفی برآمدن این جریان مهم ادب  پژوهی 

سودمند خواهد بود.
لبّ  لباب این کتاب، که مدخلی ســت بر نظریه ها، مسائل و 
مفاهیم نقد ادبی معاصر، آن اســت که فهم درست و دقیق 
نظریه های ادبی مدرن فقط در صورتی میسّــر است که در 
بستر فلسفی و زیباشــناختی زاینده و قوام بخش شان لحاظ 
شــوند، و مادامی که جدا از آن بســتر، به چشــم  شماری 
مصطلحات ادبیِ صرف نگریســته شــوند، رویکردهای ادبیِ 
صرفــاً معارض یا موافقی به نظــر خواهند آمد که خصلت و 

اهداف اصلی شان آشکار نمی شود.
کتاب »فلسفه نظریه ادبی مدرن« نوشته پیتر زیما با ترجمه 
استاد مشیت علایی را انتشارات اختران در ۳۹۷ صفحه و با 

قیمت ۲۴۰۰۰۰۰ریال رهسپار بازار کتاب کرده است.

جایزه موسیقی »گِرمی« 
در تسخیر زنان

مراســم شصت و ششمین دوره جوایز موسیقی گرمی برگزار 
شد و هنرمندان زن مهم ترین جوایز را به خود اختصاص دادند.

به گزارش ایسنا، مراسم اعطای جوایز شصت و ششمین دوره 
جوایز موسیقی گرمی برگزار شد و در نهایت »تیلور سوئیفت« 
جایزه بهترین آلبوم سال را برای آلبوم »نیمه شب ها« به خود 
اختصاص داد تا رکورددار بیشــترین جایزه »آلبوم سال« در 

تاریخ جوایز گرمی نام بگیرد.
پیش از این در تاریخ جوایز گرمی هیچ هنرمند دیگری چهار 
بار جایزه بهترین آلبوم سال را کسب نکرده بود و اسطوره های 
دنیای موسیقی »فرانک سیناترا«، »پل سایمون« و »استیوی 
واندر« هر کدام ســه بار برنده این جایزه  شده  بودند. »مایلی 
ســایرس« دیگر خواننده زن نیز جایزه بهترین رکورد سال 
جوایز گرمی را برای آهنگ »Flowers« دریافت کرد و جایزه 
بهترین آهنگ ســال نیز به »?What Was I Made For« از 

»بیلی آیلیش« رسید. 
در بخش بهترین هنرمند جدید نیز جایزه گرمی به »ویکتوریا 

مونه« خواننده زن ۳۴ ساله رسید.
همچنین جایزه بهترین موسیقی متن یک فیلم یا سریال نیز 

به فیلم »اوپنهایمر« اثر »لودویگ گورانسون« اعطا شد.

پیشنهاد

موسیقی

به عنوان خانواده مســئول، بایــد فعالانه به دنبال 
فیلم هایی باشیم که الگوهای مثبتی را به جوانان 
ما ارائه می دهند، تفکر انتقادی را تشویق می کنند 

و درک فرهنگی آنها را بالا می برند.
به گزارش تسنیم، فیلم ها به بخشی جدایی ناپذیر از 
زندگی ما تبدیل شده اند و مخاطبان را با ژانرهای 
متنوع و داستان سرایی جذاب خود مجذوب خود 
می کننــد. از ماجراجویی های هیجان انگیز گرفته 
تا کمدی های خنــده دار و درام های تأمل برانگیز، 
 ســینما مجموعه ای از تجربیات و درک فرهنگی

 را ارائه می کند که فراتر از ســرگرمی های صرف 
است.

با این حال، مهم است که بدانیم فیلم ها می توانند 
تأثیرات مثبت و منفی، به ویژه بر ذهن تأثیرپذیر 
جوانان داشــته باشند. در این یادداشت به بررسی 
تأثیرات سینما بر ســبک زندگی جوانان خواهیم 
پرداخت و اهمیت توجه به پیام هایی که از طریق 

فیلم ها منتقل می شود را بررسی خواهیم کرد.
سرگرمی و الهام

یکی از تأثیرات اولیه ســینما بــر جوانان، توانایی 
آن در ارائــه ســرگرمی و الهــام اســت. فیلم ها 
نمایش دهنده نوعی فرار از واقعیت هســتند و به 
جوانــان اجازه می دهند تا خــود را در روایت های 
جــذاب و تجربیات محرک بصری غرق کنند. این 
رســانه های بصری توجه جوانان را به خود جلب 
می کند که اغلب به طبیعت پویا و ســریع فیلم ها 

جلب می شوند.
علاوه بر این، فیلم ها می توانند الهام بخش جوانان 
برای بهتر شدن باشــند و تأثیر مثبتی در جهان 
بگذارند. داســتان های انگیزشــی، داســتان های 
پیروزی بر ناملایمات و شخصیت هایی که نمونه ای 
از شــجاعت و انعطاف پذیری هستند، می توانند به 

عنوان الگو برای بینندگان جوان باشند.
چنیــن فیلم هایــی می تواننــد ارزش هایی مانند 
همدلی، عــزم و همدردی را القا کنند و جوانان را 
به آرزوی بزرگی و کمک مثبت به جامعه تشویق 

کنند.
سینما به عنوان یک پلتفرم قدرتمند برای تفسیر 
اجتماعی عمل می کند، موضوعات مرتبط را روشن 
می کند و بر دیدگاه های اجتماعی تأثیر می گذارد. 
فیلم ها می توانند تفکر انتقادی را در میان جوانان 
برانگیزنــد و آنهــا را قادر می کند تــا موضوعات 
پیچیده ای مانند سیاســت، نابرابری، نگرانی های 
زیست محیطی و عدالت اجتماعی را بازتاب دهند. 
فیلم های تفکربرانگیز جرقه بحث ها را برمی انگیزد، 

همدلی را تشــویق می کند و به نسل جوان الهام 
می بخشد تا عامل تغییر شوند.

علاوه بر این، ســینما جوانان را با فرهنگ جوامع، 
آداب و رســوم و دیدگاه هــای مختلف و تبادلات 
فرهنگــی متنوعــی آشــنا می کنــد. فیلم های 
بخش هــای مختلف جهــان نگاهــی اجمالی به 
فرهنگ های منحصربه فرد دارند، کلیشــه ها را به 
چالش می کشــند و درک بین جوامع مختلف را 

تقویت می کنند.
این نوع قــرار گرفتــن در معــرض دیدگاه های 
گوناگــون به خصوص در بخش فرهنگی، افق های 
دید جوانان را گســترش می دهد و عامل انتشــار 
مدارا، پذیــرش و قدردانی در فرهنگ و ســبک 

زندگی ایرانی اسلامی می شود.

بازتاب فرهنگی
سینما به مثابه آینه ای عمل می کند که دیدگاه ها، 
مشکلات و آرزوهای اجتماعی یک زمان معین را 
منعکس می کند. به مســائل اجتماعی می پردازد، 
آگاهــی را افزایــش می دهد و گفتگو را تشــویق 

می کند.
فیلم هــا اغلب مضامین مرتبطــی مانند تبعیض، 
ســلامت روان، برابری جنســیتی و حقوق بشر را 
بررســی می کنند و فرصتی را برای جوانان فراهم 
می کنند تا با این موضوعات به شــیوه ای مرتبط و 

قابل دسترس درگیر شوند.
سینما با به تصویر کشیدن چالش ها و پیروزی های 
اجتماعــی، جوانان را به تحلیــل انتقادی محیط 
خود تشویق می کند و آنها را به مشارکت فعال در 

شکل دهی آینده ای بهتر تشویق می کند.
تأثیر دیداری و یادگیری چند بعدی

جوانان امروزی دارای دامنه توجهی هستند که بر 
اســاس دنیای بصری که در آن زندگی می کنند 
شکل گرفته است. فیلم ها با داستان سرایی صوتی 
و تصویری خود توجه آنها را به خود جلب می کنند 

و رسانه ای جذاب برای یادگیری فراهم می کنند.
نمایش بصری در فیلم ها به بینندگان جوان اجازه 
می دهد تا مفاهیم پیچیده را به راحتی درک کنند 
و یادگیری چند بعــدی را ترویج می کند. آنها در 
مورد فرهنگ های متنوع، ساختارهای اقتصادی، و 
پیامدهای سیاسی یاد می گیرند و درک خود را از 

دنیای اطرافشان افزایش می دهند.
در عین حال فیلم ها تأثیــر قابل توجهی بر ذهن 

جوانان امروزی دارنــد. آنها به آگاهی اجتماعی و 
درک فرهنگی جوانان کمک بسیاری می کنند. با 
این حال، توجه بــه پیام ها و ارزش های به تصویر 

کشیده شده در فیلم ها بسیار مهم است.
به عنوان خانواده مســئول، بایــد فعالانه به دنبال 
فیلم هایی باشیم که الگوهای مثبتی را به جوانان 
ما ارائه می دهند، تفکر انتقادی را تشویق می کنند 
و درک فرهنگــی آنها را بالا می برند. با بهره گیری 
از قدرت سینما و هدایت انتخاب فیلم های جوانان، 
می توانیــم اطمینــان حاصل کنیم کــه فیلم ها 
همچنان منبع سرگرمی، آموزش و الهام هستند و 
در عین حال به سبک زندگی جوانان برای آگاهی 
بیشــتر و زندگی ســالم تر با فرهنگ غنی کمک 

می کنند.

سینما با سبک زندگی جوانان چه می کند؟

فیلم ها بخش جدایی ناپذیر زندگی امروزی

توجیه صدا و سیما برای افزایش بودجه 
رئیس سازمان صداوسیما گفت: دستمزد عوامل تولید هیچگاه بر 
اساس افزایش ۲۰ درصدی حقوق  و دستمزد محاسبه نمی شود 
بر اســاس تورم سالیانه محاسبه می شود، صداوسیما اگر بخواهد 
با افزایش ۲۰ درصدی ســالیانه کارش را جلو ببرد سال به سال 

ضعیف تر می شود.
پیمــان جبلی در گفت وگو بــا خبرنگار ایلنا، دربــاره انتقادات 
مطرح شــده به افزایش بودجه صداوسیما، گفت: مگر ما بودجه 
را تنظیم کردیم؟ هر دســتگاهی که مســئول انجام یک وظیفه 
اســت به سادگی می توان رفت و بررسی کرد و ببینیم چقدر در 
کســب اهدافش موفق بوده است. آیا رسانه هایی که اعتقاد دارند 
صداوسیما مخاطب ندارد، جرأت دارند مخاطب امسال خودشان 
را با مخاطب ۱۰ سال پیش یا تیراژ خودشان را مقایسه کنند یا 
خیر؟ این وظیفه عمومی همه دستگاه ها است که به وظایفی که 

برای شان مشخص شده است، عمل کنند.
انتقادات غیرمنصفانه به بودجه صداوسیما

 قابل پذیرش نیست
رئیس ســازمان صداوسیما تاکید کرد: ما ادعایی نداریم در مورد 
این که صداوســیما مخاطبش بســیار افزایش پیــدا کرده یا با 
کاهش مواجه بوده است. بالاخره همه شاهد وضعیت رسانه های 
برودکست در جهان هستیم رســانه ها در کشور ما هم به نوعی 

تابع آن فرآیند جهانی هستند و عوامل دیگر هم هست. اما آنچه 
که درباره بودجه صداوســیما گفته می شود جدای از سوالات و 
ابهاماتی که صادقانه ممکن اســت مطرح شــود و پاسخش هم 
روابط عمومی ســازمان به روشنی داد؛ اما انتقادات غیرمنصفانه 
و غیرواقع بینانه که به بودجه صداوسیما می شود واقعا شاید قابل 

پذیرش نباشد.
وی با اشاره به اینکه بودجه صداوسیما بر اساس ۲ عنصر تعیین 
می شود، خاطرنشــان کرد: تمام دســتگاه های نظارتی بر نحوه 
درآمدهای اختصاصی و نحوه تخصیص بودجه توســط دولت و 
نحوه انجام تکالیف صداوســیما نظارت دارند. ما  ۲ وظیفه عمده 
داریم؛ پرداخت دســتمزد کارکنان خودمان و نحوه نگهداری از 
زیر ســاخت ها اعم از فنی و ماهواره ای و مابقی موارد و تولید که 

وظیفه اصلی صداوسیما تولید است.
صداوسیما بخواهد با افزایش ۲۰ درصدی حقوق ها 
کارش را جلو ببرد، سال به سال ضعیف تر می شود

جبلــی عنوان کرد: تکالیف تولید ما در برنامه هفتم در ماده ۷۷ 
به روشنی قابل مراجعه است. همین امروز در سایت ها و وبگاه ها 
جســتجو کنید، موجود و مشخص است که تکالیف صداوسیما 
چقدر اســت. هر فرد منصفی این تکالیف را با یک عدد و رقم و 
ضرب و تقسیم و در نظر گرفتن تورم سالیانه وقتی در نظر بگیرد 

که چقدر هزینه خواهد داشت، متوجه می شود این تکالیف بسیار 
بیشتر از بودجه ای است که در سال آینده برای صداوسیما در نظر 
گرفته شده است. لذا ما در صداوسیما تمام تلاش مان را می کنیم 
که بتوانیم به تکالیف خودمان بر اساس بودجه ای که برای ما در 

نظر گرفته شده است، عمل کنیم.
وی ادامه داد: منتها پاســخی که به انتقادات داده می شــود این 
است که اولا صداوسیما مکلف به انجام تکالیفی است که در ماده 
۷۷ برنامه هفتم آمده است و حتی این تکالیف فراتر از بودجه  ای 
اســت که برای صداوسیما در نظر گرفته شده است. نمی شود به 
صداوسیما بگوییم برو تولید کن، الف ویژه و تولیدات تلویزیونی 
داشــته باش، از آن طرف بگوییم پولش را به تو نمی دهیم. به هر 
حال یک امر واضح و روشــنی است شما وقتی می خواهید کاری 

انجام دهید، باید بودجه اش را داشته باشید.
رئیس ســازمان صداوسیما خاطرنشــان کرد: حقوق و دستمزد 
همکاران ما ممکن است بر اســاس افزایش بودجه سنواتی ۲۰ 
درصد باشــد؛ منتها تولید تابع افزایش بودجه نیست، تابع تورم 
اســت. ما برای ســریال هایمان بخواهیم دکور بســازیم، قیمت 
ســیمان، آجر و آهن را نمی آیند با افزایش ۲۰ درصدی برای ما 

محاسبه کنند، با تورم محاسبه می کنند. 
دســتمزد عوامل تولید هیچ گاه بر اســاس افزایش ۲۰ درصدی 

حقوق و دســتمزدها محاسبه نمی شــود بر اساس تورم سالیانه 
محاســبه می شــود لذا صداوســیما اگر بخواهد با افزایش ۲۰ 
درصدی سالیانه که به بودجه اضافه می شود کارش را جلو ببرد، 

سال به سال ضعیف تر از سال قبل می شود.
از ۵۴۰ همت باری که به دولت اضافه شده
 ۵ همت مربوط به صداوسیما بوده است

وی درباره انتقادات رئیس ســازمان برنامــه و بودجه به افزایش 
بودجه گفت: آقای منظور بحث شان صرفا صداوسیما نبود، ایشان 
فرمودند که ۵۴۰ همت بار اضافه بر دولت توسط مجلس تحمیل 
شــده است، از این میان به اذعان خود ایشان ۵ همت مربوط به 
صداوسیما بوده است یعنی از ۵۴۰ همتی که ایشان فرمودند ۵ 
همت به صداوسیما اضافه شــده است. بنابراین اگر هم باری بر 
دولت وارد شود ناشی از افزایش بودجه صداوسیما نبوده است که 
آن هم بر اســاس قانون و برنامه هفتم تنظیم شده است. جبلی 
عنوان کرد: لذا به نظرم می آید اگر با کمی انصاف و واقع بینی نگاه 
کنیم و بودجه سازمان صداوسیما با ۱۶۰ شبکه داخلی، استانی و 
بین المللی و حالا هم با ۲۰۰ شبکه انتخاباتی برای افزایش شور و 
نشاط انتخاباتی و مشارکت در نظر  بگیریم و با هزینه شبکه هایی 
که در کشــورهای دیگر فعالیت می کنند مقایسه کنیم به نظر 

می آید یک ذره نگاه ها منصفانه تر خواهد شد.

سخنگو و قائم مقام سی وپنجمین نمایشگاه بین المللی 
کتاب تهران از برگزاری این نمایشگاه طی روزهای ۱۹ تا ۲۹ 

اردیبهشت ۱۴۰۳ خبر داد.
به گــزارش خبرآنلاین علی رمضانی، قائم مقام و ســخنگوی 
سی وپنجمین نمایشگاه بین المللی کتاب تهران گفت: تاکنون 
دو جلسه اعضای شورای سیاست گذاری این نمایشگاه برگزار 
شده اســت که در جلسه نخســت آن وزیر محترم فرهنگ و 
ارشــاد اسلامی نیز حضور داشته اند. در جلسه دوم مصوب شد 
که قائم مقام به عنوان سخنگو نیز ایفای نقش کند و مسئولان 

نمایشگاه نیز در تبیین امور جاری کمک کنند.
او افزود: در این جلسات مصوب شد که تاریخ برپایی نمایشگاه از نوزدهم تا بیست ونهم اردیبهشت ۱۴۰۳ باشد. همچنین حاضران 
بر تعامل هرچه بیشتر کمیته ها با یکدیگر تاکید کردند و برای غنای هرچه بیشتر و بهتر فعالیت آنها پیشنهاد تشکیل هیات های 

اندیشه ورز برای هر کمیته ارائه شد.
رمضانی ادامه داد: تسریع در اقدامات از جمله ثبت نام ناشران خارجی و داخلی از دیگر مصوبات این جلسات بود تا نمایشگاه در 
زمان مقرر و به بهترین نحو برگزار شــود.به گزارش روابط عمومی خانه کتاب و ادبیات ایران، سخنگو و قائم مقام سی وپنجمین 
نمایشگاه بین المللی کتاب تهران در بخش دیگری از سخنان خود درباره مکان برگزاری این نمایشگاه نیز اشاره کرد: گزارش های 
آخرین بازدیدها از گزینه های موجود ارائه و مقرر شد تا شورای سیاست گذاری گزینه های موجود را در سریع ترین زمان ممکن 

بررسی کند تا درباره مکان برگزاری نیز تصمیم گیری شود.

نمایش کمدی »فین جین« به نویسندگی ابوالفضل 
حاجی علی خانی، کارگردانی محمود موسوی و تهیه کنندگی 

محمود مداحی در عمارت نوفل لوشاتو روی صحنه می رود.
به گزارش ایسنا به نقل از مشاور رسانه ای، نمایش کمدی »فین 
جین« به نویســندگی ابوالفضل حاجی علی خانی، کارگردانی 
محمود موسوی و تهیه کنندگی محمود مداحی از ۱۸ بهمن 

ماه در عمارت نوفل لوشاتو روی صحنه می رود.
سید جواد یحیوی، حسین شفیعی، مسعود بهارلو، محمد هادی 
عطایی، الهه پورجمشید، محسن زرآبادی پور، حسین میرزائیان 
و حامد لطفی بازیگرانی هستند که به ترتیب ورود به صحنه در 

این نمایش به ایفای نقش می پردازند.
همچنین جواد یحیوی در جشــنواره اخیر تئاتر فجر، جایزه بازیگری گرفت. در خلاصه داستان این نمایش آمده است: اجرای 

نمایش زندگی امیر کبیر با لحنی کمدی به روایت جنی به نام جین که آرزوی جنیان حمام فین است.
از دیگر عوامل این نمایش می توان به جانشــین تهیه و تولید: مهراســا مداحی؛ گروه کارگردانی: مســعود بهارلو، حامد لطفی، 
محمدرضا بهشــتیان، هانیه تائبی؛ آهنگساز و خواننده: عبد آتشانی؛ طراح صحنه: سینا ییلاق بیگی؛ طراح لباس: پریا الماسی؛ 
طراح گریم: سلماز نجفی؛ طراح پوستر و لوگو: سعید ملک؛ منشی صحنه: نیلوفر شکری؛ نوازندگان: میلاد پرصبر )تار( و... اشاره 
کرد. علاقمندان جهت رزرو بلیط این نمایش می توانند به ســایت تیوال و یا گیشه عمارت نوفل لوشاتو به آدرس خیابان نوفل 

لوشاتو نبش خیابان رازی مراجعه کنند.

حضور جواد یحیوی در نمایش کمدی درباره زندگی امیرکبیراعلام زمان برگزاری نمایشگاه کتاب

جواد لگزیان

خبر

پخش بازی ایران و قطر چهارشنبه در سالن برج میلاد
بازی ایران و قطر چهارشنبه در سالن برج میلاد پخش می شود. بازی حساس ایران و قطر در جام ملت های آسیا ساعت ۱۸:۳۰ روز چهارشنبه در برج میلاد به روی 
پرده می رود. به گزارش ستاد خبری چهل و دومین جشنواره بین المللی فیلم فجر، بنا به درخواست تهیه کننده و کارگردان فیلم »نبودنت« و به دلیل همزمانی 

نمایش این فیلم با بازی حساس ایران و قطر در جام ملت های آسیا این فیلم در سانس ساعت ۲۲ در خانه جشنواره به نمایش در می آید.

اجرای نمایش»تخت و خنجر« پس از بیست سال
نمایش »تخت و خنجر« به کارگردانی محمدعلی نجف پور پس از بیست سال در تماشاخانه سنگلج روی صحنه می رود. به گزارش ایلنا، نمایش ایرانی »تخت و 
خنجر« به نویسندگی داوود فتحعلی بیگی و کارگردانی محمدعلی نجف پور به زودی در تماشاخانه سنگلج روی صحنه می رود.  این نمایش برای اولین بار بدون 
کاســتی و با کوشش بیســت و دو بازیگر بعد از بیست سال از نگارش نمایشنامه و همچنین بعد از اجرای موفق در جشنواره آیینی سنتی، به زودی روی صحنه 
خواهد رفت.  محمدعلی نجف پور پیش از این نمایش پروانه های الجزایری را روی صحنه برده بود.  در خلاصه نمایش آمده است: دو سیاه برای کار و کسب روزی 

وارد شهری می شوند بی آن که بدانند در آن شهر مراسم انتخاب حاکم برپاست.

اکران آنلاین »عروس خیابان فرشته« در نمایش خانگی
فیلم کمدی-درام »عروس خیابان فرشته« از چهارشنبه در فیلم نت اکران آنلاین می شود. به گزارش 
ایلنا به نقل از روابط عمومی فیلم نت، فیلم سینمایی »عروس خیابان فرشته« از ساعت ۲۰ چهارشنبه 
۱۸ بهمن ۱۴۰۲ در بخش ســینما آنلاین فیلم نت اکران آنلاین می شــود. با آغــاز اکران این فیلم، 
»عروسی مردم« به اکران آنلاین خود در فیلم نت پایان می دهد. داستان فیلم »عروس خیابان فرشته« 
درباره خانواده ای است که در خانه ویلایی بزرگی در خیابان فرشته تهران سکونت دارند. آنها با برگشتن 
صاحب خانه یعنی دایی خانواده به همراه همسر هندی اش و تصمیم او برای فروختن خانه با مشکلات و 
دردسرهای جدیدی روبرو می شوند. »عروس خیابان فرشته« در ژانر: کمدی – درام ساخته شده است. 
برخی از عوامل فیلم عبارتند از کارگردان: مهدی خسروی، تهیه کننده: محمدرضا شریفی نیا، نویسنده: 

الهه زارع، موســیقی: بهنام ابطحی، فیلمبردار: فرشــاد خالقی، تدوین گر: روزبه کلباسی، بازیگران: محمدرضا شریفی نیا، عاطفه رضوی، مهراوه شریفی نیا، علیرضا 
جعفری، فهیمه رحیمیان، سام نوری، پوریا پورسرخ، حسام نواب صفوی، کمند امیرسلیمانی، شقایق فراهانی، رامین ناصرنصیر، تارا عطار، ملودی موسوی، فهیمه 
رحیم نیا، هلیا امامی، مجتبی شفیعی. مدت زمان این فیلم ۱۰۰ دقیقه است. در حال حاضر فیلم های در جستجوی فریده، شهرک، وضعیت اورژانسی، آهنگ دو 

نفره، بی مادر در فیلم نت اکران آنلاین هستند. قیمت بلیت اکران آنلاین در فیلم نت ۸۰ هزار تومان است.
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آگهی مناقصه عمومی شماره 2002005265000344
شهرداری کرج در نظر دارد برابر بودجه مصوب شورای اسلامی شهر، پروژه مندرج در جدول ذیل را از طریق مناقصه عمومی به پیمانکاران واجد شرایط 

واگذار نماید.

نحوه پرداخت قراردادرتبه لازممبلغ سپرده به ریالمبلغ پروژه  به ریالشرح پروژهردیف

1
بازآفرینی محله حسین آباد و اخترآباد وفق ماده 16 

 آیین نامه اجرایی برنامه ملی بازآفرینی شهری – 
منطقه چهار- تا سقف اعتبار 

نقدی۵ ابنیه یا ۵ راه و ترابری۲۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰1/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰

1-سپرده شرکت در مناقصه به یکی از روش های ذیل ارائه گردد: ضمانت نامه 
بانکی معادل مبلغ فوق که به مدت 9۰ روز اعتبار داشته و قابل تمدید باشد 
و یا واریز فیش نقدی به مبلغ فوق به حســاب 7۰۰7869۴86۲3 بانک 
شهر. ۲- برندگان نفر اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند 
سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد. 3- مبلغ 1/۰۰۰/۰۰۰ ریال به عنوان 
هزینه خرید اسناد به حســاب 7۰۰78۵31379۵ به نام شهرداری کرج 
واریز و اصل فیش به اداره امور پیمانها و قراردادها ارائه گردد. ۴- متقاضیان 
می توانند از تاریخ انتشار آگهی تا ساعت 13:3۰ تاریخ 1۴۰۲/11/۲3 جهت 
 خرید اســناد مناقصه به ســامانه الکترونیک دولت )ستاد( مراجعه نمایند. 
۵- شرکت کنندگان می بایســت ضمن بارگذاری ضمانت نامه شرکت در 
مناقصه در سامانه ستاد، نسبت به تحویل اصل ضمانت نامه تا ساعت 13:3۰ 

تاریــخ 1۴۰۲/1۲/۰3 به آدرس کرج-میدان توحید- بلوار بلال شــهرداری 
کــرج طبقه هفتم اداره امور پیمانها و قراردادها اقدام نمایند. 6- در صورت 
بروز هرگونه تناقض در موارد مندرج در آگهی با ســامانه ستاد، ملاک عمل 

سامانه ستاد خواهد بود. 
 7- پیشنهادات رسیده در مورخ 1۴۰۲/1۲/۰۵ در کمیسیون عالی معاملات 
شــهرداری کرج مطرح و پس از بررسی وکنترل برنده مناقصه اعلام خواهد 
شد. لازم به ذکر است شرکت کنندگان مجاز به حضور در جلسه بازگشایی 

پاکات خواهند بود. 8-هزینه چاپ آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد.
* جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 3۵89۲۴۲3-۰۲6 تماس و 

یا به سایت www.karaj.ir  مراجعه نمائید.}۱۶۱{
اداره امور قراردادها و پیمان ها- شهرداری کرج
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